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THE COURT: Please be seated. Arc we ready to go fo1 

the jury? 

MH. VALUKAS: Your Honor, we have a motion in limine 

which we would llke to have ~ddrcssed before we proceed thls 

morning. 

motion 

Ml<. WEBB: 'l'here ts nothing to suggest as far as that 

I'm not prepared to rgue lt, but can we hear the 

direct examination so we know what we're shooting at before 

I don 1 t know what the direct ex~rnlnation is going to be -­

before 1 know whether my cross cxilminatior1 is going to be 

limited or restrlcted? 

THE COURT: 1 would suggest we take the direct 

testimony for the reason you suggested and, ln addltlon, 

another one. 

l would like to recreate in the minds of our jurors 

that when we say we u.re go.ing to start on t.ime that we do start 

on time instead of keeping them i11 the back room wondering 

what 1 s going on out here. And r wlll wlth deal with it. 

MR. Vl\LUKAS: Your Honor, just let me say with regarc 

to that, if -- one of the questlons we're asking ls, we were 

under the impression based on previous rulings of tlie Court 

that some of these issues were covered whlch Mr. Webb went lntc 

in his opening statement, and l objected, believing that the 

Court ruled we were llmlted ln that are~, or the court was not 

going to permit examination in that area bused on relevance. 
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One of the problems we have ln even puttlng together 

dir ct testimony is lhat the Court is going to rule that 

cert in areas are relevant, then we are going to go lnto those 

areas on direct examination ratlter than waiting to see whether 

they go lnto lt on cross. And some of these lssues at least 

have been addressed by the Court previously. 

MR. W~BB: The issues that have been addressed by the 

Court previously dealt with whether we could go into other 

players and other universities other than what is in this 

case. And your Honor indicated - and 1•11 paraphrase -- this 

is not a morality trial; I wasn 1 t going to be allowed to do 

that . 

I'm only talking about cross examining this witness, 

and I haven't heard his direct examination. 

THB COUHT: We will address it as 1 said. There are 

other things that have laid the groundwork for this trial, and 

they were contained in a very lengthy opinion that 1 gave you 

Friday. You have lt, and you know what the issues are. 

You are excellent lawyers. And 1 intend to rule in 

conformity wlth my previous rulings and I expect you to put on 

your witnesses in accordanc . 

If what you are trying to do ls find out how close tc 

the edge you can gel, I'll answer that al the appropriate time, 

but I don't think lt's necessary to keep our jurors waitlng at 

this moment. 
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MH. VALUKAS: Your Honor, then I do understand that 

prior to the cross examination we wi)l address the motions? 

THE COURT: We will. 

MR. w1-arn: Jus l :[or the record, and I will be brief, 

I would like to just for the record renew my motlon for 

severance, because Mr. Gold did go into tt1is advice-of-counsel 

issue related to convers tlons wlth the law firm of Shea & 

Gould in which my client received conf·dential communications. 

I accept the Court's earlier ruling that my cllent 

did not have a privilege with thal law firm, but I simply want 

to renew my motlon for severance because of that. 

l would like lo make for the record a motion for 

severance in llght of Mr. Valukas' opening statement whlch 

talked about Mr. Francheese or Mr. Pranzcse. 1 believe the 

evidence will establish that my cllent WdS totally unconnected 

with that gentleman, and ·Lhis evidence is extraordinarly 

prejudiclal. And for the record, I'd like to move for 

severance because of that prejudice involving Mr. l!ranzese. 

THE COURT: I don't want to make Mr. Valukas' 

argument, but 1 kind o[ think he's going lo tell me thal 

whether he knew him personally or whether Mr. Walters knew him, 

and they were acting together in any event is irrelevant. 

MH. VALUKAS: Hight. And I expect there may come a 

time when 

'!'HB COUR'l': Do l think thal l will hear that fr-om 
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you, slr? 

MN. VALUKAS: I think you will, your Honor. 

THE COUR'l': I thought I would and I w· 11 rule 

accordingly . 

MR. Wl:!BB: My motions are den.i ed? 

THE COURT: Denled. 

Now can we have the jurors, please. 

MR. VALUKAS: One other thing, your Hono1. 

THE COURT: Excuse me. 

MR. VALUKAS: Excu~e me. 
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As a matter o[ convenience for the jurors and for 

counsel, we have prepdred exhibit books which are the exhibits 

which will be utilized in the direct examination of Mr. 

Harmon. We have copies for the defen:.3c, copies for the Court 

and copies for the jury. 

And what we would anticipate doing is distributing 

those books, and as the exhlbit ls admitted into evldence, 

turning their attention to that page in the book which contaim 

a copy of that exhiblt so they can follow dlong on the 

examination. 

THE COURT: Well, okay? 

MR. WEBB: Your Honor, my only obJection goes to that 

the transcript itself, which I dontt believe to be in 

e vidence. I don't belleve it should be distributed to the 

jury. I have no problem with the actual -- the hearsay that's 
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coming in is admlssible under the hearsay exception, and the 

tape is admissible. I don't believe the transcript is 

admissible in evidence and I object to the transcript being 

used. But I dontt object lo the tape being played. 

If lt turns out that the tape is lnaudlble and 

there's portions that cantt be iollowed, we can then address i1 

at that point in tlme. 

MR. VALUKAS: Your Honor, 1 et me address that. 'l'he 

courts have con::,lstently ruled that the transcripts are 

admissible as being an aid even though they're not in evidence 

so the jury and can follow long and llsten and read at the 

same time. And that's consistency. 

Bven lf those are not admitted, obviously, the tape 

is in evidence, and lhc.tt 's how the transcripts arc utilized in 

these cases. 

THE COURT: It is in evidence, as are a number of 

other demonstrative thlngs. 

MR. VALUKAS: 'l'hat is correct. 

'l'HE COUR'r: And I' 11 take .it ln tha.t con text as an 

aid and not as evidence, and they can be used for that 

purpose. 

MR. VALUKAS: '!'hank you, your Honor. 

THE COURT: Now arc we ready for the jury? 

MR. VALUKAS: We are, your Honor. The only time we 

will need to do anything ls to expla • n how to use the head seb: 
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at the appropriate time. 

THE COURT: Okay. 

MR. VALUKAS: Your Honor, may 1 put these on the 

people's --- the jurors' chairs? 

'rHE COUR11
: .E' i ne. 

MR. VALUKAS: Thank you. 
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THE COURT: If you wish, Mr. Webb, I wlll explain to 

the jurors the transcripts are not evidence but the tapes are. 

MR. WEBB: Thank you, your Honor. 

MR. VA.LUKAS: Your Honor, if I may. 

THE COURT: Yes. 

MR. GOLD: Your Honor, could I inquire. This exhibit 

book is being passed out to the jury? 

MR. VALUKAS: Right. Only a~ each of the exhibit is 

is identlfied will they be turned to that page. 

MR. PEAHL: Judge, maybe it would help to instruct 

the jury not to look at something until it has been admitted. 

Ml. WEBB: I have be objection to the Government, as 

each wltness testif.ies, passing go out the exhiblts that they 

are going to use during that witness' examination. But unless 

I've ml~read this --

THE COURT: I'll take care of it. I think that I car 

take care of lt by just telling them to put it under their 

chair and don't do anything with it ur1til I instruct them what 

to turn to. 
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MR. GOLD: Your Honor, could I make one addltional 

observation? 

THE COURT: Uh-huh. 

Ml. GOLD: I'm seeing this book for the first time, 

and I notice th tit not only contdins exhlbits that I expect 

the Government intends to offer through the first witness, Mr. 

Harmon, but I see documents ln here that I expect they are 

going to o(fer through follow-up wi triesses. 

That':;, another re Bon I flnd thls proposed procedure, 

although it may seem to be expeditious for the first witness,] 

certainly object to havlng exhibits that won't even be offered 

to that first witness handed out to the jury before the trial 

starts. 

'r HE co UH 'l' : I ( i t so 1 v es your prob l em by just taking 

the other things out 

MR. PEARL: Judge, these are today's witness. We are 

going to dolt on baslcally d day-by-day basis so each day we 

dontt have on pause and do that. 

And, again, I think "f you just instruct the jury noi 

to turn to something until it's admitted, it won't be a 

problem. 

THE COURT: Well, I'm going to do it that wcty. And J 

will deal with the matter fi1st off before you call nybody. 

Have the jurors in, please. 

(JURY IN.) 
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THE COURT: Put those things underneath your chalrs 

without looking at them, if you will. 

Please be seated. 

Ladies and gentlemen, there are materials that are or 

your seats, and I want to make a couple of thlngs about them 

clear to you. First of all, put the books underneath your 

seats for the time belng, and the head phones d.S well. 

It is my understanding that during the course of the 

examinations today that you will be listening to tapes, and 

that is what those head phones are all about so that you can 

listen to them. And you have also been given booklets that arE 

supposed to be transcripts of what is on the tapes, and it's 

supposed to help you. 

'l'wo things that I want you to understand. It is 

those tapes and whd.t you hear and your conclusion as to what lf 

on those tapes that is the evidence rather than those 

tran~cripts. The transcripts are not evidence. They are 

supposed to help you to better listen and understand the 

tapes. 

Secondly, there are tabs in there that deal with 

witnesses who are going to be called today. I don't want you 

to be getting involved in a previ •w oi coming attactions and 

look about what the witnes:.:> is going to say before we are 

through dealing with the one on the stand. 

So I will instruct you as to whlch part of those 
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books to turn to. I expect that that's what you will do. And 

as you leave here, leave the books. Okay? 

Wlth that, I forgot to say good mornlng. How are 

you? 

Let's call a witness, Mr. Valukas, if you have one. 

MR. PEAHL: Your Honor, the Government's first 

witness is Ronald Harmon. 

RONALD HARMON, GOVBRNMENT'S WITNESS, DULY SWORN. 

DIRECT EXAMINATION 

BY MR. PEARL: 

Q. ~lease state full name and spell it. 

A. Hannie Harmon. R-o-n-n-1-e, H-a-r-m-o- n. 

Q. Where do you live, Mr. Harmon? 

A. Queen, New York. 

Q. How are you currently employed? 

A. Buffalo Bills. 

Q. What are the Buffalo Bills? 

A. Professional football organlzation. 

Q. What position do you play? 

A. Running back. 

Q. Where did you grow up, Mr. Harmon? 

A. Queens, New York. 

Q. Did you go to high school there? 

A. Yes, I did. 

Q. What high school did you attend~ 
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A. Bayside High School. 

Q. Mr. Harmon, have you entered into an agreement with the 

United States Attorney's office in connection with this case? 

A. Yes, I have. 

Q. You have before you some documents, one of which has been 

marked as Government Exhiblt Harmon-12. Do you have that? 

A. Yes, I do. 

Q. Could you please identify that document? 

A. It's an agreement with the United states government. 

Q. What id your understanding of that agreement? 

MH. WBBB: Judg, I object to his understanding. The 

agreement speaks for itself. My objection is to his 

understanding of the agreement. 

THB COURT: Sustained. 

MR. ~EARL: Goverment offers Bxhiblt Harmon-!!. 

MR. WBBH: No objection. 

MR. GOLD: I have no objection, your Honor. 

THB COURT: It will be received. 

(Government Exhibit Harrnon-12 received in evidence.) 

BY MR. PEARL: 

Q. Let me draw your attention to Puragraph 3 of that 

agreement. What did you agree to do in ~aragraph 3? 

A. To pay back th_ University of lowa, to do 250 hours 

community ~ervice, a year probation, and to testlfy truthfully. 

Q. It you do all those things, what then is the result? 
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A. '11ha t I won't be i Hdlcted. 
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Q. While you were in high school, did you play on your high 

school football team? 

A. Yes, l did. 

Q. What year did you graduate from high school? 

A. 1982. 

Q. Did you go directly from high school to college? 

A. Yes, I did. 

Q. Where did you attend college? 

A. Unlversity of Iowa, in Iowa Clty, Iowa. 

Q. Is it correct then that you started college in August of 

1982'? 

A. Yes. 

Q. During what years were you at the University of Iowa? 

A. '82, '83, '84, and '85. 

Q. Who paid your tuition, room and board during your four 

years at the University of Iowc1.? 

A. University of Iowa. 

Q. How did they pay it? 

A. Scholarship. 

Q. While you were at the University o( Iowa, did you play on 

the universlty's varsity football team? 

A. Yes, 1 did. 

Q. How many years did you play varsity football? 

A. Four years. 
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Q. What position did you play? 

A. Running back. Running back for two years, my later two 

ye rs, and recelver for the first two years. 
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Q. When you first arrived at the University of Iowa, who was 

the head football coach? 

A. Hayden Fry. 

Q. Who was the athletic dlrector? 

A. Hump Blliott. 

Q. Did the coach of the football team and athletic director 

remain the same during your for years there? 

A. Yes. 

Q. Were you told while you were at the University of Iowa 

about rules that the school had adopted .1nvolvlng your athletic 

eligibility and your eligibility for the football scholarship? 

A. Yes, I was. 

Q. When was the tirst time thal you were told about those 

rules? 

A. In August ot '82, just before training camp. 

Q. That would be prior to the start of your first year? 

A. Yes. 

Q. Who spoke to you about the university's rules concerning 

your eligibility to compete and to receive a scholarship? 

A. Fred Mims and Sue ~lood. 

Q. Who ls Fred Mims? 

A. He's an academic advisor. 
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Q. Who ls Sue Flood? 

A. Assistant academic advisor. 

Q. In what context dld they speak to you about these rules? 

A. It was at a team meeting. 

Q. Where did that take place? 

A. University of lowa campus in the team meeting room. 

Q. Was that prior to the start of the season? 

A. Yes. 

Q. To the best of your recollection, what happened at that 

meeting? 

A. Fred Mims explained the rules and regulations concerning 

having a scholarship, pertaining to agents, signing early, and 

rules and regulations for the football team. 

Q. Each member of the Iowa football team is given a play book; 

is that correct? 

A. Yes. 

Q. Could you please explain to us what a play book is? 

A. Play book is a group of plays that we perform on the 

football field and has rules and regulations at the beginning 

of the pluy book. 

Q. You have before you what's been marked as Government 

~xhibit University of Iowa-4. Are you able to identify that 

exhibit? 

A. Yes. 

Q. What is it? 
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A. rt•s the rules and regulations concerning agents. 

Q. Where did --

A. Professlonal sports. 

Q. Where did that document appear? 

A. In the play book. 

MR. Pl:.:AHL: Your Honor, the Government moves the 

admission of University of Iowa-1. 

s.idebar. 

MR. GOLD: I would like to make a suggestion at 

1rHE COUR'l': Al 1 right. 

(Sidebar conference:) 

THB COURT: Go ahead. 
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MR. GOLD: I think th.is is an appropriate tlme to 

suggest to you that the books that are being distributed to thE 

jury and to the Court contain excerpts from the NCAA manual. J 

think, in fairness, we ought to put the entire manual in so we 

won't have to supplement it from witness to witness and it wilJ 

make cross examination easier and we won•t have to keep tellin~ 

the jury to open and close their binders. 

THB COURT: I'm going to let them put in their case 

and you put in your case and we will proceed on that bas.is. 

(End of sidebar.) 

THE COURT: Overruled. 

What exhibit are we talking about? 

MR. PEARL: Univer~ity of Iowa-4, which is found 
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immediately prior to Tab B, the two pages prior. 

THE COURT: If you will open up your books to that. 

Just before you get to '!'ab 1::3 is the document that we have 

reference to. 

Okay. It•s entitled "Government Exhibit No. 4, 

University of Iowa." 

Okay? Does everybody have it? Turn to Tab Band go 

back two pages. 

Now are we all set? 

MR. PEARL: Thank you, Judge. 

BY MR. PEARL: 

Q. Mr. Harmon, what is the title of that document? 

A. "NCAA Rules Concerning Agents & Professional 

Representation. 0 

Q. "fhis is what appeared in the play book? 

A. Yes. 

Q. Could you please read the first rule? 

A. "NCAA rules forbid an NCAA athlete to agree, either orally 

or in writing, to be represented by an agent or organization ir 

the marketing of his or her athletic ability or reputation 

until after completion of the last intercollegiate contest, 

including post-season games. This includes entering an 

agreement that is not effective until after the last game." 

Q. What did you unde stand that rule to mean? 

MR. WEBB: Objection to his understanding, Judge. 
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THE COURT: The rule speaks for itself. Proceed. 

BY MH. PEARL: 

Q. Would you please the read the fourth rule. 

A. "NCAA rules for bidan athlete to accept expenses or gifts of 

any kind, including meals or transportation from an agent or 

anyone else who wishes to provide services to the athlete. 

Such payment is not allowed because it would be compensation 

based on athletic skills and a parental [sic] benefit not 

available to the other students." 

Q. At that te m meeting, were you told anything about what 

would happen if you didn't follow the rules? 

A . Yes. 

Q. What was that? 

A. That you wouldn't be able to play football and you would 

lose your scholarship. 

Q. Each year when you returned to the University of Iowa, did 

you have another team meeting with Mr. Mims and Miss Flood 

concerning the eligibility rul s regarding your scholarship anc 

your athletlc eligibility? 

A. Yes. 

Q. When did you have those meetings? 

A. We had a meeting ln August before training camp, before thE 

start of the next football season. 

Q. What happened each year at the at those meetings? 

A. We had to - - we would go over the rules and regulations an~ 



• 

• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8-

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Harmon - dlrect 

also we would talk about agents. And we would fill out 

fin- ncial ald statements concerning the schol rship. 
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Q. Prior to the start of your first year at the August '82 

meeting, were you required to flll out various forms concernin~ 

your scholarship and your eligibility to compete? 

A. Yes. 

Q. Did you have to fill those forms out in order to obtain 

your scholarship? 

A. Yes. 

Q. Where were you when you filled out those forms? 

A. In the team meeting room . 

Q. And did you fill out thode forms at the same team meeting 

each year wh n you returned to Iowa? 

A. Yes. 

Q. Did you have to certify anything on those forms? 

A. Yes. 

Q. What was that? 

MR. WEBB: J·udge, l object. 1 don't object to the 

forms themselves. I would object to hlm testifying about the 

forms, if they are not in evidence, as to what he certified on 

it. I don't object to the forms themselves. They are not --

THE COURT: I presume you are going to offer them in 

ev·dence? 

MR. PEARL: Yes, your Honor. We will get to the 

forms. 
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'l'HE COUR'r: r don 1 t have any problem with his 

testifying to them. Go ahead. 

BY MR . .PEARL: 

Q. Mr. Harmon, what is it that you certified on lhose forms? 

MR. WEBB: I'm sorry. I thought -- did you rule on 

my --

THE COUNT: l have no problem with the question. The 

objection is overruled. 

MH. PEAHL: '!'hank you, your Honor. 

THE WITNHSS: Repeat the question, please. 

BY MH. PEAHL: 

Q. Mr. Harmon, what was it that you certified on those forms? 

A. Ce1tif1.ed that we didn't sign with any agent or accept any 

monies before or during the season. 

Q. Mr. Harmon, let me direct your attention to your junior 

year. Is it correct that it would be the fall of 1984 that yot 

were in your junior year t Iowa? 

A. Yes. 

Q. Did you play the University of Wisconsin that year? 

A. Yes, I did. 

Q. At approximately what point in the season did you play at 

at the University of Wisconsin? 

A. About November, third to the last game of the season. 

Q. Would you please describe to the ladies and gentlemen of 

the Jury what happened to you during that game. 
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A. I broke my leg in two places. 

Q. After that game, was your leg placed in a cast? 

A. Yes, it was. 

122 

Q. For approximately what period of time did you have your le~ 

in a cast? 

A. From about November to April. 

Q. Also during the spring of your junior year, did you meet ar 

individual by the name of Lloyd Bloom? 

A. Yes, I did. 

Q. Did you see Mr. Bloom present here in court today? 

A. I do. 

Q. Would you please identi[y him? 

MR. WEBB: We will stlpulate that they know each 

other well. 

THB COURT: So stipulated. 

BY MR. P£ARL: 

Q. Was your first contact with Mr. Bloom in person or over th< 

telephone? 

A. Over the telephone. 

Q. Did you call Mr. Bloom? 

A. No. 

Q. or did he call you? 

A. He called me. 

Q. Approximately when was it that Mr. Bloom called you? 

A. In March. Early March. 
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Q. And this ls March of 1985? 

A. Yes. 

Q. Had you ever heard of Mr. Hloom prior to that phone call? 

A. No. 

Q. Where did Mr. Bloom reach you? 

A. In my dorm room. 

Q. To the best o your recollection, what did Mr. Hloom tell 

you during that telephone conversation? 

A. 'l'hat U11.s was rny lucky day because they represented 

blg-time stars and that he wanted to represent me and that he 

wanted me to come to New York. 

Q. Were arrangements made for you to go to New York? 

A. Yes, they were. 

Q. What were those arrangements? 

A. Well, that I would fly out maybe at the end of the week 

I would fly out and he would pick me up in a limousine and takE 

me to his office in New York. 

Q. Did you in fact go to New York? 

A. Yes, I did. 

Q. About when was that? 

A. About 

8th or 9th. 

it was on a -- probably was March 8, on a Friday. 

Q. How would you receive your airline ticket? 

A. Federal Express. 

Q. Who paid for it? 
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A . I guess Lloyd Bloom and Norby Walters. 

Q. When you arrived at the airport in New York, what happened~ 

A. They picked me up in a limousine and took me to the office 

in Manhatten, and I met with them in their office. 

Q. What office was that? 

A. Norby Walters' office. 

Q. Did you go there alone? 

A. Yes. 

Q. With whom did you meet when you arrived there? 

A. I met -- th t 1 s the first time I met Norby Walters, for 

about 15 minutes. 

Q. Who introduced you to Mr. Walters? 

A. Lloyd Bloom. 

Q. Did have a conversation with Mr. Bloom and Mr. Walters? 

THE COURT: Mr. Pearl, excuse me. Are you done with 

this exhibit? 

MM. PBARL: Yes. Thank you, your Honor. 

BY MR. PEARL: 

Q. Mr. Harmon, when you were at the office of Mr. Walters and 

Mr. Bloom, did you meet with them? 

A. Yes. 

Q. And was anyone else present when the three of you spoke? 

A. There was people ln the offlce. We didn't really go into 

private about it. 

Q. Approximately how long were you in the office that day? 
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A. About 30 minutes. 

Q. What happened during that 30 minutes? 

A. Well, we didn't really talk much. We just talked about 
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we really didn't talk about too much. He just wanted to me to 

bring my father up the next day. Norby Walters wanted me to 

bring my father up the following day. 

Q. What arrangements were made at the end of the meeting. 

A. 'rhat 1 would bring my father up on a Saturday. 

Q. Where did you stay that night? 

A. Stayed home. 

Q. Where do your parents live? 

A. Queens, New York . 

Q. How did you get to Queens that night? 

A. Limousine took me home. 

Q. What did you do the next morning? 

A. My me and my father woke up and took the train to 

Manhatten. 

Q. Where did you go in Manhatten? 

A. Norby Walters's office. 

Q. With whom did you meet when you got there? 

A. Norby Walters at first. 

Q. Just Mr. Walters alone? 

A. Yeah. 

Q. Where did you meet with him within that office? 

A. In hls private office. 



• 

• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

. , 
8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Hannon - direct 

Q. Who was present for that mectlng when it flrst started? 

A. Norby Walters, my father and myself. 

Q. How did the conversation begin? 
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A. Just began with I guess call it small talk. J·ust talked 

about neighborhoods in New York. 

Q. Was there a point at which Mr. Bloom arrived? 

A. Yeah . 

Q. How close to the beginning of the conversation, the small 

talk that you d scribed, was that? 

A. Well, 1 guess he was waiting for Lloyd to get there before 

he started. So probably maybe five minutes, maybe. 

Q. What if anything did you bring with you to that meeting? 

A. I brought a -- I had a briefcase wlth a tape player. 

Q. Just prior to Mr. Bloom arriving, during the small talk 

bout the neighbors, did you do d.nything with your tape 

recorder? 

A. Yes. I turned it on. 

Q. Did you at that time tell Mr. Bloom and Mr. Walters that 

you were going to tape the meeting? 

A. No. 

Q. When was the first time that you listened to the tape aftci 

the meeting? 

A. As soon as I got home. 

Q. Did the tape record the entire meeting? 

A. Yes. '!'he majority o( the meeting. 
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Q. What pa.rt is missing? 

A. The -- probably the conclusion of the whole meeting. 

Probably just summing up the whole meeting. 
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Q. Prior to coming to Court here today, did you have a chance 

to review that tape recording? 

A. Yes. 

Q. And prior to coming to Court here today, did you work on 

preparing a tr nscript of the voices that appear on that tape 

recording? 

A. Yes. 

Q. You have before you in your exhibit file whatts been markei 

as Government Exhibit Harmon 11-A and Harmon 11-B; ls that 

correct? 

A. Yes. 

Q. What is Harmon 11-A? 

A. It's a transcript of the tape. 

Q. And what is Harmon 11-B? 

A. Tape. 

Q. Are those the tapes that you reviewed? 

A. Yes. 

Q. And did you initial them? 

A. Yes. 

Q. Is that the transcript that you prepared? 

A. Yes. 

Q. How was that transcript prepared? 
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A. Well, I went through the tape and the transcript at the 

same time and made corrections on it. 

Q. And did you lnitial it when you were done? 

A. Yes. 
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Q. Were you able to understand every word that appears on the 

tape? 

·A. No. 

Q. When you were unable to understand a particular portion, 

how did you indicate that on the transcript? 

A. "Inaudible." 

Q. Was there also a point at which you had to flip the tape? 

A. Yes . 

Q. Did you indicate that on the transcript? 

A. Yes, I did. 

Q. You indicate that the tape ran out before the meeting 

ended; is that right? 

A. Yes. 

Q. Approximately how many minutes later or how many minutes 

longer did the meeting continue after the tape ran out? 

A. About 15 minutes. 

Q. Does the transcript lha~•s marked Government Exhibit Harmor 

11-A fairly and accurately reflect the conversation you hear or 

the tape that's been marked Government ~xhibit Harmon 11- B? 

A. Yes. 

Q. Now, you mentioned that this was a conversation involving 
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Mr. Walters. Do you see Mr. Walters present here in court 

today? 

A. Yes, l do. 

MH. GOLD: We will concede the identification. 

MR. PEARL: Your Honor, the Government moves the 

admission of Harmon 11-A and H. 

MR. W£BB: No objection. 

MR. GOLD: I have no objection, subject to your 

Honor's instruction to the jury. 

THE COURT: It will be received. 
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Government Haimon E!xhlbits 11-A and 11-B received in 

evidence.) 

MR. PEAHL: Your Honor, at this point we are going tc 

ask permission to play the tape and ask if the jury may turn tc 

Government Exhibit 11-A, which is found after Tab B. 

THE COURT: I again remind you that the evidence is 

the tape. 

MR. PBARL: Your Honor, may I explain to the jury ho~ 

to use the head phones? 

'l'HE COUR'r: <.:an you explain to me, too? 

MR. PEARL: Okay. 

Ladies and gentlemen, these are wireless head 

phones. 'l'he orange and yellow .i.ndicators are volume controls. 

And you will want to adjust those to your own personal 

hearing. 
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On the bottom, there ls a button that you move to the 

right. In very little print, it says "On." And on the top, 

the similar thing should be ln the mlddle. So the top one is 

in the middle. These are ·or your personal convenience. And 

the bottom one should be to the rlght. 

And does everyone have the transcript, which is 

Government Exhlblt 11-A, which ls found between Tabs Band c. 

(Playing of tape.) 

MR. PEARL: Your Honor, .1.s it your practice to take c 

morning break? 

THE COURT: This may be a good time, and we can take 

care of some other business, as well. 

THE COURT: Ladies and gentlemen, we will excuse you 

for a morning break. There are some matters that I must attenc 

to out of your presence, in any event. 

Mr. Harmon I'm sure the bailiff can see is in the 

witness room. So that situation is cared for. We will be in 

recess shortly. 

(The following proceedings were had in chambers.) 

MR. WEBB: Should we send the jury out for lunch and 

argue, or come back and argue it later. Whatever you want to 

do ls fine. 

THE COURT: 1 have a goal that I think is a mutual 

goal. I don't want to be wasting thclr time or have blg gaps lr 

there. And I don't want lo sit back here for 35 minutes and 



• 

• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Harmon - d.irect 131 

argue this damned thing and then go out there for 15 and then 

take a lunch break. I would just as soon see lf we are going 

to need to address it before the lunch hour. 

While we are on break, there are certaln things I 

think that 1 ought to plan as a basis for further conversation 

this afternoon. And one -- there are certain things here that 

I believe have impact on what is and is not relevant. And 

certainly what does the indictment charge is one. And, 

secondly, what rulings has the Court made. 

Amongst other things, and I know that these arguments 

about relevance are primarily in the area of these mail fraud 

charges, and while you may have some question about extortlon 

or expropriating the monies or whatever it is you want, l mean, 

we are really concentrating on the mail fraud charges. 

And in these mail fraud charges, the indictment says 

that these specific defendants defrauded specifically named 

universities by making payments in violation to NCAA and or Bi~ 

Ten rules to specifically named athletes. And what other 

agents did ir1 connection with other athletes at other 

universities does not se m on the face of it relevant to 

anything that is before tl,is Court. And 1 so indicated to you 

in my rulings on these subpoenas. 

I also ruled on Eriday, and you t,ave copies of those 

opinions that covered a number of thlngs, that the tangible 

property right to these scholarship money, the room and board 



• 

• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Harmon - direct 132 

and things that the universities give to tl,e student athletes 

together with and including thelr intan9ible rlght to allocate 

these limited numbers of scholarships, are the property that 

this indictment alleges that they are defrauded out of. 

l also have ruled that in setting rules governing 

athletic competition between members of the association, the 

NCAA, is not in violation of the antitrust laws. Now, whether 

or not those rules should be amended or whether they should be 

abolished or whether they are affected, whether the athletes 

are being beset upon or whatever, I don't know is tissue 

here. Those rules do exist, and it's a violation of those 

rules by the athletes and/or Norby acting in conjunction, does 

that amount to the defraud o[ a property right that they're 

accused about. 

Now, I suppose that it is relevant to as to how they 

go about allocating those scholarships. The NCAA rules are 

relevant, you know, what are they and what things do they 

cover. And I am assuming that it is relevant to inquire s to 

whether these specific universities or these specific athletes 

violated other NCAA rules that would make them ineliglble 

regardless o[ whatever it is that Norby Walters did. 

I have a little problem in my mind that you may want 

to address to me at some point in time, as I have done some 

independent research on this problem in trying to ascertain 

what relevance things have, depending upon what has to be 
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proved here. A.nd l know that you are, according to your 

opening statement, going to call Fr. Hesburgh and Chalmers 

Elliott and other people presumably to show that they rely on 

these fraudulent statements. And I suppose that it is 

appropriate in cross examination to say they give them a 

passing nod because of other things. 

The import of their football program and how much 

money ls derived from .1.t, whlle I agree wlth your motion in 

limine that says it's as easy to defraud somebody who is rich 

as it is somebody who is poor, your point doesn't escape me. 

But it may be that the magnitude oi their business has 

something to do on cross examination with how much reliance 

they really place on this thing. 

Now, 1 have another problem with that. I know of at 

least one case, and l will cite it to you, that says that 

"reliance" is not an issue in a criminal fraud case. It is in 

a civil fraud case. And that's PDIC v. Kerr, K-e-r-r, 637 

Federal Supplement 828. 

You might want to look that over. 

So those are the wlde parameters. When I indicated 

to you that this is going to be a criminal trial and not a 

morality play, that's what I'm talking about. I am not going 

to visit ever sin, real and imaginary, that has occurred in 

intercolleglate ~ports. And l really don't care, any more tha1 

in governing my children with what other mommies let their kid 
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do, what the hell is going on someplace in these other 

universities who you claim and have the duty of showing have 

been defrauded. That•s what we are talking about here. 

But I donft know how much more specific or how much 

more guidance you need here. 

MR. VALUKAS: Your Honor, let me address what I 

perceive to be four separate issues. And maybe in light of the 

timing here, lt might be, if I might make a suggestion, since J 

think there is some argument in connection with this, that if 

we --

THE COUNT: l will allow to you explore this in more 

detail on the record when we re on our break and not keeping 

this jury waiting for Mr. Harmon. 

MR. VALUKAS: That's what I WdS going to suggest. 

And maybe if the Court would permit, we could conclude the 

direct examlnation and then argue the issues so that, you know, 

the Court has the opportur1ity of ruling on it before we go intc 

the cross without keeping the jury waiting. 

TH~ COURT: I would pre[er to do that. And I want tc 

at least, as they say, lay the mattresses for you as to where 

we are going to do battle. 

These are, you know -- and there are other things 

that I understand, and that is, what are our roles and what we 

do here. I have made a ruling as far as the McNally counts anc 

a whole bunch of stuff. And l never claim infallibility, and 
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anybody that does is dumber than l perceive myself to be. 

But what we do here every day is I give you the 

guidelines as I see them and we proceed on that basis, and 1( 

we're wrong, it goes upstairs. But in the meantime, this is 

what guides us. And that lawyers try to test the parameters of 

what that means ls what you are supposed to do, and it doesn't 

offend me, neither. 

Hut it gets to my opening statement to you. There 

are certain things that create the fr mework for what is and 

what is not relevant, and that is the indictment that is before 

the Court nd the rullngs that this Court has made about those 

indictments. I may be wrong, but 1 intend to be consistently 

wrong if I am. 

MH. WEBB: Judge, let me address that while we're 

just talking generally. First of all, I will state I 

understand the Court's ruling. 1 have studied your opinion. l 

accept it. Whether I agree with lt ls totally irrelevant. 

And I will tell the Court, first of all, the 

parameters you just laid out I pretty much agree with, I'll 

tell you that. And there is one issue that you talked about 

which will not come up with H rmon, which we can talk about 

today or at any other time, and that is, the issue o[ what 

other sports agents dld as to other universities with other 

players will not come up at all today. And the only reason I 

mention is it is because that goes not to our --
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THE COUNT: I can see something about that in anothe1 

context, very frankly. 

MR. GOLD: I just want to state that I can't adopt 

that position. 

MR. WEBB: Just let me finish. 

What that goes to ls my client's good-faith defense 

which will come up later. So I'm prepared to tell you first of 

all that I don't intend to cross examine Harmon about that 

issue. We can talk about it now or later if you want to. 

THE COURT: What I intend to do, lf that's the case, 

we will finislt the direct, I will give you the opportunity to 

cross, and lf it poses any problems, we wlll recess at that 

time and address it. And that way, no lime is wasted. 

MH. VALUKAS: Just so I'm clear on this, because I 

seem to be in a position where, in connection with two of these 

items -- three of these items ·n particular, one is, in the 

cross that either with regard to Harmon or the officials who 

will come after Harmon, our position is that there should not 

be cross examination, for instance, on the questions of what 

courses did you take, because that is irrelevant and lt is not 

relevant to the issues which are on trial here. 

If the issue were, for instance, in connection with 

that -- and that's why l wanted to argue this before we 

addressed the cross examination. Because while Mr. Webb 

agreed, we seemed to have been in disagreement here yesterday 
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during the course as to what the scope of the Court's ruling 

are , and I want to get down to the particulars. 

TH~ COURT: The only thing that Itve got to tell you 

in my mind, and I don't know -- I do not have a reputation for 

being wishy-washy, but there are certain things that are 

impossible for me to rule on because I don't know the context 

in which they are going to come in is the problem. 

I would agree with you that whether they're taking 

easy courses or hard courses or whatever has -- if it has 

relevance, lt doesn't have any materiality to me, as we speak. 

It may be that they know something and you know 

something that I don't know that would indicate that they have 

made a passing light in a general way about grades, or they 

know that people don't make them or whatever, and, therefore, 

it may have relevance. But I don't know that it is on cross 

examination. Maybe you've got --

MH . WBBB: Judge, here's where itts going to come 

up. We can talk about it now or we can go back out. 

This is a critical issue because -- I'll make an 

offer of proof so the Court knows exactly. 

I intend to go into it on cross primarily because of 

some NCAA rules that reguire that the student must be in what'~ 

called good academic standing. And I do intend to examine thif 

witness in particul r, based on my belief, based on the 

documents you allowed us to ~ubpoena from the university, that 
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he appears either not to have been in good academic standing, 

or if he was, then the athletic department intentionally 

insured his academic standing 1..o avoid the NCAA rule. 

The Government's whole theory here is that the 

university was cheated and de[rauded out of a certain type of 

property. My whole defense is to try to show that that's not 

true, that they weren't actually cheated out of that. property. 

And there is no question that when the Government throws this 

out as a blob on direct examination that they were cheated out 

of the property, all I can cross ex mine, for example, this 

witness and suggest. to the jury through -- and it's not -- I 

don't think it's going to take lt long -- that the truth is 

that this university was not going to -- that they had the 

benefit of their bargain, whlch was, he was to play football 

and bring prominence to the school, and if he did that, they 

were going to give him the scholarship. 

Now, Mr. Valukas and Howard t'earl maybe be able to 

destroy my defense, and I respect that. But that's my 

defense. And there's no question 

TH~ COURT: They are going to say something else. 

And it's not going to come as any surprise to anybody. I mean, 

we have heard it over nd over and over again. And they are 

going to say, in addition toot.her things, I mean, they have a 

right to allocate their scholarships between eligible people . 

You have given me a piece of paper that misled rne as far as 
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that selection, a nd that's the fraud. 
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That's what you are talking about. And I don't know 

that it is quite as simple as that. It certainly is an 

argument that I think is going to prevail -- excuse me, not 

prevail, that is going to be made. And 1•m going to give 

instructions somewhere along the line as to what are the 

elements of fraud, and we might have another argument along th€ 

line on that. 

But as we speak, if you intend to do that which you 

intend, you just told me you did, 

MR . WEBB: l do. 

THE COURT: -- this is my feeling. Whether or not the 

university relied on that certificate or not, whether the 

Government is required to prove reliance or what they or 

don't, what you are really telling me is, that aside, he was 

ineligible for other reasons and therefore couldn•t have been 

defrauded by the actions of Walters. Is that what you're 

MR. W~BH: That's essentially correct. It's a littlE 

beyond that, but that's essentially correct. 

THE COURT: And if that's what you think you can 

show, rather than throw out your fishing pole, I'm going to let 

you get into. 

MR. VALUKAS: May I address that for a second? 

Because there are two different things merged here. It's not 

the question of whether or not he was eligible, because Mr. 
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Webb chacteri~es the NCAA rule. 
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If what Mr. Webb is going to be able to establish is 

that he was not acddemically eligible, thatts one thing. But 

what Mr. Webb was talking about in his opening statement 

yesterday and what he 1 s talking about today, which slides on 

through, is something entirely different. 

THE COURT: I'm going by what he's talking about 

today. 

MH. VALUKAS: The second part of what he said dealt 

with that he was taking soft course, not that he didn't 

maintain his 2.0 grade point. Because as far as I can tell 

from looking at the records , and maybe Mr. Webb has records 

dif erent from mine, he maintained that 2.0 average. 

If what he ls talk i ng about i.s that he ma.intained the 

average but that the coureses may not have been difficult 

courses or he may have slid into the easy courses, that's not 

relevant evidence. And 1 suggest under 104, the Court -- this 

is exactly why we raised issue that under 104. The Court needs 

to look to sec what he intends to do in connection with that. 

And, secondly, under 403, it says specifically that 

if the evidence is being admitted, even though it's 

tangentidlly relevant, it lt creates confusion with the Jury 01 

raises false issues, it ought not be admitted. 

And what I'm suggesting here is if Mr. Webb's 

representation is that he will establish that, that he wasn't 
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maintaining that grade point average, that is one thing. But 

if what he is saying ls, and what I heard him say yesterday, 

was, no, he was maintaining the average but the courses he was 

taking were soft courses, or something similar to that, and the 

university was helping him take soft courses, that's entirely 

different. 

The NCAA rules themselves say that the university 

makes the determination as to whether or not he's in good 

standing in connection with it. And what we are going to have 

here is litlgation by the ·ury to decide whether or not this is 

a good course, not a good course, whether it's a tough course 

or not a tough course. And that's irrelevant and has nothing 

to do with whether or not Walters and Bloom committed fraud. 

THE COURT: Wait a minute, because this conversation 

is going to be over with these concluding remarks. 

First of all, it may be that the two of you are the 

victims of your reputation, which is great at least in the eyes 

of this Court. And if Mr. Webb tells me in his offer that that 

is where he is going to go, 1 will accept that. lf tl1at 

reputation ls tarnished, that is a price that he will pay on 

another day, I'm sure. 

Your reputation is, if ther is any confusion that he 

creates in the minds of that jury, I am awfully comfortable 

about your ability to clear it up when your turns gets to 

re-examine your witnesses. And we will proceed on that basis 
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now . 

I didn't comment on your reputation, Mr. Gold, 

because I don't know what it is. 

MR. GOLD: I appreciate that, your Honor. 

MR. VALUKAS: There was another issue which was 

raised by Mr. Webb. And, again, I don't want to delay the 

jury. But it's the issue involving the recruiting, as to 

whether that has something to do with what's on here. 
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Mr. Webb ralsed the issue and I think Mr. Gold raisec 

the issue as to whether or not issues involving recruiting, thE 

fact these students are recruited, has something to do with 

this trial . 

And I suggest it has nothing to do with this trial. 

The fact these students are recruited and come to the school af 

a result of recruitment has nothing to do with whether or not 

fraud has been perpetrated on the schools by Walters and Bloom. 

THB COURT: 1 don't see it as an element of the crimE 

of fraud, but it might be some background that gives us a 

framework without getting involved in --

MR. WEBB: I'll tell you what it ls, briefly. 

I don't intend going into into it very far. In act, 

Mr. Pearl brought it out on direct that he was in high school 

when he agreed to come to the school. 

I'm just going tot lk -- my whole examination, 

Judge, is pretty much based on my position that the university 
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was not cheated out of the scholarship. And part of that is 

simply to establish how he got his scholarship and what the 

terms of the scholarship were. 

clearly, the terms of the scholarship are relevant tc 

whether or not the university -- whether he -- this man is 

accused of cheating the university out of that scholarship. 

I'm not going to go into recruitment to any great extent other 

than to bring out that he was recruited, that they came out to 

him, sold him on the university and then there's a deal. 

There's written documents. 

THE COURT: It seems to me that if he got cheated out 

of the scholarship, that you're entitled to show in what way he 

was -- they were cheated. 

MR. WEBB: And he will testify to his understanding. 

THE COURT: That's fine. 

{l:'roceedings in open court.) 

(JUHY IN.) 

TH~ COURT: Mr. Harmon, if you will resume the stand, 

please, sir. 

l:?lease be sealed. 

Mr. Pearl, you may resume your examination, sir. 

BY MH. l:?EARL: 

Q. Let me ask you, Mr. Harmon, if you would, and ladies and 

gentlemen of the jury, to turn to Page 15 of the transcript. 

Let me draw your attention to the box approximately 



• 

• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Harmon - direct 144 

twelve lines down on page 15 where Mr. Walters says: 

"We want to sell the Ronnie Harmon business, Norby 

Walter and Lloyd Bloom. We want to represent the selling 

of that product in the market place. And today before the 

product comes lo market, before it comes to market, I say J 

want to make a deal now today. I don't want to wait to 

January. l want to make a deal now.tt 

What did you understand Mr. Walters to mean? 

MR. WEBB: Judge, I object. That's why we played the 

tape. I object to his understanding. The words speak for 

themselves. I object to the form of the question. 

THE COURT: Overruled. 

BY 'l'HE WITNBSS: 

A. He wanted me to sign early in March and not wait until 

January 1st. 

BY MR. PEARL: 

Q. Then a few lines down on the same page when Mr. Walters 

says: 

"I'm willing to come up with a few thousand dollars 

cash American for Honnle so that he has it to do with as he 

please." 

What did you understand him to mean? 

A. That he wanted to pay me to sign early. 

Q. During this conversation, did Mr. Walters display any cash~ 

A. Yes. 
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Q. How did he do that? 

A. Took it out of his desk and put it on the top of the table. 

Q. How much cash did he display? 

A. Twenty-five hundred. 

Q. Then Mr. Walters continued in that paragraph and says: 

"In addition to that, from now on the first ot every 

month, from now until the day he starts playing ball, 

hopefully starts playing ball, I wlll make sure there's a 

telegram out there in Iowa or wherever he is that each 

first of the month he'll go there and they'll be $250 

waiting for him." 

When Mr. Walters said that what did you understand 

him to mean? 

A. That he would send me $250 a month. 

Q. Let me ask you now to turn to Page 16. Approximately a 

quarter of the way down the page, your father says: 

"A rule is a rule. It's just like that." 

Mr. Walters says: "Yeah." 

Your father says: 

"The same thing like the police". 

Mr. Walters says: 

"Yeah that's ... " 

Your father says: 

"They got rules. They got laws." 

Mr. Walters says". 
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"It's just llke the income tax. Dig it. It's just 

like the income tax." 

What did you understand him to mean? 

MR. WEBB: Your Honor, hets testifying to the state 

of mind of other people. 

THE COURT: I will sustain, Mr. Webb. 

MR. PBARL: Your Honor, I'm asking the scope. 

'rH B co UR 'r : I understand that . But you ' re asking hi n 

to testify as to what it meant to somebody else other than 

himself. 

MR. PEARL: I'm sorry. Let me rephrase that. 

BY MR. PEARL: 

Q. What did you understand that to mean? 

MR. W8BB: Judge, he's still --

THE COUHT: That's the same objection and it will be 

sustained. 

BY MR. PBAHL: 

Q. On Page 17, Mr. Walters says: 

"You' re gonnc.t. play the game. You all gonna do a 

razzle dazzle that the Government ls going to have to try 

to find out what it is you're doing. And you know what. 

They don't. Unless you are one of them incredible insane 

guys who Just flaunt it so terribly." 

What did you understand him to be saying to you? 

MR. WEBB: Same objection. 
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MH. GOLD: Judge, same objection. 

THE COURT: No, it is not, really. I can let him 

answer that one. The difference, if I'm to draw the 

distinction, the last question asked what his father's words 

maybe meant to hls father. This ls what Walters' words meant 

to him. And I draw that distinction, and I'll allow him to 

answer. 

BY THE WITNESS: 

A. Well, he knew if we kept it a secret, no O11e would find 

out, unless you would show them. Like you would show them 

things and, like he said, you know, flaunt. 

BY MR. PEAHL: 

Q. And further down the page when Mr. Walters says: "We ain't 

gonna tell," what did you understand him to mean? 

A. We weren't going to tell the University of Iowa that we 

signed early. 

Q. And then at Page 20, Mr. Walters, in the middle of the pagE 

says: 

"You want to know something. I'm gonna give you a 

good situation. ~lrst of all, let's put it this way. If 

we sign a piece of paper and if we do a piece of business, 

I mean, there's four of us here and then there's momma, 

that's the end ot that." 

What did you understand Mr. Walters to mean? 

A. Only the four of us in the office, Lloyd Bloom, my father 
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and myself and Norby Walters would know about me signing early, 

and my mother. 

Q. Let me ask you please to turn to Page 26. Approximately 

ten lines down, Mr. Walters says: "We can't sign and make it 

legitimate." 

What did you understand him to mean? 

A. I guess he meant that you can sign early and make it 

legitimate, but if you postdated it to January, it would make 

it seem like it was legitimate. 

Q. Further down the page Mr. Walters says: 

"Well, the point ls this [inaudible]. We don't tell 

them. 0 

What did you understand him to mean? 

A. Well, I guess he meant University of Iowa and the NFL PA. 

Q. What was your understanding of how it was that you would 

conceal that? 

MH. W~BB: Judge, I object to that . 

THE COURT: I will sustain . 

BY MR. PBARL: 

Q. Let me ask you please then to focus on Page 28. In the 

last paragraph, Mr. Walters says: 

"Okay. So I'm not gonna do anything to jeopardize 

that. If we make a deal here with the family and he signs 

and I sign, that's the end of that. That piece of paper 

goes in your vault, that piece of paper goes in my vault. 
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He's got a few thousand dollars to do with as you wish. 

And at the first of the month he's got a few hundred 

dollars every month to run his l.ife." 

What did you understand him to mean? 
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A. That I would sign and he wouldn't say anything about it ant 

I wouldn't saying anything about it to the University of Iowa 

and that he would send me $250 a month. 

Q. Let me ask you to please to turn to Page 30. About four 

paragraphs up from the bottom, your father says: 

"Yeah. And we're all taking the gamble. We have to 

worry about being caught." 

Mr. Walters says: 

"Well, wait a second. The being caught -- excuse me. 

We take a piece of paper. It's signed okay." 

Your father says: "Yeah." 

Walters says: 

"I ya know that line of conversation is is this. A 

piece of paper goes in your v~ult at home and it goes into 

my vault. That's done. That's the end of that. We're not 

walking like chumps or like jerks." 

What did you understand Mr. Walters to mean? 

A. That he wouldn't tell anyone that. After we signed in 

March that it would be the end of that and no one would know. 

The University of Iowa or no one. 

Q. Then Mr. Walters on 31 continued on: 
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ttNow the being caught means the -- there's no way. 

And there's two pieces of paper. You got a copy and l got 

a copy. And we're -- we have agreed to do business and I 

go to my vault. Come January 2, it comes out of the vault 

and we send it in to the NPL PA." 

Mr. Bloom then says: 

"'rha t 's not dated today anyways." 

And Mr. Walters says: 

"That's right. We're gonna date il January 2." 

What did you understand them to mean? 

A. That they was going to postdate it January 2. Were not 

going to date it that day in March . 

Q. What did you understand the reference to: "Come January 2, 

it comes out of the vault and we send lt to the NFL PAtt to 

mean? 

A. That when January 2 came, we send it in to the NFL PA and 

get it certified, saying they were my agents, legally. 

Q. Is the NPL PA the National Football Players Association? 

A. Yes. 

Q. That's a union they have; is that right? 

A. Yes. 

Q. And there's a procedure whereby during the spring of the 

student's senior year he is eligible for the dr ft, he sends tc 

the NEL PA his contract advisor or agent's agreement? 

A. Yes. 
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Q. What was the significance of what was your understandin~ 

of why Mr. Walters was saying it would be dated January 2? 

MR. W~BB: Objection to that, your Honor. 

MH. GOLD: Objection. 

THE COURT: Restate the question. 

BY MR. PEARL: 

Q. What was your understanding of the purpose of dating the 

contract January 2? 

THE COUHT: And you object to that? 

MR. WBBB: He testified to what happened. For the 

purpose of talking about his purpose or someone else's 

purpose? 

TH~ COURT: Maybe you can rephrase it. 

BY MR. PEARL: 

Q. Okay. What was your understanding o( the agreement with 

respect to dating it January 2? 

A. So no one would find out. So it would be kept a secret an~ 

it would be okay when January 2 came that he would be my 

agent . 

MR. PEARL: I think we are done with the transcript. 

THE COURT: You mdy put the transcript aside. 

BY MR. P~ARL: 

Q. After the tape ran out, approximately how long did you 

remain in the office with Mr. Walters, Mr. Bloom and your 

father? 

l 
l 
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A. About I would say 15 minutes. 
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Q. To the best of your recollection, what happened during tha1 

15 minutes or so? 

A. I think it was just a summary of what had happened 

already. Just really the conclusion of the whole meeting. 

Q. Aft r that conversation, did you meet alone with your 

father? 

A. Yes. 

Q. Where did that meeting take place? 

A. Norby Walters• office. 

Q. What happened to Mr. Walters and Mr. 

A. 1'hey left me and my father in 

Q. When Mr. Walters and Mr. 

father, where was the cash? 

A. Still on the table. 

Q. How much cash was that? 

A. Twenty-five hundred. 

Bloom 

there 

left 

Bloom? 

alone. 

you alone with your 

Q. Did you talk to your father while you were alone with him? 

A. Yes. 

Q. What did your father say? 

MR. W8BB: I object on the grounds of hearsay as to 

what his father said. 

THB COURT: Seems to be hearsay lo me, unless you car 

show some exception. 

HY MR. PEARL: 
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Q. At the end of the meeting with your father, what did you 

decide to do? 

A. I decided to sign. 

Q. You have before you what's been marked as Government 

Exhibit Harmon-6. Would you please identify that document. 

A. It's a contract agreement. 

Q. Is that the one that was presented to you that day? 

A. Yes. 

MR. PEARL: Your Honor, the Government moves the 

admission of Government gxhibit Harmon-6. 

MR. WEBB: No objection. 

MR. GOLD: I have no objection. 

THE COURT: It will be received. 

(Government Hxhibit Harmon-6 received in evidence.) 

MH. PBARL: Your Honor, may the jury turn to that 

then? That's between Tabs Band C. There's an exhibit sticker 

in the right-hand corner that says "Government Exhibit 6 

Harmon." 

BY MR. PEARL: 

Q. Mr. Harmon, what's the title on that document? 

A. "World Sports & Bntert inment, Inc., NFL Contract Advisor 

Agreement." 

Q. On the handwritten portion that appears at the top, what 

does it say tor the date? 

A. "2nd day of January. 0 
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Harmon - direct 

Q. Was that filled out in your presence? 

A. Yes, it was. 

Q. Who wrote that out? 

A. Norby Walters. 

Q. And did he tell you why it was thut he was dating it 

January 2nd? 

A. So no one would know that I signed in March. 
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Q. Let me ask you please to turn to the end of that contract, 

Page 6. Whose signatures appear on there? 

A. Norby Walters and Lloyd Bloom and my signature. 

Q. Those were all signed in your presence? 

A . Yes. 

Q. And underneath, it says: "Parent or guardian of players 

under 21 years of age," is that rlght? 

A. Yes. 

Q. That line is left blank? 

A. Yes. 

Q. How old were you at the time you signed that? 

A. I think I w s 20. 

Q. Did they ask your father lo sign the agreement? 

A. No . 

Q. Let me ask you if you would to turn to Government Exhibit 

Harmon-5, which is one that immediately precedes it. 
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What is that agreement? 
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A. Agent agreement. Representation agreement. World Sports s 

Entertainment, Inc. 

MR. PEARL: Your Honor, the Government moves the 

admission of Government Bxhibit Harmon-5. 

MR. WEBB: No objection. 

THE COURT: It will be received. 

(Government Exhibit Harmon-5 received in evidence.) 

MR. PEARL: That immediately precedes this one. Doe~ 

everyone have that? 

BY MR. PEARL: 

Q. What -- could you read the first line? 

A. "This agreement is made this 2nd day of January 1986 by and 

between Ronnie Harmon, residing at 130-22 218th Street, 

Laurelton Queens. 

Q. Whose handwriting is that? 

A. Norby Walters. 

Q. Let me ask you, if you would, to turn to Page 6 of the 

agreement. Whose signature appears on the first line? 

A. Norby Walters. 

Q. Did he sign that ln your presence? 

A. Yes. 

Q. Whose signature appears on the second line? 

A. Lloyd Bloom. 

Q. Did he sign that in your presence? 
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A. Yes . 

Q. And whose signature appears on the third line? 

A. My own. 

Q. Did Mr. Walters or Mr. Bloom ask your father to sign this 

agreement? 

A. No. 

Q. Did Mr. Walters tell you why this agreement was dated 

January 2, 1986? 

A. Yes. 

Q. What did he say? 

A. So no one would find out I signed early in March. 

Q. Mr. Harmon, prior to slgning these contracts, had you ever 

signed or had you ever negotiated or reviewed a contract like 

this before? 

A. No. 

Q. Did Mr. Bloom or Mr. Walters ask you if you wanted a chancE 

to have a lawyer review these for you? 

A. No. 

Q. Did Mr. Bloom or Mr. Walters ever tell you whether they hat 

a lawyer review these? 

A. No. 

Q. Did you know at the time that you signed these agreements 

with Mr. Walters and Mr. Bloom and took money from them that 

doing so would make you ineligible to compete on the Universit~ 

of Iowa football team and to receive your athletic scholarship~ 
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A. Yes . 

Q. How did you know that? 

A. Because it was stated in the rules, and we had -- we had a 

team meeting on it that we're not supposed to sign early and 

it's illegal, or we lose our scholarship. 

Q. At the time you signed these agreements with Mr. Bloom and 

Mr. Walters, did you know that you were going to have to lie tc 

the University of Iowa in order to be able to play again and 

obtain your athletic scholarship for your senior year? 

A. Yes. 

Q. How did you know that? 

A. Because I knew it was illegal to sign early. They already 

told me. It's already been stated in the rule book. 

Q. How did you know that when you went back in the fall that 

you weze going to have to lie to the university to be able to 

play again and to receive your senior year athletic 

scholarship? 

A. Because 1 signed early in March. 1 knew it was wrong. Ant 

I knew to conceal 

we agreed on. ' 

we had to conceal it because that's what 

Q. And did you know what you were going to have to do when yot 

went back to the university in August? 

A. Yes . 

Q. Wha ·t was that? 

A. To lie again. 
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Q. If Mr. Walters and Mr. Bloom at that time had not agreed 

with you to conceal the agreements that you signed, would you 

you have signed those agreements? 

A. No. 

Q. Why not? 

A. Because then it would jeopardize not only myself but my 

team, because they would have been put on academic probation. 

Not academic probation, but probation for me signing early and 

accepting money. 

Q. What would have happened to you? 

A. I would have lost my scholarship and been kicked off the 

team . 

Q. Let me ask you please to turn to Government Exhibit 

Harmon-7. ls that a letter to you from Mr. Walters and Mr. 

Bloom? 

A. Yes. 

MN. PEARL: Your Honor, the Government moves the 

admission of Government Bxhibit Harmon-7. 

MR. GOLD: No objection. 

MR. WEBB: No objection. 

THE COURT: It will be received. 

(Government Exhibit Harmon-'l received · n evidence.) 

BY MR. ~EARL: 

Q. Whose writing appears in the portions tltat are filled in ir 

the body of the letter? 
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A. Norby Walters. 

Q. Who signed the letter? 

A. Norby Walters and Lloyd Bloom. 

Q. Was that signed and filled out in your presence? 

A. Y'es. 

Q. And the bottom left-hand corner where it says, ttAccepted 

and Agreed 'l'o, ff whose signature is that? 

A. My own. 

Q. What is the date on that? 

A. 3/10/85. 

Q. That's the date you actually signed that; is that correct? 

A. Y'es . 

Q. It's also the date you also signed the agreements that were 

dated January 2, 1986; is that correct? 

A. Yes. 

Q. Let me ask you if you would to turn to Government Exhibit 

Harmon-8. Is that a promissory note that you signed? 

A. Yes. 

MR. PEARL: Your Honor, the Government moves the 

admission of Government Exhibit Harmon-a. 

MR. GOLD: No objection. 

MR. WEBB: I have no objection. 

THE COURT: It will be received. 

(Government Exhibit Harmon-8 received in evidence.) 

BY MR. PEAHL: 
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Q. Whose handwriting appears on the portions that were filled 

in the body of the document? 

A. Norby Walters. 

Q. And that's dated 3/10/85? 

A. Yes. 

Q. That's actually the date it was sign; is that correct? 

A. Yes. 

Q. Whose signature appears at the bottom? 

A. My own. 

Q. After you received -- 1•m sorry -- signed the two 

agreements you just identified and the letter and the 

promissory note, did you receive anything from Mr. Walters and 

Mr. Bloom? 

A. Excuse me? 

Q. After you signed the documents that we've just looked at, 

what did you receive that day from Mr. Walters and Mr. Bloom? 

A. $2500. 

Q. After that meeting, did you begin receiving payments from 

Mr. Walters and Mr. Bloom? 

A. Yes . 

Q. Were some ot those payments in the form o[ a wire 

transfers? 

A. Yes . 

Q. At the time, did you have a bank account? 

A. Yes. 
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Q. Where did you have a bank account? 

A. In Iowa City. 
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Q. Did any of the money that you received from Mr. Walters or 

from Mr. Bloom during the time that you were at the University 

o( Iowa and still playing tootball, did any of that money go 

directly into your bank account at Iowa? 

A. No. 

Q. Where did you pick up the wire transfers? 

A. Picked up halt of them at a bus depot in Iowa city and the 

other half outside Iowa city. 

Q. Was there a point at which you switched the location where 

you were picking the wire transfers up? 

A. Yeah. 

Q. Why did you switch them? 

A. Because I didn't want no one to find out I was getting 

money. I figured if I changed, then it would -- wouldn't come 

to the light. So I switched. 

Q. You have before you what's been marked as Government Group 

Exhibit Harmon-10. ls that correct? 10- B. 

Are those those the wire transfers, copies of the 

wire tr nsfers that you received from World Sports & 

Entertainment during 1985 while you were still eligible or 

while you were still holding yourself out as eligible to play 

football and receive your athletic scholarship? 

A. Yes. 
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MR. PEARL: Your Honor, the Government moves the 

admission o[ Government Bxhibit Group 10-H Harmon. 

MR. GOLD: No ob "ection. 

MH. WEBB: No obj ction. 

THE COURT: It will be received. 

(Government Exhibit Group 10-B Harmon received in 

evidence.) 

BY MR. PEAHL: 
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Q. During 1985, did World Sports & Entertainment also pay for 

various airline tickets for you? 

A. Yes. 

MR. PEARL: Your Honor, we are done with the exhibitE 

at this point. 

THE COURT: All right. You may set the book down. 

BY MR. PEARL: 

Q. Mr. Harmon, during June ot 1985, did you have a 

conversation with Lloyd Bloom about an individual by the name 

of Devon Mitchell? 

A. Yes. 

Q. Who is Devon Mitchell? 

A. He is a co-player on the University of Iowa (ootball learn. 

Q. Did that conversation with Mr. Bloom take place in person 

or on the telephone? 

A. On the telephone. 

Q. Did you call Mr. Bloom or did he call you? 
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A. He called me. 

Q. Where were you when Mr. Bloom reaclted you? 

A. In my apartment. 
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Q. To the best of your recollection, what did Mr. Bloom say tc 

you about Devon Mitchell? 

A. He said he wanted to be his agent. He wanted to represent 

him. So he wanted me to help him get Devon Mitchell. 

Q. What did you say did he offer you anything? 

A. Yes. He offered to pay me $1500 if I helped him get Devon 

Mitchell to sign up. 

Q. What did you tell Mr. Bloom? 

A. I didn't want to do it. 1 said I wouldn't -- "If you 

called my apartment and he was there, I'll let you talk to 

him." But I wouldn't go no further than that. 

Q. You actually arranged so that Devon Mitchell would be ther€ 

when Lloyd Bloom called; is that right? 

A. Yeah. 

Q. And did that take place, that Devon Mitchell came to your 

ap rtment and Lloyd Bloom called? 

A. Yes. 

Q. Did you receive anything from World Sports & Entertainment, 

from Mr. Bloom and Mr. Walters, for having arranged for Devon 

Mitchell to be at your home and speak to Lloyd Bloom? 

A. Well, if he signed, they would pay me $1500. 

Q. Did you actually receive any money from them for that? 
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A. Yeah. 

Q. How much do you recall receiving? 

A. A thousand. 
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Q. Let me ask you, in what form did you receive that payment? 

A. $500 in one wire transfer and another $500 in nother wire 

transfer. 

Q. Are those the wire transfers of June 24 and June 25 which 

are part of the exhibit you just identified? 

A. Yes. 

Q. Do you think that you may have also received an additional 

$500? 

A. I might have, but Itm not sure. 

Q. Were there any other players that either Mr. Bloom or Mr. 

Walters asked you to help them recruit? 

A. Yes. Another player on my team named Larry Station. 

Q. Is that s-t-a-t-i-o-n? 

A. Yes. 

Q. Was Mr. Station also a member of the University of Iowa 

football team at the time? 

A. Yes. 

Q. Who asked you to help in recruiting him? 

A. Lloyd Bloom. 

Q. Was that again on the telephone? 

A. Yes. 

Q. Did you call Mr. Bloom or did he call you? 
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A. He called me. 

Q. Where were you when you spoke to him? 

A. My apartment. 
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Q. To the best of your recollection, what did Mr. Bloom say 

about Larry Station? 

A. He said he wanted to represent him. He wanted to have him 

on the team, I guess, so to speak. And that if I help hlm get 

Larry Station, he would pay me $2,000. 

Q. What did you tell Mr. Bloom? 

A. I told him no, I wouldn't do it. 

Q. In August of 1985, did you return to the University of Iowa 

I'm sorry . 

Let me ask you one thing about that. You mentioned 

some phone calls from Mr. Bloom. Did Mr. Walters ever come to 

the University of Iowa campus, to your knowledge? 

A. No. 

Q. Did Mr. Bloom ever come to the University of Iowa campus tc 

your knowledge? 

A. Yes. 

Q. On how many occasions? 

A. One. 

Q. Where were you when you saw Mr. Bloom during that one 

visit? 

A. In the locker room. 

Q. When Mr. Bloom came to the locker room, did he tell you --
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did you talk to him? 

A. No. 

Q. Did you talk to him afterward? 

A. Outside, yeah. 
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Q. Did he tell you how it was he gained access that day to the 

locker room? 

A. Yes. 

Q. What did he tell you? 

A. He said he made up that he was making up an all-American 

team and he came to look at some players to be on his 

all-American team. 

Q. Did he show you anything? 

A. Showed me a letter. 

Q. 'l'ha t said what? 

A. 'rhe heading on it wus 0 All-American team, 0 with some New 

York hospital on it. 

Q. To your knowledge, did Mr. Bloom tell anyone when he 

visited the locker room that day that he was your agent? 

A. Excuse me? 

Q. Did Mr. Bloom tell anyone at the University of Iowa that 

day when he visited the locker room that he was your agent? 

MR. WEBB: I object if it wasn't in his presence. He 

can•t testify to what happened outside his presence. He just 

testified he didn't see him in the locker room. 

MR. PEARL: I 1m sorry. l can clarify, Judge. 
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BY MR. J:>EARL: 

Q. Did you sec him in the locker room? 

A. Yes. 
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Q. And Mr. Bloom talked to you about llOW he gained access to 

the locker room; rlght? 

A. Outside, he did. 

Q. To your knowledge, did you -- did Mr. Bloom tell anyone at 

the University of Iowa that day in the locker room or elsewhere 

t.hat he was your agent? 

A. No. 

MM. WBBB: Never mind. 

BY MR. P~ARL: 

Q. Now, in August of: 1985, when you returned to the Universit~ 

of Iowa for your senior year; is that right? 

A. Yes. 

Q. When you return to the university t.hat fall, did you have 

to complete various forms ln order to get your scholarship for 

your senior year? 

A. Yes, I did. 

Q. You have b fore you what's been marked as Government 

Exhibit Harmon-1; is that right? 

A. Yes. 

Q. What is that document? 

A. Academic form that we must sign at the beginning of the 

year. 
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MR. PEARL: Your Honor, tl\e Government offers 

Government ~xhibit Harmon-1. 

MR. WEBB: No obJection. 

MH. GOLD: l have no objection. 

THB COUHT: It wlll be received. 
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(Government Exhibit Harmon-1 r ceived in evidence.) 

MR. PEARL: May the jury turn to that, your Honor? 

TH~ COURT: ll's the tirst document under Tab B. 

BY MR. PEARL: 

Q. What is the title on that document? 

A. "National Collegiate Athletic Association Student Athlete 

Statement, 1985-86 Academic Year.tt 

Q. That's your signature toward the bottom of the page? 

A. ~es. 

Q. What was the date tllat you signed that? 

A. 8/25/85. 

Q. At the time that you filled this form out, did you have 

before you the NCAA rules and regulation information sheet 

that's referred to there? 

A. Yes. 

Q. And was this -- where were you when you filled this form 

out? 

A. In a team meeting. 

Q. And this is the team meeting you described before when the~ 

went over the rules? 
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A . Yes. ~veryone had to sign these. 

Q. What did you understand yourself to be certifying on these 

forms? 

MH. WBBB: Judge, l object to what he understood. 

The form speaks for itself as to whdt he ls certlfylng. I 

object to what his understanding is. 

THE COUNT: I thlnk you can rephrase it and get your 

same question. 

BY MR. PI:!AHL: 

Q. Let me ask you to focus your attention to Paragraph 5. 

What does it state there? 

A. "I am not aware of any violations of NCAA regulations 

involvlng me and my institution." 

Q. You certi ~ied that that was true; is that correct? 

A. Yes. 

Q. Was that statement true? 

A. No. 

Q. Why not? 

A. Because I signed early in March of '85. 

Q. At the time you slgned this statement in August of 1985, 

did you know that the form was false? 

A. Yes. 

Q. Why did you submit this form knowing it was false? 

A. Because Norby Walters and Lloyd Bloom and myself made an 

agreement that 1 wouldn't - - we wouldn't say anything about 
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signing early. So this is what I had to do. 

Q. Why did you have to do it? 

A. Because l would have lost my scholarship. 

Q. Had you ever filled out one of these forms before? 

A. Yes . 

Q. When was that? 

A. In August before every season that 1 played in. 

Q. Let me ask you to turn to the next document, Government 

Exhibit Harmon 2. 

170 

ls that form entitled" Student Athlete's Atfidavit 

Re: Financial Aid?" 

A. Yes . 

Q. Did you fill out that form? 

A. Yes. 

MR. PEARL: Your Honor the Government moves the 

dmission of Government Exhibit Harmon-2. 

MH. GOLD: No objection. 

MR. WEBB: No objection. 

THB COURT: lt will be received. 

{Government Exhibit Harmon-2 received ln evidence .. 

BY MR. PEARL: 

Q. Did you fill out the handwritten portions on thal form? 

A. Yes, I did. 

Q. Where were you when you filled that out? 

A. In the team meeting. 
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Q. And is that your signature on Page 3? 

A. Yes. 

Q. When did you sign that document? 

A. Same day. 

Q. August 25, 1985? 

A. August 25. 
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Q. And you actually signed that in front o[ a notary public; 

is that correct. 

A. Yes. 

Q. Let me ask you if you would to turn to Question 5 on page 

2 . 'l'h at question asks : ., At the present t .1 me , are you rec e iv inc;; 

or have arrangements been made for you to receive from any 

source other than anyone upon who you are naturally or legally 

dependent, any other monies, loans, credits, tangible property 

or benefits of any kind not covered by the foregoing questios 

because of your attendance at college or university or your 

participation in athletics?" 

ls that what the question asks1 

A. Yes. 

Q. And your answer was what? 

A. "No." 

Q. Was that answer correct? 

A. No . 

Q. Why not? 

A. Because l had received money and signed a contract with an 
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agent ln March . 

Q. Why did you certify that false form which has been admittet 

as Government Exhibit Harmon - 2? 

A. Because this is the only way that l would have been able tc 

keep my scholarship, and it was agreed upon that we wouldn't 

tell anyone that 1 did sign early. 

Q. Had you ever filed one of these affidavits before? 

A. Yes. 

Q. When was that? 

A. Before each -- each season. 

Q. You have before you in the next document which ls marked a~ 

Government Exhibit Harmon 3-A. Is that your Big Ten ConferencE 

Statement of Eligibility? 

A. Yes. 

MR. PBARL: Your Honor, the Government moves the 

admission of Government Bxhibit 3- A Harmon. 

MR. GOLD: No ObJection. 

MR. WHBB: I have no objection. 

THE COURT: It will be received. 

(Government Exhibit Harmon 3-A received in evidence.: 

BY MR. l:'BARL: 

Q. Most of us are dealing with a Xerox that is not very good, 

so I'm going to ask you a few additional questions. 

Under "Name," it says what? 

A. Where you looking at? 
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Q. I'm sorry. At the top it says, "N~me;" is that right? 

"Big Ten Conference Statement of Eligibility," Government 

Exhibit 3-A? 

A. Yes. 
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Q. Okay. What does il say on the portion that says "Name?" 

A. Ronald K. H rmon. 

Q. And next "University," it says "Iowa?" 

A. Yes. 

Q. And underneath that it says "New York, New York?" 

A. Yes. 

Q. Next to that, what is the date portion there? 

A. 8/25/85. 

Q. Let me ask you it you would, is that your signature at the 

bottom? 

A. Yes. 

Q. And then it's also signed by Coach Fry and Mr. Mims? 

A. Yes. 

Q. Okay. Let me ask you i[ you would to focus on Question 7. 

What does that question ask? 

A. "Have you ever signed a professional athletic contract in 

your sport or been represented by an agent?" 

Q. How did you answer that question? 

A. ,,No." 

Q. Was that answer truthful? 

A. No. 
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Q. Why not? 

A. Because thatts the only way l could keep my scholarship anc 

we agreed that I wouldn't say anything about it. 

Q. So that's why you put 0 No;" is that right? 

A. Yes. 

Q. Why wasn't the answer correct? 

A. Because I did sign with an agent. 

Q. Was this one of the documents you filled out at the same 

team meeting that you described? 

A. Yes. 

Q. Had you ever filled out one of these forms be -ore? 

A. Yes . 

Q. Now, let me ask you to turn to the flip side o that 

document, which ls the next page in the exl1lbit book. That's 

actually marked Government Exhibit 3-H, right? 

A. Yes. 

Q. Okay. That's the Big Ten Conference Statement of FinanciaJ 

support? 

A. Yes. 

Q. What was the purpose of that form? 

A. To see where you was getting your money from, if you was 

working or if you had any loans from the school. 

Q. Under the sectlon that's marked "Loans," what did you 

write? 

A. That l didn't receive any. 
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Q. Was that answer correct? 

A. No. 

Q. Why not? 

A. Because l received $2500 and was given $250 a month. 

Q. And then under "Other," they ask for other forms of 
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income. And you did11't list any additional money for payments 

that you h d received from Mr. Bloom or Walters; is that right~ 

A. Yes. 

Q. Why didn't you report the monies that you had received fron 

Mr. Walters and Mr. Bloom? 

A. Because then 1 would have been ineligible to receive 

scholarship money nd probably been kicked off the football 

team. 

Q. And focusing now on Paragraph 5 of that document, did you 

certify upon penalty of ineligibility for intercollegiate 

athletics and loss of your financial aid that those statements 

were true and correc·t? 

A. Yes. 

Q. And they weren't, were they? 

A. No. 

Q. Had you ever filed one of these Big Ten Conference 

Statement of Financial Support before? 

A. Yes . 

Q. When was that? 

A. The same team meeting tl1at we signed all the others. 
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Q. Now, with respect lo the exhibits that you have identified 

as Harmon 1, Harmon 2, Harmon 3-A and 3 - B, did you know at the 

time that you filled each of those out that the certifications 

that you were submitting to the university were false? 

A. Yes. 

Q. You knew that? 

A. Yes. 

Q. Why did you submit the false certifications to the 

university? 

MR. WHBB: I object. Asked and answered three times 

now. That's my objection. It's repetitive. He just went 

through the form. 

THE COUNT: l suppose he is giving the same answers 

as to each document, and I will overrule. 

You may answer, Mr. Harmon. 

THE WITN8SS: Would you repeat the question? 

BY MR. PEAHL: 

Q. When you submitted those forms, Hannon 1, 2, 3-A and 3-B, 

to the university knowing they were false, why did you submit 

themr? 

A. Because that•s the only way l would have been able to play 

my senior year, to have my scholarshlp. 

Q. What was your understanding of what the university would 

have done had you told them the truth that day? 

A. I wouldn't have been playing. 
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Q. And what about your athletic scholarship? 

A. It would have been gone. 

MR. ~EAHL: Nothing further, your Honor. 

THE COURT: Thank you. 
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This seems to be an appropriate tlme for us to break 

for lunch recess. I'll ask that you be back here sometime 

before two o'clock so that we can start as close to two o'cloc~ 

as possible. 

(JURY OUT.) 

THB COURT: ~lease be seated, ladies and gentlemen. 

This Court ls still in session, and I will remind you of that. 

Please be seated. 

MR. WEBB: Your Honor, for the record, just for the 

record, during the trial, will we have the normal rule in place 

that at the end of direct that the parties are not to talk to 

their witnesses after they are on the witness stand? 

THE COURT: That's right. And I was going to 

indicate that to Mr. Harmon, which is why I didn't excuse him 

and why this Court is still in session. 

MR. VALUKAS: Your Honor, l was ju~t going to say 

obviously we are not going to talk to him about the case. We 

can take him if he need 

THB COUHT: l don't presume that you are going to 

allow him to stdrve and that you would give him the necessary 

sustenance to maintain him through this afternoon. 
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My admonition to you, Mr. Harmon, and to the 

Government, as well, as you are still on this witness stand, 

you are not to discuss your testimony with anyone untll lt is 

concluded. 

Do you understand that Mr. Harmon? 

THE WITNESS: Yes, your Honor. 

THE COURT: Okay. You enjoy your lunch, too. 

And I think we may hav some business to conclude, a~ 

well on our sidebar. 

(The following proceedings were had in chambers.) 

THE COUHT: I didn't know where we left our previous 

conversation. Hut i( you wish, we can proceed with what we 

were discussing, or I don't know what we didn't discuss, or 

we can do it before we get back to the jury. But thatts what J 

want to know. 

MH. WEBB: I think l understand the Court's 

guidelines. So, fine with me. 

MR. VALUKAS: Let me just ask one question, if I 

may. And this is probably directed to Mr. Gold rather than Mr. 

Webb. 

Is tliere any intention to go into the arbitration 

proceedings beyond simply the filing of the documents or the 

lawsuit itself? 

MH. GOLD: No. I'm going to refer to the arbitratior 

proceeding and have hlm tell the Court that he won. 
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MR. VALUKAS: Simply that there was a proceeding and 

that he won? Or are you going to go through the proceeding? 

MR. GOLD: Certainly not. I will tell you this. 

MR. VALUKAS: I( that's the limitation 

MR. GOLD: I want to respond to your question 

precisely. I'm going to lake him through the paper tape 

transcript. And assuming I get answers which are consistent 

with answers he gave when he testified under oath before the 

arbitrators, I would make no reference to the arbitration at 

that time. If he has a failure of recollection, I will refrest 

his recollection and provide a copy to Court. And I think the 

whole matter would take less than five minutes. 

MH. VALUKAS: No problem. 

MR. PEARL: Are you going to go through his 1986 

payment? 

MR. GOLU: I'm planning to take him through all the 

payments, yes. I'm planning to take hlm through his receipt of 

all payments up through the time he testified. 

MR. VALUKAS: Our posltion on that is -- you know, I 

can see that for purposes of modes of -- it we object, it 

depends on the nature of the question. 

THE COUHT: Well, I don't want to keep you unduly 

during your lunch hour. There is some 

MR. GOLU: I do want to take up one thing with your 

Honor. 
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THE COUNT: Let's give Mr. Valukas the opportunity tc 

address his concerns, and then I will --

MR. GOLD: Sure. 

THE COURT: I will move on to --

MR. VALUKAS: The other matter was the matter 

relating to the question of money generated by the university 

off the football program. Our position is that it's totally 

irrelevant to anything involved in the charges in this case an~ 

is a red herring for purposes of trying to divert the jury's 

view of what is involved here. 

THE COURT: And I 1 m going to indicate lt's already i1 

there twice that l know of, once by way o[ opening statement 

and once in the tdpe that was just played to the jury. 

MR. VALUKAS: Again, I understand that. But 

notwithstanding the fact that there may have been 

conversations, we•re not trying to keep out -- anybody can 

testify to what the conversations were what between the 

defendant and any of these witness. ltm not objecting -- r•m 

not making a point there. 

The question is the cross examination of the 

university witnesses concernlng whether they do or do not make 

money of the football program, which has no relevance to the 

question of whether or not these two defendants pdrticipated 11 

a fraud against the university which de rauded them out of 

these scholarships in connection with the Court's ruling. 
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MH. WEBB: I would take issue with that, and without 

belaboring it. But your Honor made the point which l made 

yesterday. That may be the Govcrnment 1 s view, but I don't 

happen to accept the testimony ot these witnesses that they 

would have revoked scholarships. And I intend to at least 

present to the jury -- it takes two questions. I'm not going 

to go into the details. I'm simply golng to bring out --

THE COURT: And you know why I dontt think that you 

will? It's because you really don't have to. I mean, unless 

this body has been living in a total vacuum. And youtve gotter 

the ball in play a couple of times. 

I don't sec that now, l dontt have any desire to 

be tactically involved. I have a notion that some of these 

things that you are concerned about are going to be addressed 

by both of you by way of your cross examination and your 

rehabilitation, and the points that you are making to me here 

are going to be before that jury, and my only question is 

whether properly so. 

As an example, when we were addressing this matter o1 

grades, I accept your offer of proof, and it has to do with the 

fact that there are other NCAA rules and if they are in 

violation of others of those, then maybe there isn't the fraud 

that is complained of. 

I suppose that under your questioning, matters that 

you have brought to my attention here, namely, that the 
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university determines eliglbillty, there ls no NCAA rule that 

says, you know, you can't study shrubs and trees. 1 have a 

notion that you're going to say that, and we arc spending more 

o( our time here than need be about something that I think is 

going to be properly ldwyered. 

MR. VALUKAS: The point then is that under 103, Hule 

103 or 104, that if those issues are being r ised, then the 

purpose of raising those issues, they are not relevant or 

they're at best tangentially relevant, and what they in fact de 

is cause confusion in the jury's mind or are an attempt at jurl 

nullification, then the Court is supposed to rule them 

inadmissible on the grounds ot relevance. 

THE COURT: I understand your argument and I 

understand the rule, and I don't think it fits. 

I'm going to allow him to try to show th t. He told 

me he has reason to believe that he can establish it. 

MH. VALUKAS: That 11e was ineligible under NCAA? 

THB COUNT: Thal he very well may be. 

MR. WEBB: This witness refused to talk to me. But 

I'll state for the record, a11d I've got the transcript. As I 

said this morning, I intend to show through my cross that he 

was actually ineligible under the rules or that the university 

went out of their way to avold that. And the reason -- I'm 

going to do that because, under are the NCAA rules, if they dit 

that, that tends to prove my theory that they were never going 
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to revoke hls scholarship because of an NCAA rule vlolation if 

the university itself is covering up potential violations. Ant 

that is really a critical part of my cross examination. 

In Mr. Harmon's case, it appears to me on the face of 

the transcript that he actually was lnelllgible. He may tell 

me he wasn't. Maybe the university witness will say: "We have 

this secret internal guideline. 0 I have no way of knowing 

that. All I have is the transcript. But I can certainly crosf 

exdmine on it and Mr. Vulukas can do hls redirect. 

THB COURT: I suppose someone is going to ask him: 

"If he told you thls, would you have revoked the scholarship?" 

And you're going to get an unswer to that; right? 

MH. VALUKAS: Your Honor, let me respond, because, 

again what I've heard are two things. And l want to clear up 

this point because l think this is very import~nt. 

Mr. Webb is saying that on the face of it he appears 

to be ineligible, that ls to say, he didn't maintain the grade 

point. If that's the point, I agree with you that that raises 

one issue. 

But it what he is saying is not that, and that's wha1 

he said in the second part of it, which is -- goes to the 

question of whether or not he was taking courses, ior instance, 

which were not courses which Mr. Webb right might consider to 

be signi[icant courses or whether or not he was taking summer 

school, then those questions go to something entlrely 
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different. Then what he's trying to do is not deal with 

whether or not he was ineligible under any NCAA rules but 

trying to establlsh that the program itself was such th the 

was able to take soft courses so he could play ootball. 

That's an entlrely different issue. And I suggest that that's 

exactly where he's going; not the first issue. 

Because at least as the transcrlpt has been explainec 

to me, and maybe Mr. Webb has knowledge that I don't, and I'll 

accept hls representation, that on the face of the transcript, 

he was academically eligible lo do exactly what he was doing. 

And the nature of courses he was taklng, for instance, is 

irrelevant. That has nothing to do with it. And l think that 

if we are talking about whether he maintained a great point 

which would permit him to play football and they ignored the 

fact that he didn't, that raises one issue. But it the 

question is he took soft courses, thatts an entirely different 

issue and that's one of the points I ask the Court to focus 

on. 

MR. WEHB: That's my very point. It's actually 

better for me. I hope he testifies that he actually was 

eligible but the university helped him avoid the violation of 

the NCAA rules. Because if I can prove that, that this 

university actually helped him avoid tlie NCAA violation, then J 

will have made my point that they were never going to revoke 

his scholarship because of the agent situation. 
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universities were not going to revoke the scholarships as 

they've said. 

I recognize the problems I've got with my best 

defense, and that's where I'm going. 
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MR. VALUKAS: Well, saying it's the only defense 

doesn't make it -- does not make lt relevant and admissible. 

And I hear that: This is our only defense, or I'll prove it or 

cross examination. That doesn't make it admissible or relevant 

testimony. 

And the point is -- and 1 would ask or an offer of 

proof ln connection with this at this point. 

ls he saying because he was given a tutor and they 

allowed him to take courses, that that m de him ineligible, 

that that was a cover-up? Is that the point up'l 

MR. WEBB: Judge, I get to cross examine. Mr. 

Valukas is trying to say I can't attack their theory about 

whether or not the scholarshlp would have been revoked. 

MR. VALUKAS: No. 

MH. WBBB: There is no question --

THE COURT: Let's put it to rest. The line that you 

are pursuing, Mr. Webb, I find to be relevant nd I will allow 

you to pursue it. And certainly the Government has the 

opportunity on redirect to establish a number of things that 

they have. 
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I don't know what the evidence is going to be, but 

I'm going to allow you to pursue it. 

MR. GOLD: Your Honor, I want to take up one matter, 

because when I came to your chambers (or the first time last 

week, you made it very clear to me that you were a candid sort 

of guy, and you certainly convinced me of that in the last fivE 

days. 

Earlier in this discussion, you specifically invited 

all of our attention to your negative view of evidence relatin~ 

to players outside this indictment at institutions outside thi~ 

indictment. And I w nt to focus your Honor's attention on one 

matter I do intend to go into. At least 1 can make record of 

it now. 

THE COURT: Let's leave me indicate one thing for the 

record, that there may be certain things that play one way as 

far as the mail fraud indictment and there may be things that 

play different when you are talking about extortion. 

MN. GOLU: I appreciate that. 

The Government offered the entire Honnle Harmon tape, 

or at least what is represented to be the entire Monnie Harmon 

tape. And I listened to it on Sunday afternoon. I take their 

reputation at face value. 1 listened to the original. 

They also made a decision to present it to this jury 

with a transcript in unredacted form. And I sat with an ~BI 

agent to make sure virtually every word that appeared on the 
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That conversation that they've now brought to the 

jury's attention involves three Heisma11 Trophy winners not 

referred to in this indictment, that played at schools not 

referred to in this indlctment in each and every case. 
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Those players, as the world knows, were signed by 

agents in violation of NCAA rules, nd they specifically 

invited that fact to the jury's attention by getting into that 

subject matter. And I --

MH. PBAHL: The 

MH. GOLD: May I just finish? 

THE COURT: Go ahead. I'll indicate one thing. I 

always thought that I was included in all the world, and I 

don•t know what the hell you're are talking about. 

MH. GOLD: There was a reference to Mike Hosier, 

Hershel Walker and another gent~emen. 

THE COURT: Archle Griffin. 

MR. GOLD: Archie Griffin, that's correct. And 

Hershel Walker, a very highly publicized case. He signed 

early. And he gave an interview saying that he wanted to bear 

the FBI agent when his football career was over. 

TH~ COUNT: As God is my judge, you•re telling me 

something that I don't know. 

MN. GOLD: I'm certainly going to accept that 

representation from your Honor. 
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What I was lnclined to do, since to your Honor ruled, 

of course, is to determine whether or not the witness knew. 

And I'll tell you why I believe it 1 s relevant. When we had a 

discussion with your Honor --

THE COURT: You're talking about Harmon? 

MlL GOLU: Yes. 

When we had a discussion with your Honor in the 

middle of last week on lhe scope of the relevance of 

attorney-client matters, I speclfically invited you to Hannie 

Harmon's pretrial diversion agreement. You remember that. Anc 

the scheme that he es~entially admitted to is reflected in tha1 

agreement. It re · lects his own admission o( culpability with 

respect to a crime that had a mental state virtually 

co-extensive with the mental stale charged against both ot 

these defendants with respect to what he had in mind as he 

agreed to engage in what the Government is now portraying as 

criminallty, which I believe is fair subject matter for me to 

go into on cross examination. 

'l'HE COUR'l': What do you want to do? 

MR. GOLU: I want to determine before the jury 

whether he knew that those players had signed early. 

THE COUNT: Why? What difference docs it make? 

MR. GOLD: It shows what hls state of mind was when 

he entered into this criminal venture. 

THE COUHT: You are so far afield on that thing, in 
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my judgment, l don't even know how to respond to you. There's 

a whole bunch ot stuif on that tape that 1 can see coming in 

six ways against the middle. And l can see people arguing a 

whole bunch o( things about it, including your, you know, 

advice-of-counsel defense and Whdtever. 

And, you know, this is my conclusio11 that I'm not 

going to share with any jury, but th t the parties to those 

proceedings, including Mr. Norby Walters, knowing that all was 

not kosher here I think is best evidenced by the pitch that 

he's making. "You think l'm going to blab so that I lose my 

license?" 

lf it was okay to do that, why was he concerned abou1 

losing his license? And he is making the pitch as far as 

Rosier and Griffin and Hershel in an entirely different 

context. He is -- he says: You know why I'm valuable to you? 

I relate to blacks and black people and whatever, and here are 

black athletes from 1974 to 1983 that have won the Helsman 

Trophy and don't get one tenth of the pitch that comes through 

this way because he is white. 

That's what that thing is all about. And I'm not 

going to to allow that questlon. It's just totally irrelevant 

to me. 

Anything else? 1 don't want to be -- you know, this 

is, again, a matter of style. I don't want to be a yo-yo back 

and forth on this bench. And maybe i( we're going to get -- I 
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MR. VALUKAS: You have, your Honor. 

THE COURT: -- And what I think about it. And I 

doubt very much if that if things come along that here ltm 
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going to give you a sidebar every time you want one. might 

just say "sustained" or "overruled" and let you make your 

record when we 1 re are done. l:3ut I'm not going to be getting 

back and forth off of that bench. And be prepared as a way of 

addressing it. 

l will give you the opportunity to making the 

record. But I have set the parameters to what I think is 

relevant. I have a high regard for your ability to understand 

the English language and where we're coming from. And I don't 

want to have five thousand sidebars as each question is asked 

and answered. Okay? 

{Luncheon recess from 1:00 to 1:45 p.m.) 
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HARMON - cross 192 

(Proceedings in open court.) 

THE COURT: Counsel. Can we have Mr. Harmon and the 

jury, please, if we are ready. 

Mr. Harmon, if you would kindly resume the stand, 

sir. 

(Jury in.) 

THE COURT: Please be seated. Some of you partake of 

gourmet dining on 2. I'm counting the survivors. 

Mr. Webb or Mr. Gold. 

MR. GOLD: Thank you, your Honor. Mr. Webb is going 

to lead off, Your Honor. 

CROSS EXAMINATION 

BY MR. WEBB: 

Q. Mr. Harmon, my name is Dan Webb and I represent Lloyd 

Bloom, who I believe you indicated you know, is that correct? 

A. Yes, it is. 

Q. You and I have never met before, have we, sir? 

A. No. 

Q. Okay. I just want to ask you a few questions about your 

testimony, sir. 

Let me start with -- as I understood your testimony, 

you signed this contract on March 10th, 1985 to have Lloyd 

Bloom and Norby Walters be your representative in negotiating 

eventually your NFL contract, is that correct? 

A. Yes. 
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Q. Okay. And by the way, if I ask you any questions 

sometimes lawyers, we get confused, and if you don't 

understand one of my questions, you just tell me and I'll 

rephrase it for you, okay? 
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When you signea that contract on that date, you were 

aware that under the contract, Mr. Bloom and Mr. Walters would 

earn a profit by negotiating your professional service 

contract with an NFL club and get a commission, is that 

correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. You were aware that that's in fact what they were 

in business to do was to represent you, negotiate your 

contract with the NFL and that's how they'd earn their living 

by making a commission, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. Now, at that time, you also became aware on that 

date, the first day they met you and talked to you, that they 

were prepared and willing to loan you money as an advance on 

your future earnings that you would earn as a professional 

football player, is that correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q • 

What monies are you talking about? 

You signed a note for $2,500? 

Yes. 

Okay. And as I recall, and the government introduced 

the document this morning, you acknowledged that they told 
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you in fact it says on the document that you're to pay back 

the loan out of your earnings as a professional football 

player, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. Now, as it -- by the way, you, just so there is 

no confusion, nobody forced you to enter into this contract 

with them, am I correct? You did that on your own free will? 

A. Yes. 

Q. Okay. And as it turned out for you, Mr. Harmon, that 

contract that you signed with Walters and Bloom actually 

turned out to be very lucrative for you, financially, is that 

correct? 

A . With which contract? 

Q. I'm talking -- sorry, not the professional -- the 

contract you signed on March 10th, 1985 in which you agreed 

for Bloom and Walters to be your agents; the contract you 

signed on that day, actually turned out to be very lucrative 

for you, is that correct? 

A. Are you talking about the loan? 2,500? 

Q. Well, let's talk about that. You dealt with Bloom and 

Walters for 15 months after you signed that contract in which 

they were your agents under the contract, is that correct? 

A. Yes. 

Q • During that 15-month period, you received from them 

payments of money or advances for airline tickets, or the 
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purchase of a car, a total of $54,000, is that correct? 

Yes. A . 

Q. Okay. And I take it, you consider receiving the $54,000 

to be a benefit you received, is that correct? 

A • . On my own free will, yes. 

Q. You, at that time, I take it, you viewed it as good 

thing for you to have some money available to you before you 

were able to sign your professional contract with an NFL club, 

is that correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q • 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

No. 

Okay. You didn't want this $54,000 that they gave you? 

They offered it. 

They just offered it to you? 

Yes. 

You never asked for it? 

Didn't ask for it. 

Okay. Have you ever testified under oath in an earlier 

time where you admitted that you often asked for money from 

them? 

A. That was after the agreement that they would offer me 

$250 a month and 2,500 at sign. 

Q. But as time went on, just so there is no -- as time went 

on, you would call them up and ask them for money, is that 

correct? 

A. Only asked for what they agreed upon to send me. 
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Q. But this $54,000 that you obtained, the $54,000 that you 

obtained during that time period, that money, you recognize, 

came from -- actually came from Norby Walters, is that 

correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

Is that your understanding? 

Yes. 

By the way, whenever you would meet with Bloom and 

Walters, Mr. Walters was the one that did most of the talking, 

is that correct? 

A. I would say half and half. 

Q. Do you remember -- did you ever tell the FBI that 

whenever you met with Walters and Bloom that Walters was the 

guy that primarily did the talking? Do you remember saying 

that to the FBI? 

A. It was on certain conversations, but half and half. 

Q. But you did meet with Lloyd Bloom? During this next 15 

months, you frequently dealt with Lloyd Bloom, is that 

correct? 

A. Yes. 

Q. You actually had a very good relationship with him and a 

very cordial relationship, is that correct? 

A. What do you mean when you say "good"? 

Q • Well, let me ask you. In your opinion, did you have a 

nice, cordial relationship with Mr. Lloyd Bloom? 
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Q. 

HARMON - cross 

Person to person? 

Person to person, yes. 

Yes. 

Okay. And Lloyd Bloom was actually -- he was the 
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person -- you would often call up Lloyd and tell him that your 

check was late or you needed some money, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Now, during that time period, during that 15 months' 

time period, I believe you actually took money, received money 

from Norby Walters in connection with their representation of 

you? You received money every month, did you not? 

A. Yes. 

Q. Actually, if you look at the documents, in some months 

you received cash two or three times a month, is that correct? 

A. Two or three times? I'm not sure. 

Q. Do you recall a month where you received money more than 

once a month? 

A. Yes. 

Q. Okay. Now -- and that car that you got, that car 

actually was purchased, I believe was in the summer of 1986, 

around June or July, am I correct? 

A. Yes. 

Q. That was a brand new Mercedes Benz top of the line, is 

that correct? 

A. Yes. 
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Q. I'm not going to get into a lot -- I think Mr. Gold 

might have more questions about it but here is my question to 

you: You knew at that time when you were taking that money 

from Bloom and Walters that they were going to earn their 

income by getting a commission off of negotiating your 

professional service contract with an NFL team, is that 

correct? 

A. Right. 

Q. Okay. Now, in fact, that's what -- actually what 

happened is you were drafted by the Buffalo Bills in the first 

round of the 1986 draft which would have been in April of '86, 

am I correct? 

A . Right. 

Q. And you were high ground draft choice, is that 

correct -- Strike that. You were drafted early on in the 

first round, is that correct? 

A. No. 

Q. Well, I forget, was it fourth? 

A. Sixteenth. 

Q. I'm sorry, sixteenth in the first round? 

A. Yes. 

Q. Okay. At that time, after that, after you saw -- after 

you were drafted by the Buffalo Bills, under the contract, 

Lloyd Bloom eventually actually -- Strike that. 

When the time came to negotiate your professional 
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service contract with the Buffalo Bills, Lloyd Bloom sat down 

with the Buffalo Bills and negotiated the contract for you as 

he was supposed to do under your contract, is that correct? 

A. I'm not sure if he did or not. 

Q. Well, I won't get into it too far. Let me ask you, on 

August -- your contract with the Bills in which you received a 

1.4 million dollars ~igning package was executed in August of 

1986, am I correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A • 

Q. 

Yes. 

Do I have the right amount, 1.4 million? 

No. 

What was the amount, I'm sorry? 

One point three. 

One point three million. Okay. On August 9th -- on 

August 9th of 1986, isn't it a fact that while Lloyd Bloom, 

after meeting with the Buffalo Bills to negotiate your 

contract, he called you on the telephone and you talked to him 

and he told you, "I've got your 1.3 million dollars plus a 

car? Did he tell you that? 

A. No. 

Q. Okay. Did you ever testify under oath in connection 

with this same matter that Mr. Bloom did call you on August 

9th, 1986 and told you that he had just negotiated the 

contract at 1.3 million plus a car with the Buffalo Bills? 

A. He didn't say one point three. He said that he 
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negotiated a contract for the amount, I'm not sure, and he 

said he would -- that Bill Polian and him was talking about 

getting a Rolls Royce and I said no. 
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Q. Here is my question so maybe we can shortcut this. Did 

you ever testify under oath at an earlier time that on August 

9th, 1986, when Lloyd Bloom called you, he told you, "I got 

one point three million plus a car." Did you ever say that 

under oath, sir? 

A. Maybe I did. I don't know. I don't remember. 

Q. Let me see if I can refresh your memory. Do you recall 

testifying in an earlier proceeding called an Arbitration 

proceeding in connection with these same matters that you're 

testifying to before this jury, concerning your relationship 

with Bloom and Walters? 

A. Yes. 

Q. Okay. You were under oath when you testified in that 

Arbitration proceeding, were you not? 

A. Yes. 

Q. Okay. I'm going to ask you if you remember the 

following questions being asked of you and did you give the 

following answer: 

"Question. And Mr. Bloom told you, did he 

not, that he had hac a lengthy session with a 

gentleman by the name of Polian from the Buffalo 

Bills on August 7th, 1986?" 
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Your answer was: 

"Answer. He just told me the offer." 

"Question. And he told you that the offer was one 

point three million, correct?" 

And your answer was: 

"And a car." 

And he said and the --

"Question. And a car?" 

And you said: 

"Yes." 

Excuse me, that's the Rolls Royce he was talking about. 

Well, what I'm asking you is, you did testify that he 

communicated -- you were at least aware that he had negotiated 

the 1.3 million dollar figure, were you not? 

A. I don't know if that was one point three or if he said 

it was one point three now. I'm not sure of that. 

Q. But you're certainly aware that Lloyd Bloom was in there 

trying to get you a contract from the Buffalo Bills and he had 

the number up around one point three million? 

A. I'm sure he was in there once. I'm not sure how many 

other times he went in there. 

Q. But you knew he had the offer up around one point three, 

somewhere up there, plus a car? 

A . No, I'm not sure. 

Q. But you testified to it earlier, is that correct? 
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A. Right. 

Q • Was your recollection better back then than it is now? 

A. I would say yes. 

Q. That was closer to the event, was it not? 

A. Yes. 

Q. So if you testified back at that Arbitration that Bloom 

told you that he had gotten a offer of one point three 

million, you would agree, that your recollection was a little 

bit better than it is today, is that a fair statement? 

A. Yes, that's fair. 

Q. Okay. Now, that conversation with Lloyd Bloom, when he 

is telling you about what he negotiated for you, occurred on a 

Friday, on August 9, 1986, is that correct, to the best of 

your recollection? 

A. I guess so. 

Q. Okay. Because on Monday morning, the following Monday 

morning, on August 12th, Lloyd Bloom was trying to reach you 

to tell you that he got the offer up to one point four 

million, do you recall that? 

A. No. 

Q. Do you recall that you changed your phone number so that 

Mr. Bloom could not get a hold of you? 

A. Not my phone. It was not my phone. I was at my 

parents' home. 

Q. Did you ever testify under oath that you changed your 
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phone number over that weekend? 

A • 

Q. 

A. 

Q. 

My mother changed it, yes. 

She changed it? 

Yes. 

In any event, on August 12th, 1986, you signed a 
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contract with the Buffalo Bills for approximately 1.4 million 

dollars, am I correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

No. 

Okay. How much was it? 

One point three five. 

That's all you got. Okay. You only got one point 

three. So actually -- strike the question. 

However, on Monday morning, you notified Lloyd Bloom 

that you had terminated him and you haa hired a new agent, is 

that correct? 

A. Yes. 

Q. And that new agent that you hired, he got to earn 

whatever commissions you chose to pay him for negotiating your 

contract, is that correct? 

A. 

Q. 

What do you mean when you say "chose, chose to pay him"? 

I don't know how much you gave him. Did he get some 

money for representing you? 

A. Yes. 

Q • What -- I'm -- the point is, whatever you gave this new 

agent -- strike the question. 
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What was the new agents name? 

A. Marty Rock. 

Q. You actually had hired him over the weekend, is that 

correct? 

A. Yes. 

Q. Prior to that time, during this entire 15 months, during 

the entire 15 months that you're taking money from Bloom and 

Mr. Walters to be your agents and they are advancing you this 

money, had you ever once ever said one word to my client that 

you were dissatisfied or unhappy with his representation of 

you as a sports agent? 

A. No. 

Q • And in fact, you never even had the decency yourself 

and telling him that he was fired on that Monday morning, 

August 12th, did you? 

MR. PEARL: Objection, Your Honor, "decency". 

THE COURT: You can answer. 

THE WITNESS: A. I think somebody in his -- in the 

lawyer field is should have done that, not me. 

BY MR. WEBB: 

Q. 

A. 

Q. 

A . 

Q. 

And so you had a lawyer do it? 

Yes. 

Your new agent did it, is that correct? 

Lav;yer, yes. 

And at that time, Lloyd Bloom and Norby Walters, who had 



• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

15 HARMON - cross 

had negotiated the contract, had represented you for 15 

months, had given you $54,000, they got zero commission on 

your contract with the Buffalo Bills, is that correct? 

A. 

Q. 

A. 

No. 

What did they get in the way of a commission? 

They got paid for the hours that they worked. 
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Q. Okay. Out of the $54,000 that you took from them, tell 

the jury how much you've given back to Mr. Walters and Mr. 

Bloom? 

A. Well, first of all, I didn't take it, it was offered. 

Secondly, it was 

Q. I'm sorry. 

A. -- in Arbitration, they decided to pay him for the hours 

that he worked, which was maybe 2,500 and 3,000 more for the 

hours. 

Q. So you gave back, out of $54,000 that you took or 

received, you eventually gave back $5,000 approximately, am I 

correct? 

A. Yep. 

Q. You took, Mr. Harmon, you took the famous Norby Walters 

to the cleaners, didn't you? 

A. No. How can I take him to the cleaners? 

Q. Let me ask you. Out of this transaction in which they 

are supposed to earn a profit of representing you, you made a 

profit of $49,000, am I correct? 
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A. It was an investment for them. 

Q. And an investment for them for you to take $49,000 from 

them? 

A. Well, he said he was gambling on me. I didn't say I was 

gambling on him. 

Q. He was gambling on you that you would be straight with 

him and that he would be allowed to negotiate your 

professional service contract, is that a fair statement? 

A. No. No. 

Q. Isn't that what his gamble was, is that you wouldn't 

stiff him at the last minute and hire another agent? 

A. I don't think I stiffed him. What do you mean when you 

say "stiffed him"? 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Did you end up with $49,000 of his money? 

Of his money, that he invested in me? 

Yes. 

Yes. 

Now, you actually had set Walters up by day one by 

having the tape recording, didn't you? 

A. Set him up? 

Q. That's my question. 

A. No, I didn't set him up. 

Q. By the way, the government talked to you about this deal 

that you received where you're supposed to testify and 

cooperate and no criminal charges will be filed against you, 
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do you recall giving that testimony this morning? 

A. Yes. 

Q. Did Mr. Pearl or Mr. Valukas tell you that they would 

never indict you for having defrauded Bloom and Walters of 

$49,000? 

MR. PEARL: Objection, there is no testimony that he 

defrauded him of that. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. WEBB: 

Q. By the way, did you ever talk to Lloyd Bloom again after 

that weekend? 

A. No. 

Q • Lloyd Bloom never took out of his frustrations on you by 

telling you he was going break your legs or anything, did he? 

A. No. 

Q. Mr. Harmon, let me change gears for a minute. I want to 

ask you about the scholarship that upi testified about this 

morning that supposedly the University of Iowa was cheated out 

of, your scholarship, your athletic scholarship, you 

understand what I'm talking about? 

A. Yes. 

Q. Let me find out first of all how you came to get that 

scholarship and what it was what you had to do to earn it. 

A. You mean --

Q. Let me ask a question. That's a bad question. First of 
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all, you were offered the scholarship to play football at the 

University of Iowa by university representatives, am I 

correct? 

A. By the coaches. 

Q. By the coaches. And I'm not going to get into a lot of 

details but the coaches came out to recruit you to come to the 

University of Iowa while you were still a senior in high 

school back in Queens, am I correct? 

A. Yes. 

Q. And the coaches came out and visited you at your school 

or at your home and basically tried to tell you what a great 

school the University of Iowa was and what a great football 

team it had? 

A. Yes. 

Q. I mean, they kind of made a pitch to you that it would 

be good to come to Iowa, didn't they? 

A. Yes. 

Q. And you actually were a high school football star in 

Queens and you a had a number of other universities coming to 

ask you to come play football for them, is that correct? 

A. Yes. 

Q. And at that time -- actually, in fact the University of 

Iowa, the representatives, when they came out and talked to 

you, they actually told you, not only would it be a great 

school to come and play football, did they tell you you would 
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get a great education or good education there? 

A. If I wanted it, yes. 

Q. You eventually decided you didn't want it, though. Let 

me ask you this. 

MR. PEARL: Objection to the question. There was no 

question. 

THE COURT: Jury will disregard it. 

BY MR. WEBB: 

Q. Okay. When you said, "if you wanted it", maybe I 

should ask you, did you actually want an education or did you 

go there to play football? 

A. I wanted an education but the school doesn't give it to 

you, I think it's totally up to you. If you want the the 

education, it's up to you. 

Q. That's fine. Did you, in fact, in order to get the 

football scholarship that we are talking about from the 

University of Iowa, you had to sign what was known as a 

National Letter of Intent, which is an agreement that you 

entered into with the University of Iowa where you promised 

that you would play football for them and for no other 

university, am I correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. And I've got that here and if I can refresh your 

memory, the document, that letter of intent is dated, I could 

show it to you if you you want, that letter of intent is dated 
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on February 10th, 1982. Does that seem about right to you? 

A. I guess so. Yeah. 

Q. Okay. Well, let me ask, you are aware that under --

what the purpose of this National Letter of Intent is is that 

you have to sign it, the university has to sign it and then 

you're bound to play football at Iowa as opposed to any of 

these other schools? 

A. Yes. 

Q. Okay. In return for that, though, on that same day, the 

University of Iowa as part of their deal was, they gave you a 

full football scholarship to play football at Iowa, is that 

correct? 

A. Yes . 

Q. And you actually -- those things happened on the same 

day at the same time, on February 10th, 1982 where they -- you 

promised to play football at their school and they promised to 

give you an athletic scholarship? 

A. Yes. 

Q. Okay. Now, let me show you, in fact -- well, never 

mind. In any event, that scholarship that was given to you by 

the University of Iowa, the football scholarship, pays your 

room, board, tuition and kind of some miscellaneous fees, 

books and things like that, is that correct? 

A . Books, tuition, room and board. 

Q. Okay. And that's actually the only form of compensation 
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that you're allowed to receive from the university to play 

football at their school, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. Now, the scholarship actually runs for one year 

at a time and it's up to University of Iowa as to whether they 

want to renew it or not, is that correct, if you remember? 

A. Yes. 

Q. Now, for example, if for some reason you went to the 

University of Iowa and you decided that you a did not want to 

play football for them, I take it, you would not expect them 

to renew the scholarship the following year? 

A. Even if I didn't have a scholarship during the time that 

I was playing, if I didn't want to play, naturally, they would 

say fine. 

Q. But if you decided not to play football, then the next 

year they would not give you the scholarship again, would 

they? 

A. Right. 

Q. Now, as it turned out, you actually -- you had to work 

pretty hard to earn that scholarship to play football at Iowa, 

didn't you? 

A. Yes. 

Q. And I'm not going to get into all the details, but just 

so the jury gets a feel for what we're talking about, maybe I 

can run through this fairly quickly. If you disagree, you 
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just tell me, as I understand, because you were a football 

player, you had to report to school a couple of weeks early 

and go through some type of fall practice session before the 

other students arrive? 

A. During the summertime? 

Q. I'm talking about in late in the summer, in August 

sometime? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Right. 

You come and practice there for a couple of weeks? 

Two weeks. 

Two weeks. Then when school starts, that's when the 

football season starts, is tha~ correct? 

A. Yes . 

Q. Okay. And during that time period, you got to go to 

practice, you got to stay in shape, you got to lift weights, 

you got to attend meetings, look at game films, on any given 

week, you're probably spending 30 or 40 hours a week dealing 

with football, is that correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

No. 

How many hours a week did you do it? 

Fifteen. 

And curing that time period -- that's all you ever spent 

was 15 hours a week? 

A • Approximately, yes. 

Q. You're counting the Saturday games? 
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A. Yes. 

Q • And all the practices? 

A. Yes. 

Q. Okay. Now, do you feel like you earned your 

scholarship? 

A. I think so, yes. 

Q. Okay. And you actually brought, by the time -- you had 

an outstanding career with all modesty, Mr. Harmon, and I 

don't know think you have to be modest, you're an outstanding 

football player, you had a very good college performance 

record in football for Iowa, did you not? 

A. 

Q • 

A. 

Q. 

I would say the team. 

The team did? 

Yes. 

But just focusing on you, and I recognize your modesty, 

I believe in your junior year, at least before you broke your 

leg , were you Number 2 in rushing in the nation? 

A. Yes. 

Q. And at least a lot of people were speculating , you might 

be on your way to a Heisman trophy? 

A. Yes. 

Q. Then unfortunately, you broke your leg the third to t he 

last game in the season, am I correct? 

A • Yes. 

Q. But came back strong the next year in your senior year? 
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A. What do you mean when you say "strong"? 

Q. Well, I'm not a big a football fan. Didn't you have a 

good year your senior year? 

A. I finished the year, yes. 

Q. Okay. And actually, you and your other teammates, you 

took Iowa to the Rose Bowl. 

A. No, I didn't take them to the Rose Bowl. 

Q. Did your team go to the Rose Bowl? 

A. Yes, we went to the Rose Bowl. Yes. 

Q. That's what I asked, you and your other teammates went 

to the Rose Bowl, is that correct? 

A. Yes. 

Q. You are aware -- you're aware, are your not, that 

because of the success of the football team while you were at 

Iowa, that the university made millions of dollars off of that 

football program, is that correct? 

A. I don't know. 

Q. Did you ever hear or become aware that they were making 

a profit off the football team at Iowa? 

MR. PEARL: I object. 

THE COURT: He answered he doesn't know. Go ahead, 

move on. 

BY MR. WEBB: 

Q. Now, as far as the scholarship is concerned, the 

contract that Mr. Pearl showed you this morning that you 
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signed with Norby Walters, I believe you indicated you signed 

it on March 10th, 1985 but the contract was not effective 

until January 2nd, 1986, am I correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. That's written right on the face of the contract, 

that it's effective January 2, 1986, is that correct? 

MR. PEARL: He can direct his attention to the 

contract but as Mr. Webb said --

MR. WEBB: Do you have the exhibit number? 

MR. PEARL: Five and six. 

MR. WEBB: I'm just trying -- I don't have it here in 

front of me. 

BY MR. WEBB: 

Q. Look at Government Exhibit 5 and 6, and tell the jury if 

they are dated on the face of them January 2, 1986? 

A. Yes, they are. 

Q. That's when the contract was to become effective, is 

that correct? 

A. Yes. 

Q. And at that time, that's when World Sports and 

Entertainment, Walters and Bloom, were to begin actubng as 

your sports agents, is that correct? 

A. Yes. 

Q • Now, the other document or one of the other documents 

you signed on that date -- I don't know if I know the exhibit 
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number -- was this promissory note where you promised that you 

would pay back the $2,500 you borrowed from them out of your 

earnings when you became a professional, do you recall that? 

What's the exhibit number, Howard? 

MR. PEARL: Eight. 

MR. WEBB: Exhibit 8. 

BY MR. WEBB: 

Q. I'm sorry, Mr. Harmon, it's Exhibit 8. 

A. Yes. 

Q. Now, if I understood your testimony this morning, you 

indicated that if the university knew that you had signed that 

contract in March of 1985, that they would terminate your 

scholarship, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Did you ever look at the actual agreement that you 

signed from the University of Iowa to see whether or not right 

on the face of the agreement in which you got your financial 

aid, the scholarship, whether it allowed them to terminate 

your scholarship because you signed with a sports agent? 

A. That's what we were told. 

Q. No, I'm asking -- let me ask you, to look at the -- is 

that marked as an exhibit? 

MR. WEBB: I will mark it as my exhibit. 

BY MR. WEBB: 

Q. Mr. Harmon, I'm going to show you a document that is 
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going I will mark it as Harmon--, Defense Harmon Exhibit 

Number l for identification. 

MR. GOLD: Could we mark that as Bloom l? I just 

marked my exhibits. It's just going to clutter up the record. 

THE COURT: Can you do that, Mr. Webb? 

MR. WEBB: I can do it, yes. 

the request? 

I'm sorry, what was 

MR. GOLD: If you can call it Bloom 1. 

MR. WEBB: I will call it Bloom 1. They are 

identical. They are the same ones. 

BY MR. WEBB: 

Q. I'm going to show you the actual document that you 

signed that you received from the university concerning 

your scholarship. That document, I believe, Mr. Harmon, is 

called a Tender of Financial Assistance, is that correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

You signed one of these every year, is that correct? 

Yes. 

And the first one you signed actually was signed while 

you're still a senior in high school when you got your first 

scholarship award, is that correct? 

A. Yes. 

Q. This one is the one that you signed for the season, 

1984-1985, is that correct? 

A. Yes. 
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Q. Okay. And under this agreement, the agreement is signed 

by the Director of Athletics of Iowa, is that correct, Mr. C. 

W. Elliot? 

A. Yes. 

Q. And it's also signed by someone called a Financial Aids 

Director? 

A. Yes. 

Q. And then you also signed it, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. And this awarded you your scholarship to play 

football, is that correct? 

A. Yes. 

Q. OKay. Now, when the university entered into this 

contract with you, and by the way, you clearly understood, you 

had to play football to get this scholarship, it says it's a 

football scholarship, is that correct? 

A. Yes. 

Q. In the agreement the university made with you, they 

actually -- I'm going to direct your attention down here, they 

actually have a paragraph in the agreement that sets forth 

under what circumstances they are going to cancel your 

scholarship, do they not? You see where I'm talking about? 

A. Yes. 

Q • Okay. It says that they'll cancel your scholarship if 

you sign first of all -- one way is if you sign a professional 



, c., 
~ 

29 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 • 14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

• 25 

HARMON - cross 219 

sports contract, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. And we know that you did not sign a professional 

sports contract until August of 1986, is that correct? 

A. Yes. 

Q. So there is -- did you not violate that provision, did 

you? 

A. No. 

Q. And also -- they also say, if you actually accept money 

for playing in a specific game, like an athletic contest, 

they'll also terminate your scholarship based on that, is that 

correct? 

A. Yes . 

Q. And you never did that take either, did you? 

A. No. 

Q. Okay. You tell me if there is any other ground in that 

agreement that would allow the university to cancel your 

scholarship? 

~~. PEARL: Just under the rule of completeness, I'd 

ask that he read the entire thing starting with Paragraph A. 

MR. WEBB: I have no -- that's why I just told him to 

look at it and read anything he wants to. 

BY MR. WEBB: 

Q. My question is, is there any other -- just so -- I could 

only find that as a provision where they said they would 
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cancel your scholarship on certain conditions, but I'm asking 

you, if I'm wrong, tell me, Mr. Harmon. Read it as closely as 

you want. 

MR. PEARL: Judge under the rule of completeness, I 

would ask the witness to start at the top -- Paragraph 1. 

THE COURT: Mr. Pearl, I think the question before 

the Court is appropriate and when you have an opportunity, you 

can satisfy the doctrine of completeness. 

MR. PEARL: Thank you, your Honor. 

A. I would say "A". 

BY MR. WEBB: 

Q. Okay. Let's talk about "A". What does "A" say? You 

can go ahead and read that off to the jury if you would like. 

A. "I will forfeit my athletic eligibility if I receive any 

financial assistance from any source other than as provided 

for in this award and my family or government agency or in 

form of award having nothing whatsoever to do with my athletic 

abilities or interest." 

Q. Okay. Now, let me ask, that paragraph relates to under 

what circumstances they can cancel your eligibility, is that 

correct? 

A. Yes. 

Q. That paragraph does not relate to their ability to 

cancel your scholarship, does it? 

A. I don't know. 
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Well, you just read it. 

I read it. 

What does it say? Doesn't it talk about 

Financial assistance from any source. 

Doesn't it talk about cancelling your eligibility to 
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play football? 

A. Yes. 

Q. It doesn't talk about cancelling your scholarship, does 

it? 

A. No. 

Q. But the paragraph I showed you specifically talks about 

when they can cancel your scholarship, Paragraph D, is that 

correct? 

A. Yes. 

Q. At the time you testified here this morning, that you 

always believed that the University of Iowa could cancel your 

scholarship, you had never looked at this document, were not 

aware of it, am I correct? 

A. Yes. 

Q. Now that you are aware of it, do you see that the 

University of Iowa had no right to cancel your scholarship 

unless you signed a sports contract with a professional team 

or got paid for participating in a football game, you now see 

that, don't you? 

MR. PEARL: Objection. May ·we have a sidebar? 
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THE COURT: Sure. 

You can stand up if you wish. 

(At sidebar on the record.) 
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MR. VALUKAS: Your Honor, here is the Acceptance form 

portion that he's reading from. The tendered -- "This tender 

is subject to your fulfillment of the admission requirements 

of this University of Iowa, and its academic requirements for 

athletic cornpetion and financial aid." Okay, and then you 

go -- "I will forfeit my athletic eligibility if I receive any 

financial assistance from any source other than as provided 

for in this award--", so what they are saying, in essence, if 

you read those two paragraphs together, as I read this, if you 

don't maintain your eligibility, you can forfeit it. This 

Tender indicates what its subject to now. 

This is a question of legal interpretation but in all 

fairness, those two things read together as a single document 

and a separate document -- and what he's suggesting to them, 

and the way the question was asserted is that that document 

doesn't reflect what I just said and that's my objection. 

MR. WEBB: Well, I askea him. Judge, I couldn't have 

done it more fairly than I did. In fact, that's exactly what 

I said. 

THE COURT: Well, I'm sure you will have the 

opportunity to clarify it without raising this question, and I 

guess you'll have the opportunity to question him, too. 
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MR. VALUKAS: The only question, when the attorney 

asserts something to the witness and the circumstance of the 

document is something dissimilar. I think that's 

objectionable. That's the point I'm making. 

MR. WEBB: I read off exactly what this clause said 

and I couldn't have read 

THE COURT: Let me indicate something to you; that 

lawyers phrase questions in a way that it's going to get the 

answers that they want to get and when this lawyer gets a 

chance, he's going to do the same thing and I think it's going 

to straighten itself out without any further sidebar. 

(End of discussion at sidebar.) 

BY MR. WEEB: 

Q. I believe my question was, this morning, when you told 

the jury that you believed that the University of Iowa could 

cancel your scholarship because you signed with the sports 

agent, my question is, you weren't aware of this agreement 

that the university had entered into with you when you gave 

the testimony this morning, am I correct? 

A. You mean being aware of signing this? 

Q. Yes. 

A. Was I aware of this? 

Q. Yes. 

A. Yes . 

Q. I know you're aware of signing it, but when you 
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testified this morning that the university could cancel your 

scholarship by signing with the sports agent, you did not 

actually know about that specific clause which limits when 

they can cancel your scholarship, am I correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. That's all I wanted. In fact, when you testified 

this morning that the university would cancel your scholarship 

because you signed with the sports agent, were you aware of 

what the Big 10 Conference Rule is concerning that matter? 

A. I think it was understood to all team plays that you 

cannot sign on with an agent. Now, they gave these forms out 

in that team meeting that we had to sign them to play. 

Q • Well, let me ask you this. The government showed you 

this morning -- the government showed you this morning this 

false affidavit that you supposedly filed with the Big 10, do 

you remember that? 

A. Yes. 

Q. In your book, I think it's marked as Government Exhibit 

3A. Could you turn to that, Mr. Harmon? 

Were you able to find 3A, sir? That's a document Mr. 

Pearl showed you this morning which is a statement of 

eligibility that's filed with the Big 10 Conference, is that 

correct? 

A • Yes. 

Q. You are aware that Iowa, University of Iowa is a member 
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of the Big 10, that's a conference they belong to, is that 

correct? 

A. Yes. 
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Q. You were told by the coaches that Iowa has to follow the 

Big 10 Conference Rules, is that correct? 

A. Say -- academic advisors. 

Q. Okay. Someone at Iowa told you that Iowa, the 

university, follows the Big 10 Rules because they are a member 

of the Big 10, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. Are you aware that under the Big 10 Rules, 

specifically, if a student athlete actually signs an agreement 

like you did here with an agent that that is this not grounds 

to cancel the scholarship, are you aware of that? 

A. No. 

Q. Has anyone ever told you that that? 

A. No. 

MR. WEBB: Let me show you what I'll mark as 

Defendants Exhibit Bloom 2. 

(Document marked) 

MR. VALUKAS: May I see it? 

¥lR. WEBB: Yes. 

(Discussion had off the record between counsel) 

BY MR. WEBB: 

Q. As I understand it, you testified this morning in 
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response to Mr. Pearl's questions that these coaches explained 

to you in some detail about these rules, is that correct? A. 

A. Yes. 

Q. They told you everything that they wanted you to know 

about sports agents, is that correct? 

A. Everything? What do you mean? 

Q. I guess they told you -- Strike that. You told us this 

morning that they told you about the sports agent rules, is 

that correct? 

A. Yes. 

Q. Actually, you became aware, did you not, while you're at 

the University of Iowa that coaches don't like sports agents 

because they are afraid the players may listen to the agent 

and not to coach, you at least became aware of that issue, did 

you not? 

MR. PEARL: Objection, your Honor, relevance. 

THE COURT: I see no relevance in that 

question, Mr. Webb. 

BY MR. WEBB: 

Q. Let me show you what I have marked as Defendant Bloom 

Exhibit Number 2, which are the Handbook of the Big 10 Rules 

dealing with eligibility and did you testify this morning 

you've actually seen the Big 10 Rules or the coaches told you 

about them? 

A. Told us about them. 
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Q. I'm going show the rules to you and I'm going direct 

your attention specifically to the Big 10 rule which is called 

Section 6 which appears on Page 50 of the handbook, which 

talks about withdrawal and modification of awards, referring 

to scholarships and I want to specifically turn you over to a 

section over here which I'll mark so you can see where I'm 

talking about, which provides that -- well, you can read it to 

the yourself, you see where I marked it? Read that rule to 

yourself. 

MR. PEARL: Your Honor, can Mr. Webb specifically tell 

us what he's having him specifically read. 

MR. WEBB: Page 51, it's the one called under Number 

3, starting with, "While a student who agrees". Can you read 

that to yourself, Mr. Harmon. 

BY MR. WEBB: 

Q. See what it says? 

A. Yes. 

Q. What that stays is that even though a student actually 

signs with an agent, the university on the face of the rule is 

allowed to continue the scholarship until the termination of 

the award, which in that case, would be the end of your senior 

year, is that correct? 

MR. PEARL: I object, your Honor, he read only half of 

it. 

MR. WEBB: I'm going to finish the rule. I'm starting 
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with one at a time, Judge. I intend to go through the whole 

rule. 

MR. PEARL: I ask he read the whole rule rather than 

. . . 
THE COURT: I will see you in sidebar for one minute 

just so we can resolve this once and for all. 

(At sidebar on the record.) 

THE COURT: Just a minute ago, I told you about 

lawyers asking the questions and the way that they did it, and 

I don't have any problem with that, but I will be damned if 

I'm going to help you mislead someone along the line with 

these questions. If your point is, and I presume in reading 

this document that it's NCAA rule that is being violated and 

not a Big 10 or a university rule, then go ahead and make that 

point. 

MR. WEBB: That's the point, the Big 10 is charged in 

the indictment. It's not NCAA. 

THE COURT: Make that point, not that there is no 

violation of eligibility by doing whatever it is that he says 

he did. 

MR. WEBB: That's my whole point, even if eligibility 

is violated, they still continue the scholarship. 

MR. PEARL: There are two problems, two terminations 

Mr. Webb left out. 

THE COURT: So then read it all. 
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MR. WEBB: I intend to go through the whole thing. 

(End of discussion at sidebar.) 
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BY MR. WEBB: 

Q. Getting back to this rule, do you see where I'm reading 

where it says that the award -- that if someone, a student 

athlete -- that's someone like yourself, is that correct? 

A. Yes. 

Q. If you sign with an agent, you still are allowed to 

continue the termination of your scholarship unless the 

student received compensation from or through the agent, do 

you see that? 

A. Yes. 

Q • Okay. First of all, there is no question that on the 

face of the rule, on the face of the rule, you're allowed to 

sign with an agent and not have your scholarship terminated 

under some circumstances, is that correct? That's what it 

says, any~ay, does it not? 

A. Yes. 

Q. It says, though, if you have actually gotten 

compensation from the agent, that's not the case, that it 

can't be continued, you see that? 

A. Yes. 

Q. Okay. Now, the reason I call that to your attention is 

because as I understand -- strike the question. You were 

aware when Lloyd Bloom and Norby Walters gave you money and 
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you signed the promissory note, that was a loan, was it not? 

A. Yes. 

Q. You at least are aware -- you didn't perform any 

services for Lloyd Bloom to get the money, did you? 

A. No. 

Q. Okay. You weren't compensated like if you go to a job 

and you get compensated for services rendered, this was a loan 

and not compensation, am I correct? 

A. Yes. 

Q. Thank you. Now, that -- you've seen the Big 10 Rule, 

does it now April to you -- strike the question. When you 

testified this morning that the university would terminate 

you're scholarship because you signed with an agent, were you 

aware of that specific provision of the Big 10 Rule dealing 

with this subject matter? 

A. No. 

Q. Okay. Thank you. Now, Mr. Pearl showed you this 

morning the document that I just called your attention to, 

which is called the -- I will find the Exhibit Number -- it's 

Exhibit 3A and 3B, which is this Big 10 Conference statement 

of eligibility and statement of financial support. Maybe you 

could find those Exhibits. 

Do you have those, sir? 

A. Yes . 

Q. Now, I believe you told us this morning that you 
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believed that when you signed this that you made a false 

statement, is that correct? 

A. Yes. 
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Q. All right. And by the way, Lloyd Bloom -- Lloyd Bloom 

never told you to fill out one of these forms and lie, did he? 

A. No. 

Q. Okay. In fact, whenever you met with Lloyd Bloom, did 

you and Lloyd Bloom ever discuss these forms you were filling 

out? 

A. No. 

Q. Okay. Now, refresh my memory, which parts of this form 

marked as Exhibit 3A and 3B, which parts of it -- where is it 

that you think you made a false statement to the Big 10? 

Just so -- which answer did you give that's false? 

A. Number 7. 

Q. Number 7. Now, that rule, I'll read off. The question 

was, "Have you ever signed a professional athletic -- athletic 

contract in your sport or been represented by an agent?" Is 

that t h e question? 

A. Yes. 

Q. Now, let me ask you about that. First of all, as far as 

the first part of the question, you had never signed a 

professional athletic contract in football, your sport, when 

you signed this statement, had you? 

A. No. 
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Q. Okay. And at that time -- the date you signed this 

statement is on August -- I believe you told us August 25th, 

1985, is that correct? 

A. Yes. 

Q. On that date, August 25th, 1985, your contract with 

Lloyd Bloom and Norby Walters wasn't effective yet according 

to your testimony a little bit ago, is that correct? 

A. Yes. 

Q. So we know that on August 25th, 1985, you were not yet 

under that contract, were you? 

A. Yes. 

Q. And, therefore, that's also -- it's not a false 

statement on that date, is it? 

A. On that date, no. 

Q. Okay. That's the date that you signed it. So this 

morning when you said that that was a false answer, you were 

incorrect when you told us that this morning? 

A. This goes into the senior. I don't know if I was 

incorrect by saying no. 

Q. Okay. Maybe I should -- I thought this morning when 

Mr. Pearl asked you, you said that question three was a lie, 

your answer to question three, you told us this morning was a 

lie on your part, didn't you? 

A . Repeat the question, please. 

Q. I'm sorry. This morning when Mr. Pearl was asking you 
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where you made your false statement on that form, I believe 

you told him -- in fact, you just told me that it was question 

number three, is that correct? 

THE COURT: Seven. 

BY MR. WEBB: 

Q. Seven. I apologize. But now when you looked at it, you 

realized when you signed that form, you had not made a false 

statement, had you? 

A. No. 

Q. Okay. Are there any other false statements on 3A or 3B 

that you made? 

Q. 

A • 

Q. 

3B is the next Exhibit after you a look at 3A. 

No. 

Okay. Turn to 3B. Has 3B got any false statements? 

Were you answering no to everything? 

A. What do you mean? 

Q. I'm sorry. I was just trying to ask you whether -- you 

told us about question 7, I was just asking you whether there 

any other false statements that you made on those forms marked 

as 3A and 3B? 

A. 

Q. 

A. 

Q • 

3B? 

Yeah, I received the money. Yes. 

Okay. Where did -- where is that a false statement at? 

Where it says "loans. 

Okay. That's on 3B -- I'm sorry, is that that Exhibit 
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A. Yes. 

Q. Okay. And where you put down loans, you put down n/a, 

is that correct? 

A. Yes. 

Q. I want to call your attention to the top of that form. 

I don't know if you read that or not. The top of the form 

actually tells you about some types of financial aid that 

you're allowed to receive, you see where I'm talking up there 

at the top. Okay. One of the types of financial aids the 

form says, that your entitled to receive is what is called 

bona fide loan, you see that? 

A. 

Q • 

A. 

Q. 

Yes. 

Bona fide means legitimate, is that your understanding? 

Bona fide? 

I'm sorry, bona fide. Does that mean legitimate or 

proper? 

A. Yes. 

Q. Okay. The loan that you got from Norby Walters and 

Lloyd Bloom in which you signed the promissory note to pay it 

back, that was a legal loan that you were obligated to pay 

back, weren't you? 

A. Yes. 

Q. Okay. Now, when you signed your representation 

agreement with Mr. Bloom and Mr. Walters in March of 1985, at 

that time, in the office, was it your plan at that time or 
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intention to cheat the university out of your scholarship? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

What do you mean when you say "cheat"? 

Defraud, was it your plan to defraud? 

Defraud? 

Was that your plan at that time? 
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A. It wasn't a plan. I wasn't going up there to sign but I 

eventually did. 

Q. Okay. But I'm just asking, at that time, when you did 

it, was it your plan or intention to cheat the university out 

of scholarship money? 

A. When I signed? 

Q. Yes. 

A. My intentions were to sign. I wasn't thinking about the 

university. 

Q. Okay. By the way, after you signed that contract with 

Mr. Walters and Mr. Bloom, you went on to play football at 

Iowa in your fourth year and played very good football, is 

that correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

What do you mean when you say "played" 

You played every game, is that correct? 

Yes. 

We have established you and all your other teammates 

together were fortunate enough to have a great season and go 

to the Rose Bowl? 

A. Yes. 
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Q. And you played your heart out every Saturday afternoon 

to get to the Rose Bowl, you personally, didn't you 

A. Played my heart out? 

Q. Didn't you play hard? 

A. Everybody played hard. 

Q. Okay. What is it that the university lost? What is it 

that they lost because you signed this agreement with Norby 

Walters? 

MR. PEARL: Objection, Judge. 

THE COURT: What's your basis? 

MR. PEARL: He's asking his knowledge of what the 

university lost, his opinion, his understanding? 

THE COURT: I don't know, maybe you ought to rephrase 

the question. 

BY MR. WEBB: 

Q. Do you understand what I'm asking? What is it -- what 

is your understanding what did the university lose because you 

signed with Norby Walters and Lloyd Bloom? 

A. I don't know what they lost. 

Q. Let me move on to another subject matter, Mr. Harmon. 

Let me return to just for a couple minutes to something we 

touched upon earlier. We mentioned your education that talk 

received at Iowa. 

In reviewing your transcript -- strike the question. 

You did not -- you attended four years and played football for 
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four years, is that correct? 

A. Yes. 

Q. And in your fourth year when the football season ended, 

you kind of dropped out of school at that time, is that 

correct? 

A. I call it withdrawed, yes. 

Q. You withdrew from school at that time? 

A. Yes. 

Q. And you did not graduate, is that correct? 

A. No. 

Q. Okay. In fact, as I look at your transcript, it would 

be fair to say, and I know that it was your decision, but you 

actually never actually worked toward getting a degree, did 

you? 

A. That's not true. 

Q. Okay. Did you work toward getting a agree? 

A. Yes. 

Q. When did you work towards getting a degree? 

A. When I first got to the university of Iowa. 

Q. For the first year or so? 

A. First year or so. 

Q. I'm asking, during what period of time were you trying 

to work towards your degree? 

A. From the period you get there to when you get out . 

Q. Okay. You had an academic advisor, did you not? 
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A. Yes. 

Q. Do you recall having meetings with the academic advisor 

that was provided to you by the university? 

A. Occasionally, yea. 

Q. Wasn't it supposed to be the academic advisor's 

responsibility to meet with you periodically and to go through 

your progress that you were making at the school? 

A. Yes. 

Q. That person was assigned to you by the Athletic 

Department, am I correct? 

A. 

Q. 

A • 

Q. 

Assigned to me personally or the team as a whole? 

You tell me how it works. I don't--? 

I don't understand your question. 

Okay. Was there an academic advisor that was assigned 

to meet with you periodically? 

A. Yes. 

Q. Was that person assigned by the Athletic Department to 

meet with you periodically? 

A. Yes. 

Q. And that -- and when -- what was the name of that 

person? 

A. Or persons? 

Q. Or persons, whatever? 

A . I don't know all the persons' names. 

Q. Just give me the names of the ones that you remember 
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that you met with during the time that you were there? 

A. Fred Mimms and Sue Flood. 

Q. Anyone else? 

A. No. 

Q. Do you recall meeting with those academic advisors and 

having discussions about the fact that be you were not even 

working towards a degree? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

I was working towards a degree. 

I'm asking, do you remember discussions with them? 

Yes. 

Where they told you that you were not even working 

towards a degree? 

A . They never told me that. 

Q. Let me see if I can refresh your memory. Do you recall 

right about the time that you began your fourth year, and I'm 

talking specifically -- see if I can refresh your memory --

in September of 1985, having a meeting with your academic 

advisor at Iowa, in which you and the advisor discussed the 

fact that you were not -- still were not working towards a 

degree and that you had dropped your 100 level courses? 

A. 

Q. 

A. 

Q • 

A. 

What year is that? Excuse me, what year? 

This is in 1985. 

After the season or before the season? 

This is the season getting going, in September of 1985. 

Yes. Right. You don't have to declare a major until 
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l your junior year so what's your question? What are you trying 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

to say? 

Q. I'm asking you if you recall in September of 1985, 

that's your senior year as you're playing football? In 

September, you played football in September? 

A. Right. 

Q. Okay. In September of 1985, do you recall having a 

meeting with your academic advisor in which you discussed that 

you were still not working towards your degree because you had 

dropped and were not taking 100 level courses? Do you 

remember that? 

A. Maybe I have. I don't remember. 

Q. Well, let me show you what I will mark - see if I can 

refresh your memory, I'll mark this takes Harmon Exhibit --

or Bloom Exhibit -- Cross Exhibit 3 and ask you if you would 

just for a moment read what I'm showing you. I think you'll 

see, are Athletic Academic Advising Office Reports and I want 

to direct -- your name Ronnie Harmon is on there, is that 

correct? 

A. Yes. 

(Document marked) 

Q. I want you to direct your attention, specifically, to 

September 20th, 1985, where it says, you're still not .. 

MR. PEARL: Objection to him reading a document that's 

not in evidence. 
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THE COURT: Mr. Webb, any response? 

MR. WEBBz I'm just trying to refresh his memory. 

THE COURT: Well, it's my recollection of the rules 

of evidence are that you can refresh his recollection from 

anything, things that are or are not in evidence so therefore 

you may use it for that purpose. 

MR. PEARL: Without reading it out loud. 

THE COURT: If you're going to use it for that 

purpose, however, allow him to read it and see if it refreshes 

his recollection rather than reading it to the jury. 

MR. WEBB: Thank you. 

BY MR. WEBB: 

Q. Do you now remember having the meeting with your 

academic counselor where you in fact -- you were still not 

working towards your degree, where you had the discussion? 

A. Well, you don't have to meet -- someone to write their 

own evaluation of what they feel. 

THE COURT: The que stion, Mr. Harmon, and you can 

answer it yes or no, does that refresh your recollection about 

the subject? 

THE WITNESS: A. Might have. I guess so. 

BY MR. WEBB: 

Q. Okay. Let me ask you, the idea that you did not have 

any 100 level courses, what is 100 level courses? What were 

those? 
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A. Courses where -- towards a degree, I guess. 

Q. Just so the jury understands, when you're in college --

first of all, you are aware that the NCAA Rules on their face 

require that for you to be eligible to play college football, 

that you have to be seeking a degree and you have to be making 

satisfactory progress towards that degree. You were aware of 

that, is that correct? 

A. Yes. 

Q. And the athletic -- Strike that. If you're not seeking 

a degree or making satisfactory progress towards the degree, 

your football team is supposed to notify the Big 10 that 

you're not eligible and they are not supposed to play you on 

Saturday afternoons, is that correct? 

A. That's true. 

Q. Okay. In order to be moving towards getting a degree, 

the school requires something called GER, it's General 

Education Requirements, do you remember hearing that term 

while you were at Iowa? 

A. No. 

Q. Okay. Did you at least become aware, did some of the 

people in the university or Athletic Department tell you or 

were you aware that in order to be working towards a degree 

that you have to be taking certain types of courses? 

A • Right. 

Q. Okay. You just can't take all real soft easy courses 
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and expect to get a degree, can you? 

A • Depends what you call you "soft and easy". 

Q. There are courses that are called more difficult or 100 

level courses that you're required to take before you can get 

a degree, is that correct? 

A. I don't think they are any more difficult than any other 

classes. 

Q. Okay. But apparently -- were -- what major did you 

declare, sir? 

A. 

Q. 

A. 

Communications. 

Okay. When did you declare that? 

Into my sophomore year. 

Q. And how close did you come to getting your degree in 

communications? 

A. I would say not close. 

Q. By the way, this Athletic Department form concerning 

you're not working towards your degree, that form is dated 

you're in your senior year playing football at that time, is 

that correct? 

A. Yes. 

Q. And that's the year you took -- you and all your other 

teammates took -- were fortunate enough to have a good season 

and go to the Rose Bowl, am I correct? 

A • Yes. 

Q. You by the way, were, were you not, without knowing the 
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amounts, that when you go to the Rose Bowl, the university 

earns a profit, gets money for the team going to the Rose 

Bowl, is that correct? 

MR. PEARL: Objection. 

244 

THE COURT: That's been already asked and answered 

Mr. Webb amongst other things. 

BY MR. WEBB: 

Q. The NCAA rules state on their face that besides you 

having to seek a degree and and working towards a degree, the 

rules also state, do they not, that you must at all times be 

in what's called "good academic standing", is that correct? 

A. Yes. 

Q. If your not in good academic standing, the rules say 

that you're supposed to be ineligible to play football, is 

that correct? 

A. Yes. 

Q. Now, I've got your transcript here, sir, if you need me 

to show it to you. The transcript of your courses. Have you 

seen that recently, did you just recently see that in the 

government's office? 

A. Yes. 

Q. It actually might make it easier to refresh your memory. 

Do you have a copy that I could mark? 

I'm going to show you what I'll mark as Bloom Exhibit 

4 and I'm going to Mr. Harmon, show you your transcripts. 
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I'm going to ask you a few questions. You can look at it if 

you need to to refresh your recollection. 

A. 

Q. 

You see your name, Ronnie Harmon? 

(Document marked) 

Yes. 

Is that the transcript that you recently reviewed or one 

like it? 

A. Yes. 

Q. Okay. 

THE COURT: This is an academic transcript, Mr. Webb? 

MR. WEBB: I'm sorry, it's called the academic 

transcript. Yes, your Honor. 

BY MR. WEBB: 

Q. Now, Mr. Harmon, I noticed at the end of your first year 

at Iowa, which would be after two semesters, that at that 

time, your second semester, you got a grade point average of 

1.62, you see that? 

A. Yes. 

Q. Okay. Now, that first year that you a were at Iowa, you 

were allowed to take a number of courses such as billiards, 

coaching football, bowling, soccer, coaching basketball, 

officiating football, basketball and baseball and teaching of 

gym. Those courses are courses which don't appear to be 

moving you towards your communications major, do they? 

A. You do you have to take P.E.s. 
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Q. 

A. 

That many? 

Yes, you do. 

HARMON - cross 246 

Q. Okay. Just so I understand, is billiards part of P.E. 

curriculum? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A . 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes, it is. 

And coaching football? 

Yes, it is. 

And bowling? 

Yes. 

And soccer? 

Yes. 

And coaching basketball? 

Yes. 

And officiating football, basketball and baseball? 

Yes. 

And teaching of gym? 

You got it. 

And are all of those -- were part of the physical 

education requirement? 

A. Yes, they were. 

Q. I'm looking for some communication courses. Did you 

have any of those in that first year? 

A. No, because I wanted to take all the P.E.s and get them 

out of the way before working towards communication. 

Q. But in spite of all that, at the end of the year, you 
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were starting to get into some kind of academic problems, is 

that correct? 

A. You like the reason or do you want me to say yes or no? 

Q. It looks to me like in second semester, you got a 1.62, 

which is not very good, is it? 

A. From the standards? 

Q. Yes, did you consider that very good? 

A. No. It's okay for me. 

Q. As I understand it, the university, if you in order 

to be in good academic standing, you're supposed to maintain a 

2.0 average, am I correct? 

A. Yes. 

Q. You're under a 2.0 at that time for that semester, is 

that correct? 

A. Yes. 

Q. But fortunately, for you, you were allowed to go to 

summer school and you took a course for four hours called the 

Fundamentals of Military Organization? 

A. Yes. 

Q. Now, was that related to getting your communications 

degree? 

A. Something to help me get my grade point average up. 

Q. Okay. And was that arranged for you by the athletic 

officials at the University of Iowa? 

A. It wasn't arranged, I think it more or less was an idea 
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from them to me, saying, if you want to get your grade point 

up. 

Q. So that you coulo continue to play football, is that 

correct? 

A. And work towards a degree. 

Q. By the way, there were other football players that were 

taking that course that summer, is that correct? 

A. I suppose. 

Q. Well, do you remember, I'm asking? 

A. I don't know. I don't know. 

Q. Okay. Did they create the course just so you and some 

football players could take it that summer? 

A. You would have to ask the University of Iowa, I don't 

know. 

Q. Did you see anybody in there that was not a football 

player in that course that summer? 

A. Yes. 

Q. Who? Do you remember? 

A. I don't remember their names, no. 

Q. Okay. But, Devon Mitchell, your teammate and friend, he 

played on the Iowa football team? 

A. Yes. 

Q. Do you remember him being with you when you took that 

course? 

A. No. 
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l Q. Are you saying he wasn't there or you just don't 

• 2 remember? 

3 A. I don't remember. 

4 Q. Okay. Anyway, fortunately, you were able -- that's four 

5 credit hours, is that correct? 

6 A. Yes. 

7 Q. And you were fortunate enough to get a Bin that course, 

8 is that correct? 

9 A. Fortunate enough, yes. 

10 Q. Now, then you returned to school your second year and in 

11 both semesters of your second year, you took courses called 

12 INT. What does INT mean? It says INT Athletic Football, do 

• 13 

14 

you know what that means? 

A. No. 

15 Q. You took the course? You see a course you took 

16 called --

17 A. I took it but that was what, four years ago? How am I 

18 supposed --

19 Q. I'm asking, I don't know what that means. It must be 

20 something to do with football? 

21 A. I can read that, yes. 

22 Q. And did the coaches of the football team teach that 

23 course? 

24 A. I don't remember . 

• 25 Q. Well, let me ask you, I notice that throughout your 
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career you take a number of football courses. Generally 

weren't the football coaches that were teaching the football 

courses, if you remember? 

A. Could you point out the courses? 

Q. Well, I actually -- I mean, if you look at that 

semester, which is in your second year, you take a course 

called INT Athletic Football and you get an A, then the next 

semester, you take a course called SPEC Conditioned Football 

and you get an A, and then if you move into your third year, 

second semester, you take a course, again the same course, 

called Special Conditioning Football and you get another A, 

and then, again in your fourth year, you take another course 

called Coaching oh, I'm sorry, that's baseball. When you 

took those football courses, do you remember, was it the 

coaches teaching the courses? 

A. that was a conditioning program. 

Q. Okay. 

A. Which we had to do every year so it added up to a P.E. 

skill, so instead of taking another P.E., they gave us that 

course instead. 

Q. My question, is it the coaches giving you the grade? 

A. Coaches? I don't know. 

Q. Did someone connected to the football coaching team give 

you the grade? 

A. I would suppose, yes. 
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Q. And you were fortunate to get A's in all these courses, 

were you not? 

A. Is that a good mark? 

Q. Do you consider "A" a good mark? 

A. I guess. 

Q. At the end of your second year, it looks to me like --

I'm looking at the top of the next page, second semester of 

your second year, your grade point was one 1.86, you see that? 

A. Yes. 

Q. Moving on to your third year, that would be your junior 

year, is that correct? 

A. Yes. 

Q. By the way, up until this point, as we start your junior 

year, have you taken any courses yet in your major, in the 

communications field? 

A. I didn't need to. 

Q. Okay. Was it prohibited, you couldn't start take --

A. No, I didn't have to. It wasn't -- just didn't have to 

at that time. I didn't decide until after my sophomore year 

that I was going to take communications. 

Q. Okay. Now, in your third year, your first semester of 

your third year, you don't take any communication courses yet, 

is that correct? 

A. History of Broadcasting. 

Q. That's in your second semester, isn't it? I'm looking 
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at the first semester of your junior year, '84'85, when you 

get a grade point of 1.80, you don't have any communication 

courses yet, do you? 

A. No. 

252 

Q. Now, we move on to your second semester of your junior 

year, you do 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Excuse me, yes, I did. American Film. 

Is American Film -- that is in your major? 

Yes. 

You got an "F" in that course? 

Yes. 

Moving on to your second semester of your junior year, I 

see you take football again. You get an "A" but you also take 

some communication courses, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Although you're getting, I guess you get -- well, you 

get some D's and C's but unfortunately, your grade point 

average at that time goes down to 1.69, is that correct? 

A. Yes. 

Q. And at that point in time, in May of 1985, the school 

put you -- you were no longer in good standing, they put you 

on academic probation, is that correct? 

A. Yes. 

Q • Now, under the NCAA Rules, when you are no longer in 

good academic standing, you're no longer eligible to play 
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football, is that correct? 

A • Whose standing? You need to clarify that. 

Q. Does the NCAA -- did the coaches tell you that the NCAA 

says that you must be in good academic standing using the same 

standards applied to the student body? 

A. Yes. 

Q. Okay. You weren't in good academic standing at this 

time, in May of 1985, at Iowa, were you? 

A. I think you need to know that all students 

Q. Can I just ask you a question? Can you answer? 

A. Can I answer it? 

Q. In May of 1985, you were put on academic probation, is 

that correct? 

A. Yes. 

Q. That summer, in 1985, you were allowed to stay on campus 

and take a three hour course well, actually, you're allowed 

t he take two courses, you're allowed to take a course in Water 

Color Painting for 3 hours, and an Elementary Spanish course 

for four hours, is that correct? 

A. Is that at the end of my junior year? 

Q. Yes. 

A. Okay. Yes. 

Q. Okay. Now, you withdrew from the Spanish course, 

according to the transcript, is that correct? 

A. Yes. 
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Q. But you were fortunate enough to finish Water Color 

Painting with a D for three credit hours? 

A. Yes. 

Q. But because you got a D, it did not take you off of 

academic probation and so in August of 1985, you were still on 

academic probation? 

A. Right. 

Q. And in September of 1985, you played football for Iowa 

through your senior year, is that correct? 

A. Yes. 

Q. And you playec every game, is that correct? 

A. Yes. 

Q. And are you aware that the university officials from 

Iowa certified to the Dig 10 that you were eligible to play 

football? 

A. I don't know. 

Q. Well, you know they played you anyway, right? 

A. That's all I know. 

Q. Are you supposed to play when you're ineligible? 

A. No. Are you saying that I was ineligible? 

Q. My question to you was, does your transcript reflect 

that August of 1985 you were put on academic probation after 

you took Water Color Painting and Elementary Spanish, is that 

what it says? 

A. Yes. 
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Q. At the end of your third year, you have completed one 

course in your major now. You completed a course called 

Persuasion In Society, you got a c, is that correct? Is that 

a communications course? 

A. Yes, it is. 

Q. Okay. I'm sorry, you also completed Historical 

Broadcasting. Is that a communication course? 

A. Yes. 

Q. You got a Din that, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Now, we just saw that in Septenber of 1985, the Athletic 

Department academic advisor, it says here that you dropped all 

of your 100 level courses. Do you know what they are talking 

about? 

A. Yes. 

Q. What did you drop? 

A. What did I drop? 

Q. What courses are you dropping? 

A. It was '85. I don 't know. 9/20/85, you want me to read 

it off of here? 

Q. I aon't think it says. It says you dropped them. Do 

you remember what you dropped? If you don't, I understand. 

A. No . 

Q. Okay. That's fine. I just -- it says here that --

well -- I'm sorry. It says here as you're playing football 
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that year that you a dropped your courses in mass media 

because you never attended any classes. Does that ring any 

bell with you? 

A. No. 

256 

Q. You don't recall dropping mass media because you weren't 

going to class? 

A. I may have dropped it, but I don't know if that's the 

reason. I think that's her reason. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q • 

But you did drop the course? 

Yes, I did . 

'I'hat was in your communications major? 

Yes. 

In fact it says here that that semester was a disaster 

for you. Do you agree? 

A. That's someone else's opinion. 

Q. Okay. The someone else is the Athletic Department at 

the University of Iowa that's supposec to be certifying you to 

be eligible, is that correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

That's their form, isn't it? 

Yes. 

So you crop out, you dropped out of the courses that 

related to your major, is that correct? 

A • Yes. 

Q. All right. Ana then you complete your football career 
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in January of 1986 after the Rose Bowl game? 

A • Yes. 

Q. And that was the end of Iowa and their educational 

requirements for you, wasn't it? 

A. Yes. 

Q. And you actually register for courses but then you 

withdrew from all of them? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Yes. 

And you didn't attend class, did you? 

You mean when I withdrew? 

Well, did you withdraw from all your courses? 

Yes. 
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Q • Even though you withorew, they actually went ahead and 

gave you a grade in one of them, didn't they? 

A. Does it say I withdre~ from that one? 

Q. Maybe you didn't. I thought you said -- Strike that. 

As I understood it, am I correct based on -- you actually 

stopped living on campus and were living back in New York, am 

I correct? 

A. No. 

Q. Okay . Were you back and forth between New York and the 

campus during that last semester? 

A. I guess you could say that, yes. 

Q • And did you actually attend -- oo you remember now 

attending any classes that last semester? Can you remember 



"' r 
r' • 

6 

1 

r 7 

• 2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 • 14 

15 

16 

17 

16 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

• 25 

HARMOl~ - C ro 9 ■ 
258 

attending any? 

Yes . 

Q. What did you attend? 

A. Social Work and Racism. 

Q. You got a grade in that course, is that correct? 

A. Yes. 

Q. But --

A. I think one of the major problems was that I was being 

interviewe~ by professional teams so that took me out of town 

a lot, whether it be in New York or wherever. 

Q. And as far as your working towards satisfactory progress 

to get your degree, to stay eligible to play football, how 

many credit hours did you get in your major communications 

while in the four years that you were at Iowa? 

A. I don't remember. 

Q. Now, sir, let me just move on to another topic. 

till. WEBB: Your Honor, I'm almost actually -- you 

want to take an afternoon break? I could try to get my 

thoughts together and make it shorter. I will ao whatever you 

want, Judge. 

'r1:iE COURT: We 11 , I wi 11 reserve my comments to 

myself. 

MR . WEBB: Fine. 

THE COURT: I'd just as soon as that you get finished 

and we will take a break when Mr. Gold or who else 
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cross-examines. 

MR. WEBB, That's fine. I just have a couple of more 

points, your Honor, and I'll be finished. 

BY MR. WEBB: 

Q. After you a left Iowa and signed your professional 

contract with the Buffalo Bills and after you were already 

playing for the Buffalo Bills, I'm now moving up into March of 

1987, are you with me? You already completed your first year 

playing for the Buffalo Bills, is that correct? 

A. Yes. 

Q. I'm trying to make sure that you're with me in time. In 

March of 1987, there were a number of lawsuits filed by ~r . 

Bloom and ~r . Walters against professional football players 

who were walking away from their contracts and that led to a 

big story in the Atlantic Constitution. 

HR. PEARL: Objection. I can't see where this is 

going that would produce ... 

MR . WEBB: I'm --

THE COURT: Why can't you tell me at sioebar what 

relevance you think this has. 

MR. WEBB: I'm not going to ask him about the article 

at all. I'm trying I will strike the question. 

THE COURT: That's better. 

BY MR. v-.7EBB: 

Q. In March of 1987, did you become aware at that time what 
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that that University of Iowa began an investigation to see 

what the relationship was between you and the people from 

World Sports, Mr. Bloom and Mr. Walters? 

A. I've heard of it, yes. 

Q. Did anyone from the University of Iowa contact you 

during that time that they were doing the investigation in 

March and April of 1987? 

A. No. 
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Q. Okay. Did anybody from the University of Iowa in March 

or April or May or any time around there, in '87, ever call 

you up or contact you and tell you that you had cheated them 

out of your scholarship? 

A . No. 

Q. When is it for the first time that you ever learned that 

the University of Iowa believed or thought that it had been 

cheated and defrauded by you in connection with your 

scholarship? When did they first--. 

MR. PEARL: Objection, relevance. 

THE COURT: I will sustain. 

BY MR. WEBB: 

Q. Did there ever come -- has there -- did there ever come 

a time when the University of Iowa told you that they had been 

the victim of a crime, that they had lost the scholarship 

money? 

MR. PEARL: Objection, Judge, the same question. 
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MR. WEBB: Judge, he's the one 

THE COURT: You've already asked whether or not they 

asked him if he had been defrauded and the answer was no. 

t-< .• ...t~. WEBB: Okay. 

BY MR. WEBB: 

Q. Let me ask you about -- sir, this morning, you testified 

that you entered into an agreement with the government where 

you would have no charges filed against you if you testified 

and cooperated in this proceeding, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Now, at one point in time, Mr. Pearl and/or other 

representatives of the government were telling you directly or 

through your lawyer that they were considering filing criminal 

charges against you, is that correct? 

A. Yes. 

Q. And I take it, you did not want to be indicted on 

criminal charges, is that correct? 

A. Yes. 

Q. And that would have hurt had your professional football 

career greatly, is thatcorrect? 

A. I don't know. 

Q. And your position at that time, was that had you hadn't 

cheated the university, isn't that what your position was? 

A • 

Q. 

My position? 

Yes. 
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A. I don't know. 

Q • Well, I'm asking you, when the government was telling 

you that they were going to charge you criminally with 

defrauding the University of Iowa, didn't you believe that you 

a were innocent of that charge? 

A. Did I believe I was innocent? 

Q. Yes. 

A. No. 

Q. You thought you were guilty of defrauding the University 

of Iowa? 

A. Not defrauding. 

Q. Not defrauding? 

A. Accepting money • 

Q. But you didn't believe that you defrauded the University 

of Iowa, did you? 

A. I don't understand. 

Q. You weren't willing to plead guilty to defrauding the 

University of Iowa on a criminal case, were you? 

¥.R . PEARL: Objection, Judse. 

THE COUH T: What's your basis? 

~.;.R . PEARL: Can I have one minute? 

Mr. Webb initially o b jecteci to his understanding of 

the agreement. He's going in it and I don't have any problem 

with that, but I don't understand the relevance of the 

question that's pending. 
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MR. WEBB: Judge --

THE COURT: Well, let us get the question asked one 

last time. 

MR. WEBB: I will and I'm done. 

BY MR. WEBB: 

Q. Because of your belief that you didn't defraud them, you 

were not willing to plead guilty to the criminal charge of 

defrauding the university, were you? 

A. No. 

MR. WEBB: 'I'hank you. I have no more questions. 

THE COUrtT : Let us take a break but let us take a 

reasonably short one. Ten minutes give you enough time, 

people? 

(Recess. Jury out.) 
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THE COURT: You anticipate that you will complete the 

examination of Mr. Harmon, all cross and redirect before the 

end of today? 

MR. VALUKAS: No. 

MR. GOLD: Your Honor, I'm going to go at least 30 

minutes. I'm going to try to keep it to 30 minutes, but I 

can't talk --

THE COURT: We're talking lawyer's time or real time? 

MR. GOLD: I'm talking your time, Judge. 

THE COURT: That means an hour and a half. We will 

go as far as it is convenient to. 

MR. PEARL: I don't think we will finish. 

THE COURT: Okay. 

(Jury in.) 

THE COURT: Please be seated. Mr. Gold, do you have 

any questions for Mr. Harmon? 

MR. GOLD: I do, your Honor. Thank you. 

CROSS EXAMINATION 

BY MR. GOLD: 

Q. Mr. Harmon, I am Robert Gold and I represent the 

defendant, Norby Walters. 

You and I have never met before, have we? 

A. No. 

Q • Do you know the name of this gentleman sitting right here 

(indicating)? 
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Which one? A . 

Q. This gentleman, right to my left, the gentleman to whom 

I'm pointing right now (indicating)? 

A. No. 

Q. 

A. 

Q. 

Have you ever met him before you came to Court today? 

No. 

And how about the gentleman to his immediate left, right 

here (indicating)? 

A. 

Q. 

Yes. 

Before you came to Court today, sir, how many times have 

you met him? 

MR. VALUKAS: Let me correct the record. We have at 

least met in passing in the U.S. Attorney's office. I don't 

know whe ther I have had any conversations with him. 

MR. GOLD: I will accept that. 

MR. VALUKAS: Thank you. 

BY MR. GOLD: 

Q. And how many times have you met the gentleman that I just 

pointed to, second gentleman right here (indicating)? 

A. Three or four times. 

Q. And how many times in the last three days have you had a 

conversation with that gentleman? 

A. 

Q • 

A. 

Talked about what's going on now. 

Today is Tuesday, right? 

Yes. 
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Did you talk with him before you came to Court today? 

Yes. 

And yesterday was Monday, did you speak with that 

gentleman yesterday? 

A. Yes. 

Q. And you were in the U.S. Attorney's office on Sunday, 

were you not? 

A. No. 
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Q. You didn't listen to a tape in the U.S. Attorney's office 

on Sunday? 

A. 

Q. 

Yes, I did. Yes. 

And did you see that gentleman when you were in the U.S. 

Attorney's office listening to a tape on Sunday? 

A. Which one? 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

This gentleman right here (indicating)? 

Yes. 

What is his name? 

Howard Pearl. 

And do you know this gentlem~n right here (indicating)? 

Yes. 

What's his name? 

George. 

Who does he work for? 

FBI . 

Did you see him when you were in the U.S. Attorney's 
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office on Sunday listening to a tape? 

Yes. 
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A. 

Q. And prior to starting your testimony here with Mr. Pearl, 

was there ever an occasion where you discussed your testimony 

with Mr. Pearl? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A . 

Q. 

Can you answer that yes or no? 

Not really. I guess, yes. 

How many times? 

I don't know. 

More than five? 

I don't know. 

More than 10? 

I don't know. 

And during those meetings which may be as many as five or 

10 or more, was there ever a time when Mr. Pearl asked you 

questions and you gave him answers? 

A. I never said I met with him five or 10 or even more. 

Q. I thought you told me you don't remember how many times 

you met with him? 

A. That's correct, I said I don't know. 

Q. 

A. 

Q. 

Could it have been more than five? 

I don't know. 

On the times that you did meet with him, irrespective of 

the actual number of times, on any of those occasions, did he 

ask you questions and did you give him answers? 
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Yes . A. 

Q. And would he comment to you about the answers that you 

gave him? 

A. Comment? What do you mean? 
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Q. Did he tell you whether you were giving answers that he 

approved of? 

A. 

Q. 

No. 

And he never tried to put any words in your mouth; is 

that right? 

A. No. 

Q. On your direct examination, this morning, you told us 

that there came a time during a week in March, sometime around 

March 5th, when you received a telephone call from a gentleman 

by the name of Lloyd Bloom. 

A. 

Q. 

A. 

Do you remember giving that testimony this morning? 

Yes. 

Mr. Bloom called you in your dormitory, didn't he? 

Yes. 

Q. And when you got that telephone call, did you have a 

conversation with Mr. Bloom? 

A. Yes, he spoke and I listened. 

Q. 

A. 

Q • 

A. 

And did he identify himself as an agent, yes or no? 

Yes. 

Did he tell you what kind of an agent he was? 

No. 
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Q • You didn't know whether he was a real estate agent, an 

insurance agent or some other kind of agent? 

A. I didn't say that. I don't think he would be calling me 

if he's a real estate agent. 

. Q. I'm asking you what you remember him telling you in that 

telephone conversation. 

A. He said he was representing big stars, Luther VanDrose, 

Patty LaBelle, Commodores. 

Q. 

A. 

Q. 

Well, you're not a musical performer, are you? 

No. 

Did you come to understand in that telephone conversation 

that he wanted to meet with you in connection with your 

athletic ability? 

A. 

Q. 

Yes or no? 

Yes. 

And in the course of that telephone call, he told you he 

would be sending you a plane ticket, is that correct? 

A. 

Q. 

Yes. 

And did there come a time, several days later, when a 

plane ticket arrived in Iowa, sent to you by Federal Express? 

Yes or no? 

A. Yes. 

Q. And you made a decision that you would use that ticket to 

travel to New York, am I right? 

A. Yes. 
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Q. And there came a time when you took that ticket and you 

went to the airport to board a flight for LaGuardia airport in 

New York, am I right? 

A. 

Q. 

Yes. 

And before you went to the airport that day, sir, did you 

have a telephone conversation with your brother, Derrick 

Harmon? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes or no? 

I don't remember. 

When you went to the airport, did you take a suitcase? 

Yes or no? 

Suitcase? 

Yes, suitcase. 

No. 

You were going to New York to spend the weekend and you 

took no suitcase, is that your testimony? 

A. 

Q. 

A. 

Yes. 

But you took a tape recorder, correct? 

Tape recorder wasn't with me in Iowa. Are you trying to 

say where was it --

Q. 

A. 

Q. 

I'm simply asking you a question. 

I'm trying to understand your question. 

When you boarded that flight for LaGuardia Airport, did 

you have a tape recorder with you at that time? 

A. No. 
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Q • You deny that someone at Iowa gave you a tape recorder to 

take with you to New York, is that your testimony? 

A. 

Q. 

Yes. 

And you arrived at LaGuardia Airport and there was a 

limousine waiting for you, correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

You were upset, weren't you? 

I was upset? 

Yes. 

I have no reason to be upset. 

I would think not. 

Were you surprised to see the limousine there or were 

you expecting it? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

That's what he told me, yes. 

So you were expecting a limousine? 

Expecting everything that he told me. 

You arrived at LaGuardia Airport and the limousine took 

you to an office in New York City, correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Yes. 

And when you were there, who greeted you? 

Lloyd Bloom. 

Lloyd Bloom alone? 

That I -- when I met with Norby Walters, yes, he 

introduced me. 

Q. Let's do this slowly. 
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The limousine arrived at the airport, took you to an 

office in New York City, you road up in the elevator, and Mr. 

Bloom was there to greet you; is that right? 

A. Yes. 

Q. And did there come a time when you met Mr. Walters that 

afternoon? 

A. Yes. 

Q. Did you have a conversation with Mr. Walters? 

A. Yes. 

Q. Did the conversation at any time touch the subject of 

football? 

Yes or no? 

A. I don't remember. 

Q. Did Mr. Walters show you through his offices at that 

time? 

A. Yes. 

Q. Tell the Ladies and Gentlemen of the jury what you saw on 

the walls as Mr. Walters showed you through his office? 

A. Pictures of records. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q • 

What kind of records? 

Records. 

What color were the records? 

Some were Gold, some were Platinum. 

You know the difference between a Gold and Platinum 

record? 
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A . 

Q. 

A. 

Q. 
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No. You tell me. 

I'm simply asking whether or not you know. 

No. 

Does the difference in color reflect the number of 

records that have been sold on the marketplace? 

A. 

Q. 

I don't know. 

Does the fact that records are hanging on the wall --

strike the question. 
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As you looked at the records that afternoon, did you 

understand that the records hanging on the wall reflected a 

very substantial sales of those records? 

A. No. 

Q • Did you notice pictures of any musical stars hanging on 

the wall? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you know the names of any that you remember today? 

Luther VanDrose, Whitney Houston. 

Any others? 

No. 

Did Mr. Walters invite you to come back the next day, a 

Saturday morning? 

A. 

Q. 

A . 

Q. 

Yes. 

Did he tell you to come back with your father? 

Yes. 

And you did that, correct? 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A . 

Q. 

A. 

Q. 
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Yes. 

Do you have your exhibit book before you, sir? 

Yes. 

Would you be good enough to look at Exhibit 1. 

Do you have that before you, Mr. Harmon? 

Yes. 

That exhibit reads: 
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"I Ronald Harmon, certify the following: Paragraph 

1. This statement has been administered to me 

by my institution's director of athletics." 

Do you see that? 

Paragraph one, do you see that? 

Yes. 

And then Paragraph 2 goes on to provide: 

Yes. 

"I reviewed in detail the NCAA Rules and Regulations' 

information sheet which I understand is a summary 

of NCAA constitution." 

And it goes on with some numbers, does it not? 

And then it provides: "And bylaws" followed by some 

numbers, correct? 

A. 

Q. 

Yes. 

As you sit here today, sir, can you tell us whether at 

any time in your four years at Iowa you did in fact review any 

of the provisions of the NCAA constitution or its bylaws? 
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Can you answer that yes or no? 

MR. PEARL: I object. It's mischaracterizing. It 

says, "review the summary sheet, NCAA summary sheet." 

THE COURT: That's what it says. 

MR. GOLD: I will amend the question. 

BY MR. GOLD: 

Q. Did you ever see a summary sheet containing the NCAA 

constitution and bylaws' provisions set forth in Paragraph 2 

of Exhibit l? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A . 

Q. 

I don't remember. 

Would you turn to Paragraph 3. It says, also: 

Yes. 

"I was given the opportunity by my director of 

athletics to ask any questions with regard to these 

regulations and to review the actual regulations and 

the official interpretations thereof in the NCAA 

manual." 

Do you see that? 

Have you ever seen a NCAA manual? 

Yes. 

How big is it? 

About --

How many pages thick is it about? 

I don't know how many pages. 

Many hundreds? 
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Q. 

A. 

Q. 
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Yes . 

Have you ever read through it yourself, sir? 

No. 

At any of the team meetings you told us about this 
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morning, was there a copy of the NCAA manual in the room that 

you could read? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

No. 

Do you have Exhibit 4? Do you have it, sir? 

Yes. 

You told us this morning that at your team meetings, your 

athletic coaches made you generally familiar with those rules, 

am I right? 

A . 

Q. 

Yes. 

And you were generally familiar with those rules during 

the week of March 10th, 1985, is that true? 

A. Yes. 

Q. So when you got on an airplane enroute from Iowa to New 

York with a plane ticket paid for by someone you had never 

met, you knew right then and there you were in violation of 

the rules reflected on Government Exhibit 4, is that true? 

A. 

Q. 

true? 

A. 

Q. 

Yes. 

Before you ever met Mr. Walters or Mr. Bloom, is that 

Yes . 

When you look at Exhibit 4, can you point us to any 
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provision in Exhibit 4, which tells you and any other player 

on the Iowa football team that if you break any rule or 

regulation set forth in that Exhibit, you can be prosecuted 

and sent to jail? 

MR. PEARL: Objection, Judge. 

THE COURT: What is your basis, Mr. Pearl? 

MR. PEARL: What is the possible relevance of that? 

THE COURT: I don't know and if relevancy is your 

objection, I'll sustain. 

MR. PEARL: He's asking for his legal opinion? 

THE COURT: I just sustained. That means you just 

won, didn't it? 

BY MR. GOLD: 

Q. On Saturday, March 10th, you and your father traveled to 

Mr. Walters' office by public transportation; is that right? 

A. Yes. 

Q. When did you decide for the first time, 

record that conversation? 

sir, to tape 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

When I got in the office. 

How did the tape recorder get into Mr. Walters' office? 

It was in my bag. 

You took the tape recorder from your home that morning, 

from your parents' home? 

A . 

Q. 

Yes. 

You put the tape recorder in a bag when you left your 
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parents' home and you had not yet decided at that point 

whether you were going to tape record the conversation, is 

that your testimony? 

Yes. 

And you arrived in Mr. Walters' office? 

Yes. 
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A. 

Q. 

A. 

Q. And I believe you told us on your direct examination this 

morning there was some preliminary conversation, do you recall 

that? 

A. 

Q. 

Yes. 

And there came a time when you decided to turn the tape 

recorder on? 

A. 

Q. 

A. 

Yes. 

Correct? 

Right. 

Q. Was Mr. Bloom in the room or not in the room when you 

made that decision? 

A. He wasn't in the room. 

Q. Can you describe for the Court and the Ladies and 

Gentlemen of the jury how you and your father were sitting in 

Mr. Walters' office that Saturday morning, who was sitting 

where? 

A. Excuse me? 

Q • Who was sitting where? 

A. Walters was sitting on the side, me and my father were 
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sitting right here and Lloyd Bloom was sitting on the side 

(indicating). 

Let me try to clarify so everybody is clear. 

Okay. 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you recall if Mr. Walters was sitting behind a desk? 

Yes. 

And you and your dad were sitting in front of Mr. Walters 

as he sat at his desk facing you, correct? 

A. Yes. 

Q. And as you sat facing Mr. Walters, Mr. Bloom was to your 

right, am I right? 

A. 

Q • 

Yes. 

So when you and your dad looked at Mr. Walters, you could 

see past Mr. Walters through the windows all the way down 

Broadway; is that right? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

I don't know. 

Do you remember that? 

No. 

You don't remember making a comment about that? 

No. 

You turned the tape recorder on when Mr. Walters and Mr. 

Bloom were out of the room, is that fair to say? 

A. 

Q • 

A. 

No. 

Tell us how you did it. How did you do it? 

Just turned it on. 
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Q • You reached into your briefcase right in front of him and 

just turned it on? 

A. 

Q. 

That's right. 

Do you have the transcript which was presented to you 

this morning marked as Government Exhibit llA, do you have 

that? 

A. 

Q. 

Yes. 

Would you be good enough to turn to Page 2 of that 

transcript. Do you have that? 

A. 

Q. 

Yes. 

Somewhere near the middle of the page, Mr. Walters is 

quoted as saying: 

A. 

Q. 

Yes. 

"As you can see by Golden/Platinum in some of 

the posters, I mean, I represent the cream of 

America. There is nobody larger than I am, 

Mr. Harmon." Do you see that? 

When he said that to you you had already been through the 

office and seen those Golden/Platinum records on the wall, did 

you not? 

A. Excuse me, he was -- he was talking to my father, he 

wasn't talking to me. 

Q. 

A • 

Q. 

Were you in the room? 

Yes, I was. 

You heard him say that and you had been through the 
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offices? 

A. Yes. 

Q. And so when he made that statement to you in your 

father's presence or to your father in your presence, you knew 

by reason of the records you had seen on the wall that Mr. 

Walters indeed represented people who are successful in the 

musical entertainment business, is that so? 

A. Yes. 

Q. And a few seconds later Mr. Bloom walked into the room 

and Mr. Walters commented: 

"Here is Lloyd." 

You see that down at the bottom of Page 2? 

Turning to Page 3, the conversation focused on Mr. 

Walters' early life in New York City and he said to you and 

your father that he had grown up in relatively humble 

beginnings. 

A. 

Q. 

Do you remember that? 

Yes. 

And he told you where he had grown up and you knew 

because you are a New Yorker, that, indeed, that was a 

neighborhood where people who are not wealthy? 

A. 

Q. 

A . 

Q. 

Which neighborhood? 

Do you remember him mentioning a neighborhood? 

Which neighborhood? 

Do you remember him mentioning any neighborhood? 
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A • Yes, I do. I'm trying to distinguish which one. 

Q. He said to you, in substance, on Page 3, and I don't want 

to quibble with it, he said, "I come from the neighborhood" 

and by that, you and your dad understood him to mean that he 

came from relatively humble beginnings? Did you understand 

that? 

A. A neighborhood could be New York City. 

THE COURT: I'm sure that this has got a relevant 

point, but I really wish you would get there a little quicker. 

BY MR. GOLD: 

Q. And Mr. Walters mentioned to you the names of certain 

musical performers that were his clients. 

Do you remember that? 

A. Yes. 

Q. And when he mentioned to you particularly the Commadores 

and Cool and The Gang, you knew who they were, did you not? 

A. Yes. 

Q. And you were impressed that he would represent such 

prominent entertainers, is that fair to say? 

A. No. 

Q. Did you think that a man who could represent the 

Commadores and Cool and the Gang might be successful in 

representing you? 

A • 

Q. 

Could be, yes. 

And then he told you that Lloyd Bloom was a football 
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fanatic, you remember that? 

A. Yes. 

Q. And that he was, he, Mr. Walters, was not a football 

fanatic, he was a salesman. Do you remember that? 

Yes. 
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A. 

Q. And he told you, I'm directing your attention to Page 7, 

and he told you that when you combine the knowledge of 

football and the tremendous capability to sell -- I'm 

directing your attention to the middle of Page 7 -- that would 

be a formidable force that could be put to work for you; 

do you remember that? 

A. Yes. 

Q • Would you turn to Page 9. There was a discussion about 

some Heisman Trophy winners by the namea of Archie Griffin, 

Mike Rossier and Doug Flutie. 

A. 

Q. 

Do you remember that? 

Yes. 

During that part of the discussion, Mr. Harmon, was Mr. 

Walters reading from anything? 

A. What he was --

Q. I want the jury to be very clear, that portion of the 

transcript from the bottom of Page 9 up to the top of the next 

page, those are not Mr. Walters' words, that transcript 

reflects Mr. Walters' reading from the sporting news, is that 

so? 
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Yes . A. 

Q. Going over to Page 12, Mr. Walters told you that at that 

time in March of 1985, he was hoping to sign a handful of 

superstars like yourself; do you remember that? 

A. 

Q. 

Yes. 

Did you ask him at that time how many ball players like 

yourself he had already signed in March of 1985? 

A. No. 

Q. In fact, we're now on page 13 of the transcript. As far 

as you recall, had you said anything at all during this 

meeting? 

A. 

Q. 

No. 

Would you look at the bottom of 13 and the top of 14 . 

You told us on your direct examination this morning 

that in your third to the last game with the University of 

Wisconsin, you had suffered a terrible injury; you remember 

that? 

A. Yes. 

Q. You broke your leg in two places, I believe? 

A. Yes. 

Q. And I assume you received medical attention to treat that 

injury, correct? 

A. 

Q • 

A. 

Yes. 

To say the very least, your leg was placed in a cast? 

Yes. 
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Q • Was your leg still in a cast as you appeared in Mr. 

Walter's office on that Saturday morning in March? 

No. A. 

Q. For how many days had the cast been off, do you remember, 

sir? 

A. Excuse me. I didn't understand. 

Q. Okay. You're in Mr. Walters' office on Saturday, March 

10th? 

A. Yes. 

Q. For how long, if you remember, had your cast been off 

your leg? 

A. Would be a guess. 

long it was off. 

I don't remember. I don't know how 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A relatively long time or a relatively short time? 

Short time. 

Had you begun workouts again? 

No. 

Had you been lifting any weights with your leg? 

No. 

Is it fair to say to that on Saturday, March 10th, you 

didn't know exactly how far or to what extent your leg was 

going to heal? 

A. 

Q • 

A. 

No. 

That's not a fair statement on my part? 

No, I mean, you're right, yes. 



• 

• 

• 

l 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Harmon - cross/Gold 286 

Q • Is it fair to say that on Saturday, March 10th, you were 

concerned about when if ever you would be able to return to 

the form that you had displayed on the football field the 

preceding season? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

No. 

You were confident you'd be able to do that? 

Yes. 

Even though your leg had not healed fully and you had not 

begun your workouts? 

A. 

Q. 

Yes. 

And Mr. Walters said to you on the bottom of 13 -- you 

see the very last two lines? 

A. 

Q. 

Yes. 

He said to you, "Is he a hit, or did he get hit?" When 

he said that to you, did you understand that he was unsure as 

to whether or not your leg was going to heal at all? 

Did you understand that? 

A. No. 

Q. Would you turn quickly to Page 15. 

In the middle of Page 15, the transcript reflects 

that Mr. Walters said to you, in substance, "I say, I'm 

willing to make the bet." 

Remember that? 

A . Yes. 

(Reading) 



3 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

Harmon - cross/Gold 287 

"I'm willing to come up with a few $1,000 cash, a 

merit, so that Ronnie -- excuse me -- for Ronnie, so 

that he has it to do with it as he pleases, to give 

it to the family, to take care of some mortgage 

payments, to live his life, that depends, I'm not 

counseling that part." 

Do you remember that? 

And during the conversation, he suggested to you that if 

you and he could reach an agreement, he would be willing to 

send to you the sum of $250 a month from the time you signed 

until the time you started playing pro football. 

Do you remember that? 

A. Yes. 

Q. And in March of 1985, you understood that you would not 

be playing pro football until the summer of 1986, is that 

true? 

A. 

Q. 

I didn't know if I was going to play or not. 

Let me put it this way. In March of 1985, you knew that 

you would not be playing any sooner than the summer of 1986, 

is that fair to say? 

A. 

Q. 

Yes. 

So when he told you that you could expect $250 a month in 

the event that the two of you reached an agreement, you were 

looking at something like $6,000 between March and the summer 
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of 1986, is that fair? 

A. 

Q. 

Yes. 

And in fact, sir, between March 10th, the date you did 

sign an agreement and a promissory note, and the summer of 

1986, you received substantially more than $6,000, is that 

fair to say? 

A. Yes. 
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Q. On your direct examination this morning, Mr. Pearl asked 

you whether there ever came a time when you received any 

airline tickets. 

A. 

Q • 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Do you remember that? 

Yes. 

And you told us that that in fact did happen? 

Yes. 

Can you tell us how many times that happened? 

Six or seven, maybe 10. 

If I suggested 15, that sound right? 

I don't know. 

MR. GOLD: Your Honor, may I approach the witness and 

show the document to the witness to refresh his recollection? 

THE COURT: If you think it's an important point, go 

ahead. 

MR. GOLD: Mr. Harmon, I placed a document before 

you . 

Would you just look that over to yourself and I'll 
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ask you a question. 

MR. PEARL: Could I see a copy of that, your Honor? 

MR. GOLD: Sure, I will get you a copy of it. 

BY MR. GOLD: 

Q. Does that refresh your recollection, sir, about the 

number of times that you received air fare from Mr. Walters? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

Is 15 a little closer to it? 

Sounds good. 

During your time at Iowa, did you know a woman by the 

name of Parker? 

A. 

Q • 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

She your girlfriend? 

Yes. 

She lived in California? 

Yes. 

And you had no personal means of enabling her to come to 

see you play at the university, did you? 

A. 

Q. 

No. 

And on occasion, Mr. Walters provided you with air 

tickets so she could come and watch you play, correct? 

A. Yes. 

Q. And on occasion, he provided you with tickets so you 

could go visit her in California? 

A. Yes. 
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Q • As far as you knew that was all in violation of the NCAA 

rules, correct? 

A. Yes. 

Q. Now, on Page 15, sir, you told us this morning that the 

tape ran out. 

Do you remember what kind of a cassette you were 

using to tape record this conversation? 

A. Small cassette, very small. 

Q. A G.E. micro, 20 minutes on each side? Does that sound 

right? 

A. 

Q. 

Yes. 

And when the tape cut off as the transcript reflects on 

Page 15, how did you go about turning the tape to the other 

side to record the rest of the conversation? 

A. 

Q. 

Just turned it over. 

Right in Mr. Walters presence, you reached into your bag 

and turned it over? 

A. 

Q. 

It wasn't even in my bag. 

Let's get this absolutely clear. While you were making 

this tape recording, where was the tape recording? 

A. 

Q. 

A. 

Q • 

Sitting on my lap. 

In plain view of everybody in the room? 

It was there, yes. 

Were you holding it between your legs or was it sitting 

on top of your thigh? 
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A. Sitting on top of my lap. 

Q. So that everybody in the room could see it? 

A. I don't know if they seen it or not. 

Q. Did your father see it? 

A. Yes, my father seen it. 

Q. And how long did it take you to change the sides of the 

tape, do you remember? 

A. I don't know how long it takes to turn over a tape, a 

second, I guess. 

Q. 

A. 

Q. 

Seconds, seconds? 

Yes. Okay, seconds. 

So the conversation that is reflected at the bottom of 

the transcript on Page 15 was interrupted for only seconds 

before the portion that we can see on the top of Page 16, is 

that your testimony? 

A. Yes. 

Q. Would you turn to Page 19 -- excuse me, Page 20, sorry. 

THE COURT: Just as a point of reference, Mr. Gold, 

the half hour that you indicated has come and gone. 

MR. GOLD: I guess that makes you more reliable than 

I am when it comes to picking time, your Honor. 

THE COURT: That indicates I was probably right in 

what I told you in the first place but let's go. 

BY MR. GOLD: 

Q. On the top of Page 20, Mr. Walters told you, "I'm putting 
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my business on the line." 

You see that? 

Yes. A. 

Q. And and he went on to say: "If we sign a piece of paper, 

there is four of us here, and that's the end of that." 

Do you see that? 

A. Yes. 

Q. And you did not say anything about the certifications you 

had already signed for your university, correct? 

A. 

Q. 

Yes. 

I'd like you to turn to the back of the transcript, 

specifically Page 31. 

On 31, you see a reference in the middle of the page 

to something that you said, you see that? 

A. Yes. 

Q. And that, sir, is the very first thing you said in the 

course of that meeting, is that true? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

And you said: "How long is this contract?" Right? 

Yes. 

And on the next page, up near the top, on top of 32, the 

only question you asked is, "What's the percentage?" 

You see that? 

A • Yes. 

Q. And Mr. Walters explained to you the various percentages 
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depending on the deal that was struck, is that right? 

A. 

Q. 

Yes. 

And down on the bottom of 36, you see the tape suddenly 

runs out, correct? 

A. 

Q. 

Yes. 

And when the tape ran out, had you signed a single 

agreement that day? 

Yes or no. 

A. No. 

Q. But you decided not to make a tape recording of the rest 

of the meeting; is that right? 

A. I had no more tapes. 

Q • You didn't realize the meeting would last that long, is 

that right? 

A. 

Q. 

Yes. 

At that time, you signed exhibits before you Harmon 5 and 

Harmon 6, correct? 

A. Yes. 

Q. And they were both dated January 2nd, am I right? 

You see that? 

A. Yes. 

Q. And in the course of the same meeting, at the very same 

time, you signed two other documents and they are in evidence 

now as Government Exhibits 7 and 8, correct? 

You see those, that's the promissory note for $2,500 
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and the letter to you from World Sports . 

A. 

Do you see that? 

Yes. 

But that is not dated January 2nd, is it? 

No. 
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Q. 

A. 

Q. That's dated on March 10th, the very day when you signed 

Exhibits 5 and 6 and received $2,500, am I right? 

A. Yes. 

Q. Did Mr. Walters tell you why that promissory note and the 

accompanying letter were being signed on the date those 

transactions occurred? 

A. It was a loan, promissory note, promise to pay back, 

$2,500. 

Q. That's all you remember? 

A. That was my understanding of it. 

Q. You were drafted in the first round of the National 

Football League draft by the Buffalo Bills, correct? 

A. Yes. 

Q. And by the time you were drafted, is it fair to say, to 

save time, that you had received from Mr. Walters 

substantially more than $250 a month? 

A. 

Q. 

A • 

Q. 

Yes. 

Between March of 1985 and April of 1986? 

Yes. 

And there came a time in the early summer of 1986 when 
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you went to a dealer, car dealer in Iowa, and picked out a 

car. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you remember that? 

Yes. 

Do you remember what kind of a car you picked out? 

I'm driving it, yes. 

I'm sorry? 

Yes. 

Can you tell the Ladies and Gentlemen exactly what kind 

of car it is? 

A. Mercedes Benz 560 SEC. 

Q. And if someone were to go to a dealer and buy that, how 

much would that car cost? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

car? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

I don't know. 

You don't know 'cause you never had to do it, right? 

No, because prices go up. 

Well, in the summer of 1986, remember the value of that 

Yes. 

How much? 

64. 

And how much of that did Mr. Walters put down for you? 

I don't know. 

Do you remember? 

No. 
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You don't remember? 

No. 

Q. 

A. 

Q. If I suggest to you that he put down about $30,000, does 

that sound right? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

I don't remember. 

Do you own that car outright now or are you leasing it? 

Leasing. 

And are the monthly payments calculated on $64,000 or 

$30,000, do you know? 

A. 

Q. 

30,000. 

Does that suggest to you that someone put down $30,000 

for you? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

And do you know who that person was? 

Norby Walters. 

And shortly thereafter, in August of 1986, do you 

remember telling Mr. Webb that there came a time when an 

agreement was reached on your behalf with the owner of the 

Buffalo Bills? 

Do you remember that? 

A. It wasn't agreed, no. 

Q. Did there come a time when you entered into a contract 

with the Buffalo Bills? 

A. Yes . 

Q. And you told us that was $1,350,000? 
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A. Yes . 

Q. And approximately how long after that contract was 

reached did you make arrangements for your new lawyer to fire 

Mr. Walters, do you remember that? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

How long? 

Yes, how long? 

From the time that I released him. 

Sir, how many days past from the time you entered your 

contract with the Buffalo Bills until the time when you fired 

Mr. Walters? 

MR. PEARL: Objection, Judge. I think he testified 

he fired him before the conbract. 

THE COURT: All I know, I don't remember what he 

testified to but I know he did testify. 

BY MR. GOLD: 

Q. Can you tell us? 

A. I released him before, not during the contract, and I got 

to the contract with Buffalo Bills. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Who is Marty Route? 

Lawyer. 

Is he your brother's lawyer, Derrick Harmon? 

No. 

I'm going to show you a document marked Walters 1. 

Can you identify that, sir? 

Yes. 
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MR. PEARL: May we see a copy? 

MR. GOLD: I'm going to hand it to you. 

MR. PEARL: I think it's appropriate, Judge, before 

he shows it to the witness, he shows it to Counsel. 

THE COURT: The only way you're going to object to it 

is before the damage is done. 

BY MR. GOLD: 

Q. Directing your attention to Page 2 of Walters Exhibit 1, 

can you tell us what that is, Mr. Harmon? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Affidavit. 

Is that an Affidavit signed by you, sir? 

Yes. 

And is that an Affidavit putting Mr. Walters on notice 

that you're firing him? 

A. Yes. 

MR. GOLD: I offer Walters 1, your Honor. 

THE COURT: Any objection? 

MR. PEARL: May we have a moment, your Honor? 

THE COURT: Pardon me? 

MR. VALUKAS: Sure. No problem, your Honor. 

THE COURT: It will be admitted. 

(Walters Exhibit 1 received in evidence.) 

BY MR. GOLD: 

Q. And about a month later, Mr. Harmon, do you recall in the 

middle of September, 1986, Mr. Walters' lawyers served you 
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with legal proceedings? 

Do you remember that? 

A. No, they never served me. 

Q. You never got a document by certified mail prepared by 

Mr. Walters' lawyer? 

A. In New York City or Iowa? 

Q. Mr. Walters' lawyers in New York City, do you remember 

that? 

A. No. 

Q. Would you take a look at what's marked as Walters' 

Exhibit 2 for identification. 

A . 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Can you identify that? 

Yes. 

What is it? 

A grievance. 

Which you received? 

Yes. 

In connection with giving testimony in this case, Mr. 
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Harmon, you entered into what Mr. Pearl described this morning 

as a Pretrial Diversion Agreement, is that correct? 

A. Yes. 

Q. And one of the provisions in that agreement was that you 

repay the University of Iowa certain scholarship monies, is 

that correct? 

A. Yes. 
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Q • And prior to taking the witness stand in this case, did 

you make arrangements to complete that obligation? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

And did you pay the money back to the University of Iowa? 

Yes. 

You did? 

Did I? 

Yes? 

Yes. 

Could you tell us how you did that? 

A. I wrote out a check t'o my brother and from there, my 

brother wrote a check out to the University of Iowa. 

Q. So the check at the University of Iowa received was a 

check from your brother, is that correct? 

A. 

Q. 

A. 

Probably so, yes. 

Probably so or definitely so? 

Definitely so. 

MR. GOLD: Give me a minute, your Honor. 

MR. GOLD: I have nothing else. 

THE COURT: Thank you, Mr. Gold. I am sure that 

you're going to want to redirect, or I presume you're going to 

want to redirect. 

MR. PEARL: Yes, your Honor. 

THE COURT: Under those circumstances, I will excuse 

the jury for the evening with my usual admonition that you're 
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not to discuss the case with anyone, not even amongst 

yourselves until this matter is concluded. 

If anyone attempts to discuss it in your presence, 

you're to notify me immediately. Avoid any media accounts. 

I remind you that this case is being tried here in 

this courtroom. 

You have a good evening and I'll see you at 10:00 

o'clock in the morning. 

THE COURT: Counsel, if I could just see you for 

logistical reasons. 
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(Adjournment at 4:30 p.m. until 10:00 a.m. on March 8, 1989.) 
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THB CLE~K: Case on trlal. 

'l'r E COUH'l': Good rnorn.1. ng. 

MH. VALUKAS: GooJ morning, your Honor. 

THB COUHT: Mr. Harmon is cudy? 

MH. VALUKAS: Yes. He's ju~t outside. 
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'l'HE COUH'l': 'J.'hcn you can have the. jury, Mr. Marshal. 

Mr. Hd.rmon, i.f you would galn take the wltness 

stand, please. 

THE COUHT: Vlcasc be ~catcd. 

Mr. l!carl, do you have some quc~lions on r·direct tor 

Mr. Harmon? 

MH. ~BAHL: I do, your Honor. 

'11 
[f B CO u H '11 

: '11 h On , Mr . H rm On , l w i 11 r Cm ind y Ou , sir, 

that you arc still under oath. lo you unctcr~tund that? 

TH£ WlTN8SS: Yes. 

1HB COUNT: Good. 

You may l nqul. ~c, i;) .i.r. 

H~DIH~CT BXAMlNATION 

BY MH. PEAHL: 

Q. Mr. Harmon, I'm going lo uk you lo turn to a document in 

front of you which ha~ pr viously b~cn dmltted 111 cv.i.dcnce a~ 

Government Bxhibit Univcr~ity oi Iowa 4, which can be (ound in 

the jury book be tween '.L'ilbs A i.lnd 1.L 

In lhc uopcr righl-hcind corner of. thc.1.l Government 
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Exhibit 4, University of Iowa, between Tabs A and H. 

'l'HE COU~'l': As matter of t~ct, it's tho l~st one ln 

A, people. I( you went all the way to Band flipped two pages 

fo ward, you got it. 

HY MH. I:'J:::AHL: 

Q. Mr. Harmon, that's document entitled "NCAA Hules 

concerning Agents & J:lrofesslonal Hcprcscnt~tlon? 0 ls that 

correct? ) 

A. Yes. 

Q. And you testified previously that lha.t's a document that 

they go over you wlth you o ch year .nu is cont .lncd ln your 

play book? 

A. Y s. 

Q. Let me ask you again to tocu..1 your attention on Rule 1, and 

read it if you would. 

MH. WBHB: J udgc, thi.,, wa<' read to the jury yesterday 

during direct examinatlon. d.idn•t th "nk the purpo c was to 

repeat the direct. I object to that. 

'1'H.8 COUJx'l': Overruled. 

BY 'l'H8 WI'l'NC:SS: 

A. "NCAA rules torLid an athlete to agree, either orQlly or in 

writing, to be represented by an agent or organiz tlon ·n 

marketing his or her nthlctic ability or reputation un· il after 

completion of the 1st lntcrcoilcgl tc contest, lncluding 

post-scaDon gume~. 'l'hin includes entering an agreement that is 
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not effective until after the last game." 

HY MH. f'EAHL: 

Q. I ask you, if you would, to just read the [irst sentence of 

Rule 4. 

A. "An athlete NCAA rules forbid an athlete to accept 

expenses or gifts of any k.ind, including meals and 

transportation, from n agent or anyone else who wishes to 

provide certain s(.!rviccs to th - th .lcte. 0 

Q. When you were in Mr. Walters' office in March of 1985, you 

knew and understood those rules; 1~ that correct? 

A. Yes. 

Q. Let me ask you to turn to the transcript, which is marked 

as Government Exhiblt 11-A, Page 26. 

Which is found in the :jury book between 'l'abs B and 

c. 

~age 26, do you have that be ore you? 

A. Yes. 

Q. And Mr. WultcrD told you during that conversation, he 

s al d : 0 0 k a y , now . 'I' h c on 1 y th.in g the NC AA say , we can 1 t s lg n 

and make it legitimate." ls that correct? 

A. Yes. 

Q. And he says, a line or two down, "l can't say I'm your 

ag nt." Rlght? 

1\. Yes. 

Q. Uid Mr. Walters during that meeting show you anything, 
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parts of any rules, as M:r-. Webb did yesterday, • o suggest that 

taking money from and s.lgnlng an agreement with an agent do not 

violctc the NCAA rules adopted by your school? 

A. No. 

Q. further down the page on Page 26, Mr. Walters says to you 

and your father: "Well, the point is thls. We dontt tell 

them." 

Was that your agreement with Mr. Wultcrs and Mr. 

Bloom? 

A. Yes. 

Q. And when you went back to school in August of 1982 -- I'm 

sorry, 1985, did you inf ct conceal the representation 

agreement and the payments from the university? 

MR. WBBB: I object, Judge. Thls is an -bsolute 

repetition oi the exact questions asked on direct, and it's 

redirect examination. I object to repeating the dir .ct on 

redirect. 

THE COUHT: I understand your objection, Mr. Webb, 

nd I' 11 toll you the only re son I'm all owl ng it. '£hat w s 

yesterday and today i~ today, and it may be some help to got 

people's trains of thought as to where we're going here. And I 

don't abuae the privilege, but that's what Itm doing. 

MH. P !:!AHL: 'L'hank you, your Honor. I under i.') tcrnd . 

1HE WITNESS: Would you re eat the question. 

HY Ml-L .l:'.E:.:AHL: 
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Q. When you went back to school in August of 198~, dld you ln 

fact conceal from the university the fuct that you had sign d 

an agreement with and recelved money from these agents, Mr. 

Bloom end Mr. Walters? 

A. Yes. 

Q. Now, I want to focus your attention on Exhibit Harmon 1, 

which is your NCAA cliglbllity form, Government ~xhiblt 1 

Harmon, which is right at the beginning ot the lab. 

'r.EH: COUH'l: l:'lrst document, '!'ab .l:L 

BY MR. l:'E.l\HL: 

Q. In Question 5 or l:'aragruph 5, you stated: 0 l'm not aware of 

any violations of NCAA regulations involving me nd my 

insti· ution." 

That statement wus false; waan~t il? 

IL Yes. 

Q. Now, on Harmon 2, the next document that follows it, that's 

your flnanclul ld affldavlt; correct? 

A. Yes, it i~. 

Q. And on there, they ask you about the source and amount of 

monies th t you received other than from the unlverslty; ls 

that right? 

A. Yes, it is. 

Q. And you ccrtiLicd on there that that was complete and 

accur te a.nd swore to th - t even though you didn't disclose the 

monies you received from these gentlemen; i!:i that correct? 
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A. Yes. 

Q. And then on form 3-A, which is the st~tcmcnt of 

Bllglbility, 
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Let me focus your attention for a moment on Questio11 

5 which you talked about yesterday. That st tement says: "At 

the present time, arc you receiving or have you arranged, or 

have a rangcments been made for you to receive from ny source 

other than anyone upon whom you arc n~turally or legally 

dependent any other money, loans, credits, t ngible property or 

benefits of any kind not cove cd by the foregoing questions 

because of your ~ttcndancc ~t your college or university or 

your participation in athletics?" ls that right? 

A. Yes. 

Q. And you understood, as Mr. Gold pointed out to you 

yesterday, that these agents were lntcrest din you bee use of 

your athletic skill; is that right? 

A. Y s. 

Q. And the reason they were contacting you and signing you and 

givlng you money was because you were, ln theiz mind, a top 

college athl tc with good prospects for the pros? 

MR. wgBB: Judge, r object to to him leading hls 

witn ss. 

THE COUHT: Sustained. And, again, you know --

BY MH. PBAHL: 

Q. What w s your undc standing of wtly they contacted you and 
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MH. WE8H: Judge, this is an absolute -- I objecl. 

11'HE COUWJ~: M . Webb, I am incllncd to agree with 

09 

you. This is a sports case, but we don't have instant replay 

here. 

MH. ~BAHL: I understand. 

THE COURT: So lct 1 s move on. 

BY MR. PBAHL: 

Q. Okay. Let me ask you, on Government ~xhibit 3- A, you were 

asked the question: "Have you ever used, directly or 

indirectly, your skill in your sport tor financial gain?" And 

you nswercd "No." 

Was that answer correct? 

A. No, it' s not. 

Q. Why is that? 

A. Because I used it to sign with an agent early. 

Q. Mr. Webb asked you about the next form, whlch is the Blg 

Ten Conference Statement ot financial Support, which is 

admitted as Government t:xhiblt 3-B. And he sked you about 

bona fide loans. 

You didn't di&close - - did you disclose on here the 

$2500 lo n you had rocclvcd from Mr. Bloom and Mr. Walters? 

A. No . 

Q. And there were additional monies that you received from Mr. 

Bloom and Mr. Walters ; is that r "ght? 
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A. Yes. 

Q. Were those loans? 

A. No. 

Q. And you didn't disclose those on here; did you? 

A. No. 

Q. So, in your mind, thio torm was also false; is that 

correct? 

A. Yes. 
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Q. Mr. Webb also talked to you about the circum~tances under 

which the unlversity could revoke your scholarshlp. Do you 

recall that? 

A. Y: s . 

Q. And on form 3-U, which is before you, you certified that 

the statements on there were complet and accurate; is th t 

right? 

A. Yes. 

Q. And they weren't; isn•t that right? 

A. Correct. 

Q. And they state right on the form, do they not, wh~t the 

penalty ls for flllng thls form it you don't tell thorn the 

complete and accurate truth is; is that correct? 

A. Yes. 

Q. What does it say the penalty is? 

A. Ineligibility. 

Q. Keep going. 
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A. ~or intercollegiate athletics, and loss of athletic 

financial aid. 
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Q. on the documents you'v just identified, Harmon ~xhibits 1, 

2, and 3, dld you intention lly conceal from the unlvcrslty the 

fact that you had signed with and taken money from these 

indlviduals? 

MH. WEBB: Judge, same objection. It's a repeat. 

Same objectlon. 

MH. PBAHL: Your Honor, it's the iorms that he went 

through with them, and I th"nk Mr. Webb intended to convoy the 

imrcssion that he had not. 

THE COUNT: I'll allow the question . 

THE WITNBSS: Hcpeat the question. 

BY MR. PEAHL: 

Q. Sure. On forms that have been marked Harmon ~xhibits 1, 2 

and 3, did you intentlonally conce~l tram the universlty the 

fact that you had received money from and signed an agreement 

with these agents? 

A. Yes. 

Q. ~rior to the time that you did th l, had you agreed with 

nyone thut you would conceal those t cts from the university? 

A. Yes. 

Q. With whom had you entered into that agrecmcn? 

A. Walters and Bloom. 

Q. And Mr. Webb and Mr. Gold talked to you at great length 
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about the monies you had received trom Mr. Bloom and Mr. 

W lters durlng the 1 month-period thQt they represented you as 

your ag nt. Do you recall that? 

A. Yes. 

Q. How much of that money was lo · n money for which you had 

signed promissory note? 

A. Twenty-five hundred. 

Q. They also talked to you about an arbitration proceeding; is 

that rlght? 

A. Yes. 

Q. One of the issues in that arbitration proceeding was how 

much money how much of the payments that they had glv n to 

you they were entitled to receive back; is that right? 

A. Yes. 

Q. And at the arbitr~tion proceeding, Mr. Bloom and Mr. 

Walters were represented by lawyers; is thdt rlght? 

A. Yes. 

Q. And their lawyers presented their case to tho arbitrator? 

A. Yes. 

Q. You were represented by a lawyer? 

A. Yes. 

Q. He represented your case to the arbitrator? 

A. Yes . 

Q. And what did the arbitrator rule these gentlemen were 

entltlcd to with resp ct to the other p ymcnts? 
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MR. WBBB: Judge, I object. Hearsay. 

MH. GOLD: Your Honor, l object to that. 

MR. ~BAHL: Judge, I think you've already ruled on 

th t. 

TH~ COURT: I don't recall. 

MR. P~ARL: If they b·ought up these p ymcnts ln the 

arbitration. 

THE COURT: That doesn't huvc anything to do with the 

hearysay elements of it, though. But leave me her you at 

sidebar. I'm not sure I understand the problem. 

(Sldcbar conference.) 

TH~ COURT: Arc you indicating to me that i[ they 

want to get this arbltr tion thing in that they c n't? Isn't 

it in a public r~cord? 

MH. WBBH: My objection is I don't doubt that tt1ey 

can prove up what the rbitrator did, but through this witness 

it's hearsay. He is reciting out-of-court statements offered 

for the truth of the matter asserted. If the arbitr tor is 

going to take the stand, we can cross examine him. 

THE COURT: Lot me give you my undcrst nding of the 

Federal Hules of ~vidcncc as opposed to the state. I think 

they have an exception that says lf it's good hearsay, it come~ 

in. This is good hearsay, because you can support it with a 

public record. And let's get it ln through thls witness rather 

than the arbitrator. 



• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Harmon - redirect 314. 

MR. WBBB: And go my objcctlon 

THB COUHT: It's overruled. 

(End of sldcb~r confercncu.) 

TH£ COUHT: You may ask the question and it may be 

answered, M-. 1ea1l. 

Maybe you should restate the question. 

BY MH. PEAHL: 

Q. Mr. Harmon, after each side and their attorneys presented 

to the arbitrator thelr c sc, what did the a1bitrator decide 

Mr. Bloom and Mr. Walters were entitled lo with respect to the 

monies they had ~dv need to you for whlcl you hadn't slgncd a 

promissory note? 

A. They said that they were entitled lo the twenty-five 

hundred that w s promlsed, that I had promised back to pay, to 

pay them for the hours that they worked. 

Q. Now, with respect to the first part of th t, dld you pay 

them the amounts -- the amount lhut arbitrator told you to pay? 

A. Yes. 

Q. The other issue you re erred to is, there was an issue in 

that arbltration with respect to what monies they were entitled 

to or work they did on your behalf with the Buffalo Bills; is 

thzit right? 

A. Yes . 

Q. And, again, that was an issue that was presented to the 

arbitrator by their attorney~ and your utlorney? 
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A. Yes. 

Q. And what did the arbitrator decide was the value of the 

services that they h d provldcd to you with respect to the 

Buffalo Bills? 

A. You mean how much should I pay lhcm back? 

Q. Right. 

A. About $3,000. 
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Q. And did you pay Mr. Bloom and Mr. Walters the full amount 

that the arbitrdto declded was t1e v lue of thclr services? 

A. Yes. 

Q. Let me move on lo my last area that I want to cover with 

you. Yesterd y, Mr. Webb spent some t · mc with you making light 

of your transcript and academic performance. 

MR. WEBB: Well, I'm golng to object to that. 

THE COUHT: Uon't characterize the evidence. Just 

ask your questions, please 

BY MH. P~AHL: 

Q. Mr. Webb spoke to you about your transcript and academic 

performance dt the Unlvcrslty of lowa. Do you recall that? 

A. Y s. 

Q. Do you think lhal your education al tl1e University of Iowa 

was a joke? 

A . No. 

Q. Did you take courzes that were available to all students in 

the univcrslty? 
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A. Yes. 

Q. Did the universi i..y make up courses for you to take'? 

A. o. 
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Q. Mr. Webb focused on several o( your physical cducai..ion 

courses. Wl ilc you were a.t the University of Iowa., wc.s every 

student in the liberal arts college required 'lo take physical 

education? 

A. Yes; they were. 

Q. So that would lnclude prc- meds? 

A. Yes. 

Q. t:ng • necrs? 

A. Ye.., • 

Q. 'l1eachers? 

A. Yes. 

Q. While you were at lhe University o( Iowa, what kind of 

academic support scrvlccs were avail,ble to you? 

A. Anything we needed. Tu ors. Anything we needed for help 

we had ut our h nds. 

Q. Were there study hall equirements? 

A. Yes. 

Q. What were they. 

A. Had lo go to study hall twice a week for two hours. 

Q. And did you lso have academic counselors that Mr. Webb had 

referred to? 

A. Yes. 
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Q. What h ppened when you mlsscd a class? 

A. You couldn't miss too many clisscs, b_cause they thy 

were were ready for that. Iowa was serlous on going to class, 

and you had to do extra things if you missed a clads. And it 

wasn't easy misslng a cl ss ln Iowa. 

Q. After you played in the Hose Howl on January 1, 1986, you 

had completed four years of cllgibillty on the varslty football 

team; is that right? 

A. Ye . 

Q. And under the rules, you could never play again for the 

University of Iowa; is that right? 

A. Yes . 

Q. When school started again in January of 1986, you were late 

coming back; ls that right? 

A. Yes. 

Q. Were you 111? 

A. Well, I went -- I went to Japan, and I got ill after that. 

Q. And so you didn't get back for tl e first week of clQsses 

because you the -1u, was il? 

A. Yes. 

Q. What did the University of Iowa do after the ~osc Bowl, 

after your ellglbillty had expired and you didn't show up for 

class in JanuGry o[ 1986? 

A. They c llcd my parents. 

Q. To find out wh_rc you were? 
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A. Yes. 

Q. And when you got back lo school, did you meet with an 

academic counselor? 

A. Yes. 

Q. And what advice did they give you when you said that you 

were going to be dropping most of your courses? 

MH. W~BB: Objection. Hearsay. 

MH. P~AHL: Mr. Webb asked him all about that. 

THB COUHT: l understand that, but it still isn't any 

less hcursuy, is it? 

MN. ~BAHL: And we didn't obj ct when he brought it 

in. I think we should be ~ble to complete lt . 

TH~ COUHT: Just because it was okay with you when he 

did it doesn't mean lt's got to be okdy wlth him when you do 

it. 

MR. ~BAHL: Judge, the other thing is it's not 

offered for the truth. It's offered for hi~ ~tatc of mind and 

and for the institution. 

THE COUHT: No. It's hearsay. Move on. 

MR. ~EAHL: May I have a moment, your Honor? 

THE COURT: Sure. 

MH. ~BAHL: Nothing further, your Honor. 

THE COUHT: Mr. Webb, it you wish to recross, sir . 

MN. W~HB: Just a icw questions, your Honor. 
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HBCHOSS EXAMINATION 

BY MH. W~:BB: 

Q. Mr. Harmon, remember yesterday, Mr. ~earl in the morning 

took you through all these forms, then I took you through all 

th se forms again in the afternoon? 

A. Yes. 

Q. Do you remember that? 

A. Yes. 

Q. Now Mr. ~earl has taken you through all these forms again 

this morning'? 

A. Yes. 

Q. Yesterday, I ended my examination by asking you a question 

about -- strike the question. 

ls it now your testimony as you sit here now before 

this jury that you now re telling us that inf ct you dld 

actually intend to cheat and defraud the University of Iowa out 

of the scholarshlp'? 

redirect. 

MH. EBAHL: Objection, your Honor. 

THE COURT: Wh t's your basls? 

MIL l'EAHL: We did!t 't go into the l aspect of it on 

MR. WEBB: The whole concealment just went into it. 

THE COUHT: I think it's an appropriate question. 

BY 'l'HE WITNESS: 

A. I think that -- I don't think so. 
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BY M!L WEBB: 

Q. Okay. And I thought - because that's what you told me 

yesterd y. You did not lntcnd to cheat tle Unlvcrslty of Iowa 

out of your scholarship; did you? 

A. Wh · t do you men when you say "cheat?" 

Q. Defraud, steal. 

A. Stcul? 

Q. Steal. 

A. Prom the University or low? 

Q. Yes. 

A. Mc steal from the University oi Iowa? No. 

Q. You didn't int nd to do that . 

You understand, don't you, that that's what the 

Gov~rnment says that you dld, that you stole the scholarship 

from them. 

A. I don't understand that. 

Q. Well, do you remember yesterday you told u~ that the 

Government at one tlme w $ threatening to prosecute you for 

crime; is that correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. And they were threatening to prosecute you for 

impro crly steallng th~t scholarship through fraud. You at 

least understand that's what they were trying to say; right? 

A. Yes. 

Q. And you said you wouldn't plead guilt to any fraud; didn't 
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you? 

A. Yes. 

Q. So the Government finully suid: .,Okay. You don't have to 

plead guilty to anything. We're goi11g to glve you an agreement 

thal will promise you that you will never have any criminal 

charges filed gainst you." Is that rlght? 

A. Yes. 

Q. And the only thing you had to do was come in here and 

testify ln this courtroom. 

A. Yes. 

Q. Okay. But when you signed tl,e agreement, the Govcrnm nt 

made you -- when you signed tle agreement, they made you admit 

that you cheated the university; didn't they? 

A. They didn 1 t make me . 

Q. Well, did you? I mean, in the agreement th~t you signed 

with th Government to get your de l here, you actu lly set 

forth that you did cheat and defraud your university; didn't 

you? 

A. I guess that's -- l guess you could say that, yes. 

Q. But my ucstion ls, you just told the jury under oath that 

you never intended to cheat the university. Why did you sign 

the deal saying that you did? W sit just to get the deal? 

A. I didn't want to be --

Q. You didn't want to b lndictcd; dld you? 

A. Right. 
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Q. You didn•t want to have charges filed against you, nd so 

you would say what the Government wanted you to say. Is that a 

fir stut~ment? 

A. No. 

Q. Well, you signed the --

A. I think it's my optlon to choose. 

Q. I understand that, but it's your option to choose, but 

elther you lied to this jury when you said you didn't intend to 

cheat them or you lied when you filed this form. 

MN. P~ARL: Objection, your Honor. 

THB COUNT: Mr. Webb, withou~ Mr. ~earl's objection, 

I don't know that that ls a characterization for you to make, 

particularly since whether he cheated or not is his opinion, 

and it is going to be their decision based on the law s I 

instruct them to see whether this was a fact. 

So Itm nots tisfied ln my mind that you are 

mischaractcrizing what the impact of this statement is, sir, 

and I'll ask you to take that into ~ccount and move on to your 

next question. 

BY MR. wgBB: 

Q. You do -- when you signed your agreement to get your deal 

here, you set forth ~nd you signed a document in wh"ch you said 

you would testify here that you cheated the university out of 

your scholarship; didntt you? 

MH. ~BAHL: Objection, your Honor. 
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tHB COURT: I'm going to try again. Whether he did 

or not is an opinion. He is a witness, and I would llke you to 

elicit facts. 1 will instruct this jury as to tlte law and they 

will come to a conclusion. Is there anytl lng uncertain about 

that, Mr. Webb? 

M~. WBHB· Judge, I don't want to arguo in -- I would 

like at the appropriate time to have a sidebar. 

THB COURT: I will give you all the record that you 

w nt, but I m indicating something to you that we 11 know. 

Witne~ses arc supposed to be called upon to testify to facts 

and not give opinion~ or to state the l w. I will state the 

law, and the Jury will decide the disputed issues of fact. If 

you have some facts to elicit from hlm, do that. 

MH. WEBB: Judge, the facts relate to his intent. 

I'll go on, Judge. 

THB COUHT: That would be fine. 

BY MR W8BB: 

Q. Now, did I understand you tc~timony just a tcw minutes ago 

from Mr. Pearl th · tit's your test · mony th~t of the $51,000 

advanced to you by Norby Walters during the time that he was 

acting s your agent, that only $2,500 wus actually 

A. Yes. 

loan? 

Q. Okay. And so it's your testimony that the other fifty-one 

thous nd five hundred or whatever, that fifty-one thousand five 

hundred was in fact -- was it a gift to you? 
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A. Yes. 

Q. Mr. Walters just gave you the $51,500 just because he 

wanted to make d glft to you? Is that your understanding? 

A. I didntt sign anything that said I was going lo pay it 

back. 
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Q. Hut Mr. Walters told you that he would advance money to you 

when you needed lt against your future earnings, but you knew 

when you signed your contract with the Bills that you were 

going to h veto pay him back; didn't you? 

A. I didn't sign anything ~aying that. 

Q. I know you dlctn•t slgn it. I'm t lking bout just honesty 

between human beings . 

MH. f 'AHL: Judge, I object. The arbitrator decided 

this. We are not here to try thu civil cas . 

MR. wgHB: He just tcstifcd -- the loan issue is 

Ifm talking about wh t Mr. Walters told hlm, Judge. I'm asking 

him a fact about what he wns told. 

TH~ COUNT: Will you repeat your question, Mr. Webb. 

He have lost it in your argument. 

BY MR. WBBB: 

Q. Mr. Walters told you when he was advancing the money, he 

told you, didn't he, that he would advance you these monles 

when you wanted i, which included loans, airline tickets for 

your girlfriend, airline tlckcts or you, a brand new car that 

he put $30,000 on, he told you that that money, he would 
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advance it to you because he b~licvcd that when you got your 

professional contract with the NPL tc m that you would pay him 

back. Didn't he tell you that? 

A. Yes. 

Q. Okay. But because you didn't - - strike that. 

on the d y that you slgncd your contr ct with the 

Buffalo Bills for $1.3 million and fired Walters and fired 

Bloom so that they e rned zero commisslon after representing 

you for 15 months and giving you $~4,000, you thought you found 

loophole because the document you signed only applied to the 

first twenty-five hundred. 

MH. PBAHL: Objection, Judge. He thought you found a 

loophole? 

THE COUNT: I don't know where the question is coming 

from on the basis of the redlrect. 

MH. WEBB: He said all of it was loans, Judge, and 

I'm trying to bring out that it w ~n't a loan. He just 

acknowledged that he had been told it wasn't a loan -- that it 

wasn't a gift but it wa~ an advance - -

THB COUHT: You've asked those questions, I think, 

haven't you, Mr. Webb? 

MH. WEHB: All right. 

BY MR. WBBB: 

Q. Now, Mr. ~earl began his direct examination by referring 

you to Hxhibit 1, Unlversity of Iowa HxJ1ibit 1, which is the 
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list of rules out of the play book? 

A. Yes. 
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Q. Do you remember yesterday when I actually spent some time 

taking you through thL actual rule book itself? 

A. Yes. 

Q. And asked you some questions? bo you remember that? 

Just so lt's clc r, the Bxhiblt No. 4 that Mr. Pearl 

showed you, that's what the University oi Iowa coaches were 

telllng you th t the rules provldcd; am I correct? 

A. Yes. 

Q. You didn't actually go and loo, and sec i • they were 

telling you the truh. You didn't actually go look at the 

rules; did you? 

A. No. 

Q. Okay. Now, I believe you indicated in response to Mr. 

Pearl's question that the university actually provided you with 

a lot of academic scrviccc; is that correct? 

A. Yes. 

Q. And w sit people connected to the athletic department that 

were providlng you with these academic services? 

A. Yes. 

Q. Okay. And am I correct, they would provide you with 

tutors? Is th t correct? 

A. Yes. 

Q. And academic advisors; i~ that correct? 
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A. Yes. 

Q . What else? 

A. Like I said, anything we needed. 

Q. Anything you needed~? 

A. Yes. 

Q. Can you give me some examples? 

A. If we needed extra help outsldc study hall, we would get 

it. 

Q. Like what? 

A. Like tutoring. 

Q. Tutoring, okay. I was trying - - I understand tutoring. 

A. Tutoring. And study hall is different from tutoring, 

outside study hall. Because you can get a student to do that. 

They can hire a student outslde study hall. 

Q. So, actually, because you were a football -- because you 

were part of the athletic department, you ctually got better 

academics services thun, say, the rest of the student body? 

A. No. 

Q. ok~y. You're saying they got the same services? 

A. Got services, yes, just like cgular students got 

services., 

Q. Okay. 

A. ~hey could hire a tutor . 

Q. Did you hire tutors? 

A. No. 
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Q. Who paid for them? 

A. Scholarship. 

Q. So that was included in your scholarship? 

A. Yes. 

328 

Q. I thought you told me yesterday the scholarship included 

tuition, room nd bo rd. 

A. And books. 

Q. And books. Just sol -- is tutors included in there 

somewhere? 

A. I think so, yes. It's part ot the academics. 

Q. One thing you do know is you did it not pay for the tutors; 

is that correct? 

A. Yes. 

Q. You're aware that under th NCAA rules that if you are 

given any service that ls not generally provided to the student 

body that you're ineligible to play 1ootball; is that correct? 

A. Yes. 

Q. Did you get any services from the University o[ Iowa 

Athletic Department in the way of ac demic help that was not 

generally available to the student body? 

A. No. 

Q. So you think all these other students were able to get fr e 

tutors? 

A. Fr tutors? 

Q. Yes. 
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A. I think lt was in the scholarshlp. 

Q. You tutor was free to you; am 1 correct? 

A. ~ree? I don't thlnk so~ 

Q. Uid you pay tor the tutor? 

A. My scholarship dld. 

Q. Did you pay [or the tutor out of your own pocket? 

MR. PHARL: I object. 
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THE COUHT: Mr. Webb, maybe I'm confused, and correct 

me lf I am wrong, I thought that hes ld 11e didn't use a tutor, 

period. 

Is that your testimony? 

MR. WEBB: I thought he just told me he dld use one. 

THE WITNBSS: No. 

THE COUNT: I don't know. I sald that's a question. 

MH. W~HH: I apologize if I'll ask it i[ you want, 

or you can, Judge. 

THB COUNT: I am confused about the que~tion, so 

maybe som body lso ls. 

BY MH. WBBH: 

Q. I'm sorry. I was -- I must have misunderstood. I thought 

you had used tutoring services I thought you told me Am I 

wrong? 

A. In study hall. You asked me outside study hall. 

Q. Okay. I'm sorry. I'm confused. You c n explain your 

answ r Uid you use tutors? 
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A. In study ha 1, yes. 

Q. Okay. 
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A. If you n edit, there was one provided. 11 you didn't need 

the help, you didn't have to use it. 

Q. I'm asking did you need 1t and use it? 

A. Yes. 

Q. And the question was, when you asked for it and received 

it, you didn't p y for lt yourself out of your own pocket. 

A. Scholarship did, yes. 

Q. Do you understand what I mean by paid out of your own -­

you didn't h vc to wrlte a ch ck or pay cash for it? 

A. No . 

Q. Do you know it the rest ot the student body, when they have 

to get tutor, do they have have to pay for it? 

A. I don't know that. 

Q. You have kind of suspect they prob~bly do? 

A. I don't know that. 

MR. PBARL: Objection. 

THB COUHT: He said he didr1't know. Move on to the 

next quest·on, please. 

BY MR. WBBB: 

Q. Mr. ~earl made a statement on his direct examination that I 

whether I made light of your cadcmic career, and I want to 

ask you a question. 

Yesterday when I took you through your trnnDcript, 
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did you at least understand I was trying to find out whether 

you ctually were academically ellgiblc to ply football? 

A. Is that my und~rstanding? 

Q. ~es. 

MH. ~BAHL: Objection as to his understanding of Mr. 

Webb's question. 

MM. WEHH: I'll strik - the question. 

THE COURT· flnc. 

BY MH. WBHB: 

Q. You're aware that it the university, not through any fault 

of your own, but if the unlvcrsity certified you to be --

MR. ?BAHL: Objection, Judge . 

fHE COUHT: How do you ,now what the qucstlon is 

yet? 

MW. PBAHL: I can't sec a line in which he is going 

to go that will produce dmissibles. 

MH. WBBB: He went into this. 

MR. PBAHL: I'll wit. I'm sorry. 

BY MH. WBBB: 

Q. When I asked about the academic standards and the courses 

you took and whether you were movlng towa ds a degree and all 

those questions yesterday, you arc aware, are you not, that if 

in fact you were cadcmlcally ineligible bofore you ever met 

Walters and Bloom that you already would have been ineligible 

to play on the team even before you met them. Do you 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Mims - direct 332 

understand that? 

MH. ~BAHL: Objection. Hclcvancc. His opinion. 

THB COURT: Sustained. It's not an opinion. It's 

what he knows. 

MH. WEBB: I have no more questions, your Honor. 

Could I just have one second? I apologize. 

excused. 

I'm sorry. 

THE COUHT: Mr. Gold? 

MH. GOLD: I have no question. 

THE COUNT: Any other questions? 

MR. ~BAHL: Nothing, your Honor. 

THB COUHT: Thank you, Mr. Harmon. You 

Are you ready with your next witness. 

MR. PEARL: Yes, your Honor. 

THB COUHT: Call your next witness. 

may be 

MH. PEARL: Judge, I thlnk for the tlme being we will 

be done with the exhibit books. 

THB COURT: Okay. 

If you will place them under the chairs. 

WILLIE ¥RED MIMS, GOVBHNMENT'S WITNESS DULY SWOHN. 

UIR~CT EXAMINATION 

BY MH. PBARL: 

Q. Please state your full name arid spell your last name. 

A. Willie fred Mims, M-i-m-s. 
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